
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Κασαπίδη, σελ.6178
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Εκπαιδευτηρίων Καίσαρη, το 9ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Νίκαιας, τα Γυµνάσια ∆ικαίων και Νέας
Βύσσας Έβρου, το Αριστοτέλειο Κολλέγιο Θεσσαλονίκης, το
Γυµνάσιο Ζαππείου Λάρισας και το 3ο Γυµνάσιο Ωραιοκά-
στρου Θεσσαλονίκης, σελ. 6170, 6174, 6178, 6181, 6186,
6190

3. Ευχές για χρόνια πολλά, σελ. 6163, 6164, 6165, 6171,
6177

4. Επί του Κανονισµού, σελ. 6176

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6149
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.6151-6161
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 26 Απριλίου 2010, σελ. 6162
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την τουρκική πρόταση για αµοιβαία µείωση

των εξοπλισµών κ.λπ., σελ.6163
ii. σχετικά µε το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας µας

κ.λπ.., σελ. 6165
β) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής σχετικά µε το Μακροχρόνιο Ενεργειακό
Σχεδιασµό της Χώρας µας κ.λπ., σελ. 6167

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων συµφιλίωσης εργασίας και οικο-
γένειας, την υλοποίηση του Εθνικού Προγράµµατος Ανά-
πτυξης Ανθρώπινου ∆υναµικού κ.λπ., σελ. 6169

δ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις συµβάσεις των ερ-
γαζοµένων στις ∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα Αστικής
Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης των Περιφε-
ρειών κ.λπ., σελ. 6171

ε) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
παύση λειτουργίας και αποκαθήλωσης των καµερών παρα-
κολούθησης κ.λπ., σελ. 6173

στ) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ακτοπλοϊκή σύνδεση των νη-
σιών του Αργοσαρωνικού µε το λιµάνι του Πειραιά κ.λπ., σελ.
6174

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τη διακοπή της διαδικασίας κατασκευής 11 κλειστών γυ-
µναστηρίων και 13 κολυµβητηρίων µε σύµπραξη δηµοσίου
και ιδιωτικού τοµέα (Σ.∆.Ι.Τ.), σελ. 6177

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης: «Εγγυήσεις για την εργασιακή ασφά-
λεια και άλλες διατάξεις», σελ. 6186

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 6176
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 6176
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ., σελ. 6176

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 6175
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε., σελ. 6163, 6164
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 6173
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ. 6163
ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ Χ., σελ. 6173, 6174
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 6165, 6166, 6167, 6169,

6170
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι., σελ. 6167, 6168
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ. 6172
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ., σελ. 6175, 6176
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 6168
ΤΖΑΚΡΗ Θ., σελ. 6171, 6172
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 6165
ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ Ε.,

σελ. 6169, 6170

Γ. Επί της επερώτησης:
ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ Γ., σελ. 6187, 6194
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ., σελ. 6178
ΒΑΓΙΩΝΑΣ Γ., σελ. 6177
ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ Ε., σελ. 6181, 6190
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α., σελ. 6182, 6183, 6191, 6192,

6193, 6194
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 6187
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 6186, 6194
ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 6179, 6180, 6188, 6189
ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ Κ., σελ. 6184, 6192
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 6179, 6189
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ∆., σελ. 6181, 6190
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ., σελ. 6180, 6190
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Αθήνα, σήµερα στις 23 Απριλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη Κοραντή,
Βουλευτής Ευρυτανίας τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕΛΗΣ)
ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λαυ-
ρεωτικής Αττικής ζητεί την πρόσθετη λήψη αντιπυρικών µέτρων
για την προστασία του Εθνικού ∆ρυµού Σουνίου.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται πως λόγω
έλλειψης υποδοµών στο λιµάνι του Ηρακλείου το κρουαζιερό-
πλοιο AIDA θα πιάνει σε τουρκικό λιµάνι.

3) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καβάλας ζητεί την
ολοκλήρωση των έργων υποδοµής στις λαϊκές κατοικίες του
∆ήµου Φαρκαδόνας.

4) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Παγκυκλαδική ‘Ενωση Απόρων και Από-
ρων Πολυτέκνων Οικογενειών Κυκλάδων <<ΑΓ.ΦΙΛΑΡΕΤΟΣ>>
ζητεί να εξακολουθήσουν τα µέλη της να έχουν έκπτωση στα
ακτοπλοϊκά εισιτήρια.

5) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ανώνυµος Ναυτική Εταιρεία <<ΜΥ-
ΚΟΝΟΣ>> ζητεί να επιτραπεί στο πλοίο της <<Μύκονος>> να
φορτοεκφορτώνει από τη θέση Καρβουνόσκαλα Κερατσινίου.

6) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ‘Επαρχος Θήρας ζητεί την ανέλκυση
του ναυαγίου Κ/Ζ «SEA DIAMOND» και την αποµάκρυνσή του
από το λιµάνι της Σαντορίνης.

7) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εβδοµήντα πέντε εν

ενεργεία αθλητές µε εξαιρετικές αγωνιστικές διακρίσεις ζητούν
το διορισµό τους σε κενές θέσεις του δηµόσιου τοµέα.

8) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περι-
πτερούχων Καπνοπωλών Ελλάδος ζητεί να καθορισθεί
νοµοθετικά κατώτατο όριο ποσοστού κέρδους στην αξία του
κάθε πακέτου τσιγάρων.

9) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση ∆ιπλωµατι-
κών Υπαλλήλων ζητεί να µη φορολογηθεί το ποσόν της
αποζηµίωσης που λαµβάνουν τα µέλη της κατά την εκτέλεση δια-
τεταγµένης υπηρεσίας τους στο εξωτερικό.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται εισαγγελική
έρευνα για προµήθειες µαµούθ στο ΥΕΘΑ.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ελ-
λείψεις υλικοτεχνικού εξοπλισµού των νοσοκοµείων της Χώρας.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη χρήση
απαγορευµένων φυτοφαρµάκων στις καλλιέργειες της δυτικής
Αχαΐας.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντι-
δράσεις των δικηγόρων της Πάτρας για την ίδρυση εφετείου στο
Αγρίνιο.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόσφατο πε-
ριστατικό της υγείας του Υπουργού κ. Λοβέρδου και την αντιµε-
τώπισή του στο Νοσοκοµείο της Βέροιας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που υπάρχουν στην εξέλιξη του έργου αποκατάστασης
του Νοσοκοµείου Άγιος Ανδρέας στην Πάτρα.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυναµία
πραγµατοποίησης εφηµεριών στο Νοσοκοµείο Αιγίου Αχαΐας.
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17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας ζητεί να µην ισχύσει ο φόρος πολυτε-
λείας στα είδη που παράγει και εµπορεύεται ο κλάδος της αρ-
γυροχρυσοχοΐας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου ζητεί την ενίσχυση της ρευστότητας των
επιχειρήσεων από τις εµπορικές τράπεζες.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιβάρυνση
που προκαλεί στην περιοχή του ∆ήµου Πατρέων η λειτουργία
του ΧΥΤΑ της Ξερόλακκας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Τυφλών
ζητεί να µεταβιβαστεί η αρµοδιότητα της Σχολής Τυφλών Βο-
ρείου Ελλάδος στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ.λπ..

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα διαχείρισης των λυµάτων της περιοχής Ξερόλακκα στην
Πάτρα.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ράνοµη άδεια λειτουργίας µονάδας διαχείρισης λυµατολάσπης
στην κοινότητα Λεοντίου Αχαΐας.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση παραλαβής του νέου λιµανιού της Πάτρας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα
κατασκευής ηµικόµβου στο ∆.∆. Ροΐτικων Αχαΐας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται τις δια-
µαρτυρίες των κατοίκων για τη µετατροπή πλατείας σε παρκινγκ.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η επέκταση
του προγράµµατος χορήγησης υποκατάστατων στην περιοχή
της Πάτρας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
ταγγελία από οδηγό για παράνοµη κατακράτηση διοδίων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
χορήγηση του Συλλόγου ∆ηµοτικών Υπαλλήλων της Πάτρας

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην προ-
ώθηση αγοράς ηλεκτρονικών αιθουσών διδασκαλίας κ.λπ.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κακό
οδικό δίκτυο της Αχαΐας.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προ-
τάσεις για αναµόρφωση των διοικητικών ορίων της ΒΙΠΕ Πατρών
εν όψει του Σχεδίου <<ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ>>.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-

γκη αναβάθµισης του βιολογικού καθαρισµού Αιγίου.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µό-
λυνση από σκουπίδια της πλατείας στη συνοικία Κυψέλης ∆ήµου
Πατρέων.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αξιοποί-
ηση της έκτασης του πρώην ΕΘΙΑΓΕ στην Πάτρα.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη λει-
τουργία της Λυρικής Σκηνής.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπο-
λειτουργία της Υποδιεύθυνσης Αρχαιοκαπηλίας του Υπουργείου
Πολιτισµού.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ύµης Αχαΐας ζητεί τη
δηµιουργία µε το Σχέδιο << ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ>> δύο δήµων στη
δυτική Αχαΐα.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλά-
δος διαµαρτύρεται για την έκδοση πιστοποιητικών περί
ισοδυναµίας του πτυχίου του µηχανικού µε µεταπτυχιακό τίτλο
master.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ηµάρης Χρήστος καταγ-
γέλλει παρατυπίες που έγιναν στο ∆ήµο Νέας Ιωνίας Αττικής.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις εργα-
σίες εµβάθυνσης του λιµανιού στο Κατάκολο Ηλείας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συνέ-
χιση του έργου της µίνι Περιµετρικής στην Πάτρα.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες για επιχειρηµατικές συνεργασίες θεσµικών στελεχών
του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιχθυολό-
γων ∆ηµοσίου ζητεί να ληφθούν µέτρα για την ενδυνάµωση και
αναβάθµιση του Τοµέα Ιχθυολογίας.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αρ-
µοδιότητες του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας.

45) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Έδεσσας Πέλλας ζητεί να
συνενωθεί µε το ∆ήµο Σκύδρας σε έναν ενιαίο ∆ήµο.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπό
κατάρτιση σύµβαση για το θαλάσσιο µέτωπο των Πατρών.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απα-
ξίωση των ελληνικών τίτλων.

48) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Υπαλλή-
λων ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ ζητεί τον ορισµό νέου ∆ιοικητικού Συµβουλίου
στο ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ.

49) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αλιευτικός Σύλλογος Αλοννήσου ζητεί
τη νόµιµη αποζηµίωση των αλιέων για τις δύσκολες συνθήκες
της εργασίας τους.

50) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ταχυδροµικών Νοµού
Κυκλάδων ζητεί να τοποθετηθούν αντιρρησίες συνείδησης στα
ταχυδροµικά καταστήµατα του Νοµού Κυκλάδων.

51) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η εταιρεία <<Θερµοκήπια ∆ρά-
µας ΑΕ>> ζητεί την αύξηση της τιµής πώλησης της ηλεκτρικής
ενέργειας που πωλείται από τη συµπαραγωγή των Θερµοκηπίων
∆ράµας προς το ∆ΕΣΜΥΕ.

52) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης ∆ράµας ζητεί την
κατασκευή του διευρωπαϊκού άξονα Ε61.

53) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι µε τα προσωρινά αποτε-
λέσµατα της υπ’αριθµόν 1/293Μ/2008 προκήρυξης για την πρό-
σληψη τακτικού προσωπικού του ΟΠΕΚΕΠΕ ζητούν τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας τους.

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Παράρτηµα Κρήτης του Γεω-
τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί την άµεση λήψη µέτρων
για την αντιµετώπιση του ρυγχωτού σκαθαριού των φοινίκων,
που απειλεί εκατοντάδες φοίνικες στην Κρήτη.

55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα Ανατολικής Κρήτης του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητεί να µην ισχύσουν οι προ-
τεινόµενες νέες φορολογικές ρυθµίσεις για τον Κλάδο των Μη-
χανικών.

56) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Γονέων
Ηρακλείου ζητεί να παρακρατείται από τις συντάξεις του ΟΓΑ η
εισφορά των µελών του προς τα σωµατεία τους.

57) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών
Τουριστικού Τοµέα ζητεί την άµεση αποκατάσταση των ζηµιών
από τη διάβρωση στην περιοχή των Θερµών Αγίου Κηρύκου Ικα-
ρίας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5867/09/02/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνο δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-808 -29-
03-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6151
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2. Στην µε αριθµό 6942/03/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β.398 -29-03-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6153

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 6997/04/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/10886-

29-032010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 7017/04/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ αριθµ. οικ 16374 -29-03-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 7052/04/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./

Κ.Ε.629-29-03-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 7261/10/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρη Φραγκίσκο δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 717-29-03-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6157
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6159



7. Στην µε αριθµό 7561/16/03/2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιο, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνι δόθηκε

µε το υπ αριθµ. 21/152/ΑΣ305δις -29-03-2010 έγγραφο από τον
Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον
κύριο συνάδελφο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 26 Απρι-
λίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 674/19-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κου-
ρουµπλή προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τον τρόπο καθορισµού των τιµών των φαρ-
µάκων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 670/19-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Χαλκίδη προς τον Υπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη διάσωση των βασιλικών
τάφων των Αιγών στη Βεργίνα κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 700/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τη µη εφαρµογή της εγκυκλίου 113/2009 της διοίκησης του
Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 687/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την εισαγωγή αλλογενών
Ελλήνων πολιτών στις στρατιωτικές σχολές κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 694/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τους Υπουργούς
Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων και Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την αντιµετώπιση του προ-

βλήµατος σχολικής στέγης στα σχολεία της µέσης εκπαίδευσης
στην ανατολική και δυτική Αττική κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 673/19-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μιχαήλ Κατρίνη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την κατάργηση των τεχνικών σχολών του Οργανισµού Εργα-
τικής Εστίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 691/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σάββα Αναστασιάδη προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την τροποποίηση του ν. 2960/2001
«Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 701/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Σκοπελίτη
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του κτηµατολογίου στους
δήµους Μυτιλήνης και Γέρας του Νοµού Λέσβου κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 688/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τους Υπουργούς Πολιτισµού και Τουρισµού και ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τις καταγγε-
λίες για στηµένους αγώνες ποδοσφαίρου κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 695/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσού-
καλη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε το ειδικό πρόγραµµα ανασυγκρό-
τησης των νοµών Αχαΐας και Ηλείας κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτα θα συζητηθεί η µε αριθµό 686/44/20-4-2010 τέταρτη

επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη
προς τον Πρωθυπουργό σχετικά µε την τουρκική πρόταση για
αµοιβαία µείωση των εξοπλισµών κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη θα απαντήσει ο
Υπουργός Εθνικής Άµυνας, κύριος Βενιζέλος διότι ο Πρωθυ-
πουργός είναι εκτός Αθηνών, απ’ ό,τι έχουµε ενηµερωθεί.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Κύριε Πρωθυπουργέ, ο Τούρκος Πρωθυπουργός, κ. Ρετζέπ

Ταγίπ Ερντογάν φτάνει σε λίγες εβδοµάδες στη χώρα µας κοµί-
ζοντας, όπως ελέχθη, και την πρόταση για αµοιβαία µείωση των
εξοπλιστικών προγραµµάτων.

Ερωτάσθε: Το σκέπτεστε;».
Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα πριν απ’ οτιδήποτε άλλο να ευχηθώ
στον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Γιώργο
Καρατζαφέρη χρόνια πολλά για την ονοµαστική του εορτή. Του
εύχοµαι υγεία και οικογενειακή ευτυχία.

Κυρία Πρόεδρε, η Ελλάδα έχει µία θεµελιώδη στρατηγική αντί-
ληψη για τα θέµατα εξωτερικής πολιτικής και άµυνας. Πιστεύ-
ουµε στις σχέσεις καλής γειτονίας, πιστεύουµε στην ανάγκη η
ευρύτερη περιοχή µας, το Αιγαίο, η ανατολική Μεσόγειος, να
είναι µία περιοχή σταθερότητας και ειρήνης. Είµαστε καλόπιστοι,
είµαστε δηµιουργικοί, είµαστε πάντα έτοιµοι να διερευνήσουµε
τις δυνατότητες να διαµορφωθεί µία άλλη κατάσταση, αλλά δεν
είµαστε αφελείς, δεν τρέφουµε ψευδαισθήσεις. Έχουµε πλήρη
αίσθηση και της ιστορίας και της γεωγραφίας και του περιφε-
ρειακού συσχετισµού δυνάµεων.

Είναι, επίσης, σαφές –και αυτό αποτελεί µία απαράβατη εθνική
θέση- ότι ζητήµατα εθνικής ασφάλειας και άµυνας, ζητήµατα
εθνικής κυριαρχίας και ακεραιότητας της ελληνικής επικράτειας,
δεν τίθενται υπό διαπραγµάτευση ούτε άµεσα ούτε έµµεσα.

Όλοι οι Έλληνες, θα έλεγα όλοι οι πολίτες του κόσµου, θέ-
λουµε να υπάρχει ένα µέρισµα ειρήνης και ανάπτυξης. Θέλουµε
ο ιδρώτας του ελληνικού λαού να διατίθεται για την πρόοδο του
ελληνικού λαού και για την ανάπτυξη του κοινωνικού κράτους,
για θέσεις απασχόλησης, για να διευκολυνθούν επενδύσεις, για
να ανέβει το βιοτικό επίπεδο. Και πολύ περισσότερο, αυτό είναι
αναγκαίο µέσα στην παρούσα δύσκολη και κρίσιµη οικονοµική
συγκυρία.

Το µέρισµα ειρήνης, όµως, θα είναι το αποτέλεσµα µιας δύ-
σκολης διεργασίας και όχι η προϋπόθεση, προκειµένου να ει-
σέλθουµε σε αυτήν τη διεργασία.

Με αυτές τις σκέψεις, µε αυτές τις θέσεις, η ελληνική Κυβέρ-
νηση και ο Πρωθυπουργός προσωπικά, ετοιµαζόµαστε να υπο-
δεχθούµε στην Αθήνα και τον Πρωθυπουργό της γειτονικής µας
χώρας, κ. Ερντογάν. Άλλωστε, είναι γνωστό ότι δεν αρκεί µία ρη-
τορικού χαρακτήρα προσέγγιση των θεµάτων αυτών. Χρειάζο-
νται πράξεις και πρακτικές.

∆υστυχώς, εδώ και χρόνια, υπάρχουν πρακτικές ναυτικές και
αεροπορικές στο Αιγαίο και την ανατολική Μεσόγειο, που επι-
βάλουν εγρήγορση. Έχουν διατυπωθεί απειλές. Υπάρχει πάντα ο
κίνδυνος να εξαχθεί –ενδεχοµένως και ανεξέλεγκτα- η εσωτερική
θεσµική και πολιτική ένταση στη γειτονική µας χώρα. Και αυτό
το έχουµε βιώσει και στο παρελθόν πάρα πολλές φορές.

Άρα, βρισκόµαστε σε επαγρύπνηση. ∆ιατηρούµε τη στρατη-
γική µας ψυχραιµία. ∆εν αντιδρούµε δυσανάλογα απέναντι στα
διάφορα περιστατικά. Και βεβαίως, ξέρουµε πάρα πολύ καλά, ότι
όταν µιλάµε για εξοπλιστικά προγράµµατα, όταν µιλάµε, δηλαδή,
για µεγάλες δηµόσιες δαπάνες, ένα κριτήριο υπάρχει. Το κριτή-
ριο αυτό είναι οι πραγµατικές στρατιωτικές και αµυντικές ανά-
γκες της χώρας. Η ορθολογική και επιστηµονική εκτίµηση της
πραγµατικής απειλής. ∆εν υπαγορεύονται από άλλα κριτήρια οι

επιλογές µας. Βεβαίως, είναι πάρα πολλά τα συµφέροντα. Είναι
πάρα πολλοί αυτοί που θα ήθελαν να οδηγήσουν και την Ελλάδα
σε επιλογές µη ορθολογικές, σε φαινόµενα προκλητής ζήτησης
ως προς εξοπλιστικά προγράµµατα.

Απέναντι σε αυτά εµείς αντιδρούµε, έχοντας επιβάλει µία αυ-
στηρή, ορθολογική επαναξιολόγηση του προγράµµατος εξοπλι-
σµών, προκειµένου να παραγγέλνουµε αυτά που θέλουµε
πραγµατικά, αυτά που παραγγέλνουµε, να τα παραλαµβάνουµε
πραγµατικά, να τα ενσωµατώνουµε στις Ελληνικές Ένοπλες ∆υ-
νάµεις µε έναν έξυπνο και αποτελεσµατικό τρόπο, µε το µικρό-
τερο δυνατό οικονοµικό κόστος και µε το µεγαλύτερο δυνατό
αµυντικό και στρατηγικό όφελος.

Είναι µία δύσκολη διεργασία, που συνδέεται και µε την ανά-
γκη για διαφάνεια σε έναν τοµέα ο οποίος είναι γεµάτος από κα-
χυποψία για λόγους ιστορικούς, που σε πολύ µεγάλο βαθµό είναι
και δικαιολογηµένη.

Άρα, µακάρι να φτάσουµε σε µία αλλαγή της κατάστασης, µα-
κάρι να λυθεί το Κυπριακό, µακάρι να πάψει να υπάρχει η ένταση
στο Αιγαίο, µακάρι να αποκατασταθεί πλήρως η σχέση καλής γει-
τονίας. Θέλουµε µέρισµα ειρήνης. Θέλουµε να µπορούµε να δια-
θέσουµε στην παιδεία, στην έρευνα, στο κοινωνικό κράτος, στις
κοινωνικές ασφαλίσεις, στα νοσοκοµεία, στα δηµόσια σχολεία
αυτά που τώρα δαπανούµε για τους εξοπλισµούς. Αλλά αυτό,
όµως, είναι το προσδοκώµενο και θα είναι το τέλος µιας πορείας
στην οποία θέλουµε µε σοβαρότητα και προοπτική να εισέλ-
θουµε.

Για το λόγο αυτό η Ελλάδα στηρίζει και την ευρωπαϊκή, όπως
λέγεται, προοπτική της Τουρκίας. Αλλά αυτό, όµως, όπως ξέ-
ρετε, προϋποθέτει και την πλήρη αποδοχή, από την άλλη πλευρά,
των κανόνων του ευρωπαϊκού, νοµικού, θεσµικού και πολιτικού
πολιτισµού. Και αυτό επηρεάζει τα πάντα. Επηρεάζει την κατά-
σταση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις. Επηρεάζει την κατάσταση
στην Κύπρο και την ανατολική Μεσόγειο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Πρόεδρος της Κοινο-

βουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ µεταφέρετε και
τις δικές µου ευχές εις τον εορτάζοντα Πρωθυπουργό της χώρας
που βρίσκεται τώρα στο ακριτικό Καστελόριζο.

Έχω εµπιστοσύνη στις ταχύτατες και ευρύτατες νοηµατικές
σας διαδροµές. Πιστεύω, όµως, ότι υπάρχει κίνδυνος να υπερ-
κεραστούν από σκοπιµότητες και καταστάσεις οι οποίες βρίσκο-
νται ante portas. Εξ ου και το ενδιαφέρον µου γι’ αυτήν την
ερώτηση.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι κάνουµε κάποιες προσπάθειες να
ξεφύγουµε από τη στενωπό κάποιων δογµάτων παραδοσιακών
και να βρούµε άλλες διόδους και διεξόδους στα διεθνή θέµατα,
όσον αφορά τη χώρα µας.

Είδαµε µία προσέγγιση µε τον Πούτιν, µία προσέγγιση µε τη
Ρωσία, η οποία αναστατώθηκε από λάθος της προηγούµενης κυ-
βέρνησης. Και είδαµε τον Πούτιν να πηγαίνει πιο κοντά στην
Τουρκία. Σήµερα, δηλαδή, που µιλάµε, τον Απρίλιο του 2010, η
Τουρκία είναι πιο κοντά στη Μόσχα απ’ ό,τι ήταν η Ελλάδα κάποια
στιγµή ή φάνηκε ότι πλησιάζει.

Αυτό είναι ένα θέµα. Και θέλω να ξέρω, βέβαια, και τη δική σας
θέση απέναντι σε αυτό, αν θα κάνουµε τις ανάλογες και δέου-
σες και πρέπουσες κινήσεις να µην αποµακρυνθεί η Μόσχα από
αυτήν την ανάγκη προσεγγίσεως, την οποία εµείς, τουλάχιστον,
πρέπει να επιζητούµε.

Όσον αφορά το δεύτερο σκέλος, όπως ξέρετε, αναπτύσσεται
για άλλη µία φορά ένα φλερτ µε τη Γαλλία. Το ταξίδι του Πρω-
θυπουργού µε τον κ. Σαρκοζί, οι συζητήσεις οι οποίες έγιναν -
των οποίων, βεβαίως, εσείς είστε γνώστης- δηµιουργούν, αν
θέλετε, µία ελπίδα στον ελληνικό λαό.

Ο Ερντογάν, όµως, προσέτρεξε εκεί και στη συνάντηση που
είχε µε τον κ. Σαρκοζί –σας λέω πράγµατα, τα οποία, βεβαίως,
µπορείτε να τα διασταυρώσετε, από πολύ στενές πηγές και
µπορώ να χρησιµοποιήσω µέχρι εκεί που µπορώ να χρησιµοποι-
ήσω µέσα στην Αίθουσα- πήγε και του είπε, δεν θα δώσεις στην

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6163



Ελλάδα τα scalp, τους πυραύλους, που τους φοβάται πάρα πολύ
και φοβάται γιατί µπορούν να πλήξουν, κατά δική τους αµυντική
ανάλυση, τη γέφυρα του Βοσπόρου που θα κόψει την Ασιατική
Τουρκία από την Ευρωπαϊκή Τουρκία. Γι’ αυτό, µάλιστα, κάνουν
µία σήραγγα –σας ενηµερώνω- τύπου Μάγχης κάτω από τα νερά
του Βοσπόρου. Είπε, λοιπόν, δεν θα δώσεις τα scalp και τις φρε-
γάτες κι εγώ θα σου πάρω, σε αντιστάθµισµα, AIRBUS, τα οποία
χρειάζοµαι και θα σου κάνω και µία µονάδα παραγωγής ελικο-
πτέρων, της HELICOPTER, στην Τουρκία.

Πηγαίνει, λοιπόν, και µιλάει για αντίδοτα.
Αυτό είναι ένα θέµα, µία καµπή που πρέπει να την προσέξουµε,

µη χάσουµε και αυτό τον εταίρο κάτω από το πλεόνασµα χρη-
µάτων τα οποία διαθέτει σήµερα η Τουρκία, µία Τουρκία η οποία,
σας θυµίζω, οικονοµικά πριν δέκα χρόνια δεν είχε καµµία σύ-
γκριση µε την Ελλάδα. Και σήµερα έχουµε φτάσει ως και η Τουρ-
κία να είναι µπροστά µας.

Επειδή, λοιπόν, η Τουρκία, κύριε Υπουργέ –και το ξέρετε πάρα
πολύ καλά- όταν βρίσκει αδύναµη την Ελλάδα –τα γεγονότα του
Σεπτεµβρίου του ’55, 1974, της Κύπρου τα γεγονότα, 1996, µε-
ταβατική περίοδος- και βλέπει ότι είµαστε σε ένα ασταθές πλαί-
σιο λόγω των οικονοµικών µας καταστάσεων, φοβούµαι µήπως
αύριο το πρωί, ως αντανάκλαση στα ιστορικά θέµατα και µε την
αντιπαλότητα µε τους στρατηγούς –πενήντα τρεις στρατηγοί
Τούρκοι στη φυλακή κ.λπ.- έχουµε κάποια εξέλιξη.

Τώρα, βέβαια, αυτή η διέλευση σηµαίας που γίνεται κάθε µέρα
εδώ, έξω από το Σούνιο, δεν νοµίζω ότι προοιωνίζει µία διάθεση
για ειρήνη. Τώρα, βέβαια, γιατί ο κ. Μπαγίς είπε, µείωση εξοπλι-
σµών και µε αυτήν τη σηµαία έρχεται εδώ ο κ. Ενρτογάν, είναι
ένα θέµα το οποίο, πιστεύω, µπορείτε να το εξετάσετε σε βάθος.

Κάνω, λοιπόν, µία έκκληση προς την Κυβέρνησή σας: Αρκετά
προσεκτική, ανεξαρτήτως των οικονοµικών καταστάσεων. Βε-
βαίως, όλοι θέλουµε «βούτυρο». Νοµίζω, όµως, ότι σε αυτήν την
περίπτωση δεν πρέπει να αποτρέψουµε το µάτι µας από εξοπλι-
σµούς που θα είναι ικανοί να αντιµετωπίσουν µία ενδεχόµενη κί-
νηση από την άλλη πλευρά, που όλοι ευχόµεθα να µη γίνει.

Βεβαίως, εάν προχωρήσετε, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι είναι
µία πολύ καλή σχέση το ένα προς πέντε -ένα αεροσκάφος εµείς
παίρνουµε πίσω, πέντε αυτοί- εάν θέλουµε να έρθουµε σε κάποια
συζυγία.

Σας έχω εδώ και έναν κατάλογο τι έχουν παραγγείλει. Μόνο
για το 2010 έχουν 4.000.000.000 και µέχρι το 2023 έχουν
50.000.000.000 δολάρια: για τέσσερα ιπτάµενα ραντάρ, για τέσ-
σερα σκάφη του ελληνικού πολέµου, για δυο ιπτάµενα κέντρα
διοίκησης -τρία υπάρχουν σε όλον τον κόσµο να φανταστείτε-
τριάντα µαχητικά F16, εκατό µαχητικά steath, ένα κατασκοπικό
δορυφόρο, οκτώ κορβέτες, ένα ειδικό πτεροφόρο αποβατικό δε-
ξαµενόπλοιο µεγέθους του Φαρµοκονησιού -να φανταστείτε τι
κατασκευάζουν- δεκαέξι περιπολικά ανοιχτής θαλάσσης, τέσσε-
ρις κορβέτες λιµενικού σώµατος, δέκα αποβατικά, έξι υποβρύ-
χια σαν τα δικά µας, δεκατέσσερα µεταφορικά ελικόπτερα,
Sinouk, πενήντα ένα επιθετικά ελικόπτερα, διακόσια πενήντα νέα
άρµατα µάχης, πενήντα τέσσερις πλωτές επιθετικές αµφίβιες γέ-
φυρες και εκατό βαλλιστικούς πυραύλους εγχώριας καταγωγής.

Τώρα βέβαια γιατί θέλουν πλωτές και επιθετικές αµφίβιες γέ-
φυρες, νοµίζω ότι δεν είναι για γέφυρες ειρήνης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):
Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ για τις ευχές σας προς τον Πρωθυ-
πουργό τις οποίες και θα µεταφέρω.

Πράγµατι, χρειαζόµαστε ειλικρινή και ισχυρή εθνική συναίνεση
στα θέµατα της εξωτερικής πολιτικής και της εθνικής άµυνας.
Μέσα στα θέµατα της εθνικής άµυνας εντάσσεται πλέον και η
άµυνα της ελληνικής οικονοµίας γιατί δεν υπάρχει καµµία αµφι-
βολία ότι διερχόµεθα µια περίοδο «πολεµικής» κρίσης και στο
χώρο της εθνικής οικονοµίας, όχι µόνο της δηµοσιονοµικής πο-
λιτικής, αλλά και της αναπτυξιακής και της κοινωνικής πολιτικής.

Πρέπει να υπάρχει υπεύθυνος λόγος µέσα στο Κοινοβούλιο.
Ξέρω ότι διατυπώνετε ένα λόγο πολύ προσεκτικό, αυτό οφεί-

λουµε να το υπογραµµίσουµε, διότι ανεξαρτήτως του σηµείου
στο οποίο κάθεται κάθε παράταξη στην Αίθουσα αυτή, σηµασία
έχει στα µείζονα θέµατα να υπάρχει µια συναίνεση και µια συνα-
ντίληψη που καλύπτει όλη την Αίθουσα αυτή.

Έχουµε πλήρη γνώση του προγράµµατος αµυντικών εξοπλι-
σµών της Τουρκίας και τον τρόπο µε τον όποιον αναπτύσσεται η
τουρκική αµυντική βιοµηχανία. Γνωρίζουµε ποιος είναι ο πραγ-
µατικός συσχετισµός ως προς τα εξοπλιστικά προγράµµατα και
ως προς τους ενσωµατωµένους στις Ένοπλες ∆υνάµεις των δυο
χωρών εξοπλισµούς.

Γι’ αυτό µίλησα προηγουµένως για την ανάγκη να αλλάξουν οι
πρακτικές. Έχουµε ανάγκη από πράξεις και όχι από πυροτεχνή-
µατα ρητορικά. Εν πάση περιπτώσει, όµως, επαναλαµβάνω εµείς
είµαστε έτοιµοι να συζητήσουµε, είµαστε έτοιµοι να προσεγγί-
σουµε, είµαστε έτοιµοι να κάνουµε όλα όσα πρέπει, µε άξονα το
∆ιεθνές ∆ίκαιο και την καλή πίστη, αλλά τα αποτελέσµατα δεν
εξαρτώνται µονοµερώς µόνο από την καλή θέληση και την καλή
διάθεση της Ελλάδος.

Η Τουρκία έχει τη δική της εθνική στρατηγική. Κάθε κράτος δι-
καιούται να έχει και οφείλει να έχει την δική του εθνική στρατη-
γική. Το ζήτηµα είναι εµείς ως Ελλάδα να έχουµε µια σταθερή,
ευανάγνωστη εθνική στρατηγική που να αποτελεί κοινή συνεί-
δηση και κοινή πεποίθηση του ελληνικού λαού. Αυτό επιχειρούµε
να κάνουµε.

Ήµουν πρόσφατα στη Μόσχα και είχα την ευκαιρία να συζη-
τήσω στο υψηλότερο δυνατό επίπεδο για όλο το φάσµα των διε-
θνών θεµάτων και των διµερών θεµάτων και των περιφερειακών.
∆εν είδα να έχει προβλήµατα η ελληνορωσική στρατηγική συ-
νεργασία, λόγω των επισκέψεων του κ. Ερντογάν ή Τούρκων
Υπουργών στη ρωσική πρωτεύουσα.

Υπάρχει άλλωστε µια συνεργασία, η οποία στην πραγµατικό-
τητα αφορά τα κρίσιµα οπλικά συστήµατα. Είναι πολύ σηµαντικό
να έχουµε στη διάθεσή µας οπλικά συστήµατα όπως τους S300
ή τους TOR M1. Αυτά υπάρχουν στην Ελλάδα και υπάρχει δια-
θεσιµότητα και για εκσυγχρονισµό και για πραγµατοποίηση των
αναγκαίων ασκήσεων, προκειµένου όλα αυτά να ξέρουµε ότι
πράγµατι λειτουργούν.

Το ίδιο φυσικά ισχύει και ως προς τις ελληνογαλλικές σχέσεις.
Οι σχέσεις Ελλάδος Γαλλίας είναι άριστες. Έχουν πραγµατικό
βάθος. Έχουν στρατηγικό χαρακτήρα. Κατά την τελευταία του
επίσκεψη ο Γάλλος οµόλογός µου στην Ελλάδα, ήδη από το Νο-
έµβριο, µου παρέδωσε ολοκληρωµένο σχέδιο αµυντικής συνερ-
γασίας, το οποίο έχουµε επεξεργαστεί και είµαστε έτοιµοι να
εισέλθουµε στη φάση των τελικών διαπραγµατεύσεων.

Είναι προφανές ότι η διακρατικού χαρακτήρα σύµβαση, για
την ακρίβεια το µνηµόνιο συνεργασίας, που υπέγραψε η προη-
γούµενη κυβέρνηση, ο προηγούµενος Πρωθυπουργός µε τον
Πρόεδρο της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας για τις φρεγάτες, εξακο-
λουθεί να ισχύει. Υπάρχει συνέχεια του ελληνικού κράτους. Βέ-
βαια, όλα αυτά εντάσσονται στα νέα οικονοµικά και
δηµοσιονοµικά δεδοµένα, τα όποια είναι απολύτως αντιληπτά και
από γαλλικής πλευράς.

Επίσης, είναι προφανές ότι δυο χώρες, όπως είναι η Ελλάδα
και η Γαλλία που µετέχουν και στην συνεργασία στο πλαίσιο της
κοινής πολιτικής ασφάλειας και άµυνας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µπορούν να αναπτύξουν και άλλες πρωτοβουλίες, πέραν
των πρωτοβουλιών που αναπτύσσονται από την κάθε χώρα χω-
ριστά.

Αναφερθήκατε στις δηλώσεις του κ. Μπαγίς και η αλήθεια είναι
ότι έγιναν οι δηλώσεις αυτές. Οι δηλώσεις αυτές έγιναν από µια
οπτική γωνία, την οποία εγώ θα θεωρήσω καλόπιστη και φιλική.
Η Ελλάδα έχει οικονοµικά προβλήµατα, γιατί να µην ξεπεράσει το
πρόβληµα των αµυντικών δαπανών για να καλύψει έντονες δη-
µοσιονοµικές ανάγκες;

Αλίµονο, όµως, αν το κριτήριό µας ήταν οικονοµικό ή δηµο-
σιονοµικό. Το κριτήριό µας για τα θέµατα των εξοπλισµών είναι
πρωτίστως στρατηγικό, αµυντικό. Θέλουµε να πάµε σε ένα µέ-
ρισµα ειρήνης, όχι επειδή είµαστε οικονοµικά αδύναµοι και έτσι
γινόµαστε αδύναµοι και διεθνοπολιτικά και αµυντικά, αλλά γιατί
στόχος µας είναι η σταθερότητα, η καλή γειτονία, η ειρήνη.

Άρα, λοιπόν, σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να νιώσει ο Έλ-
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ληνας πολίτης ότι η οικονοµική κρίση, η δηµοσιονοµική αδυναµία
µειώνουν τις δυνατότητες άσκησης εξωτερικής και αµυντικής πο-
λιτικής. ∆εν µειώνεται από την άποψη αυτή η εθνική κυριαρχία.
∆εν µειώνεται η ισχύς της χώρας. Αυτό το µήνυµα θέλω όλοι µαζί
να το µεταδώσουµε στην ελληνική κοινωνία, γιατί αυτό είναι ένα
µήνυµα αυτοπεποίθησης και η αυτοπεποίθηση τελικά µετατρέ-
πεται και σε οικονοµική και αναπτυξιακή παράµετρο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ακολουθεί η µε αριθµό 685/43/20.04.2010 πέµπτη επίκαιρη

ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας
µας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα έχει ως εξής:
«Οι προτάσεις της Κυβέρνησης για το ασφαλιστικό είναι φα-

νερό ότι διαλύουν την κοινωνική ασφάλιση για να εξασφαλίσουν
τη συναίνεση κυρίως του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, αλλά
και της Κοµισιόν. Η Κυβέρνηση έχει απεµπολήσει κάθε δικαίωµα
άσκησης της κοινωνικής πολιτικής σε αυτούς τους οργανισµούς.
Οι πρωτοφανείς περικοπές που προτείνει η Κυβέρνηση θα φτά-
σουν µέχρι και το 35%, οι κατώτερες συντάξεις θα µειωθούν στο
50% από ό,τι είναι σήµερα, ενώ ανατρέπονται πλήρως τα όρια
συνταξιοδότησης.

Παρά τις προεκλογικές δεσµεύσεις του ΠΑΣΟΚ και του αρµό-
διου Υπουργού για τα περίφηµα τρία «δεν», είναι φανερό πως αν
οι συγκεκριµένες προτάσεις εφαρµοστούν οι πολίτες θα χρειά-
ζονται πενήντα χρόνια εργασίας για να λάβουν σύνταξη στο 70%
του µισθού τους, ενώ το δηµόσιο αναδιανεµητικό σύστηµα ασφά-
λισης µετατρέπεται σε κεφαλοποιητικό. Επειδή η άδικη εισοδη-
µατική πολιτική, το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο και το
πρόγραµµα σταθερότητας και ανάπτυξης έχουν συρρικνώσει το
εισόδηµα των µισθωτών.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
Γιατί διαπραγµατεύεται µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και το ∆ιε-

θνές Νοµισµατικό Ταµείο ζητήµατα που εµπίπτουν αποκλειστικά
στην αρµοδιότητα κάθε χώρας;

Προτίθεται να αποσύρει όλες τις προτάσεις που θα µειώσουν
έως και 50% τις συντάξεις και θα υποχρεώσουν τους Έλληνες
εργαζόµενους να εργάζονται έως και πενήντα χρόνια;

Εκτιµά πως µπορεί σήµερα οι εργαζόµενοι να ζήσουν µε ανώ-
τερο επίπεδο βασικής σύνταξης τα 270 ευρώ;

Γιατί µε την πολιτική της η Κυβέρνηση πριµοδοτεί προκλητικά
την ιδιωτική ασφάλιση µε την σταδιακή απόσυρση του κράτους
από την χρηµατοδότηση του ασφαλιστικού συστήµατος;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Λοβέρδος, στον
οποίο ευχόµαστε και περαστικά.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Σας ευχαριστώ και εύχοµαι σε όλους τους Γιώρ-
γους και τις Γεωργίες χρόνια πολλά, στον Πρωθυπουργό, στον
Πρόεδρο του ΛΑΟΣ και στο συνάδελφο κ. Μαυρίκο που είναι
εδώ.

Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Πρωθυπουργός µου ζήτησε να σας
µεταφέρω ότι είναι λόγος ανωτέρας βίας, προκαθορισµένο πρό-
γραµµα που δεν του επιτρέπει να είναι σήµερα εδώ για να σας
απαντήσει. Με παρακάλεσε να σας δώσω τις απαντήσεις που
έχει η Κυβέρνηση να δώσει στο ερώτηµά σας.

Είναι αρκετές οι φορές που και στις δικές σας ερωτήσεις είναι
εδώ και απαντά. Η τακτική του είναι να απαντά στους Αρχηγούς
των κοµµάτων. Υπάρχει λόγος εξαιρετικός σήµερα και γι’ αυτό
δεν είναι εδώ.

Θέλουµε να κάνουµε την καίρια παρέµβαση, κύριε Πρόεδρε,
στο ασφαλιστικό, τώρα τις επόµενες εβδοµάδες, προκειµένου
αφ’ενός να διασώσουµε ένα σύστηµα που είναι υπό κατάρρευση
και αφ’ετέρου να προσπαθήσουµε να βοηθήσουµε τη δηµοσιο-
νοµική ανασυγκρότηση της χώρας.

∆ιάσωση µε όρους κοινωνικής δικαιοσύνης είναι το βασικό µας
πρόταγµα. Ένα σύστηµα χρεοκοπηµένο, µεταπολεµικό, που όλοι
σχεδόν στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν αλλάξει, αλλά εµείς αδρα-

νούµε και όσο αδρανούµε το χειροτερεύουµε. Ένα σύστηµα επι-
βαρυµένο από πολλές, συνεχείς επί πολλές δεκαετίες, σίγουρα
µετά τη µεταπολίτευση, πελατειακές παρεµβάσεις όπου όλοι
έχουµε τις ευθύνες µας γι’ αυτές, αλλά και εσείς όµως, έχετε τις
ευθύνες σας.

Ας πούµε, στα δέκα χρόνια κοινοβουλευτικού βίου δικού µου,
δεν θυµάµαι µια φορά αίτηµα συνταξιοδοτικής διαχείρισης, που
να υπέβαλαν εργαζόµενοι στους ασφαλείς χώρους για την ερ-
γασία των ∆ΕΚΟ, στο οποίο να έχετε πει «όχι». Όµως, το ΙΚΑ του-
λάχιστον, από αυτού του είδους τις πελατειακές ρυθµίσεις
βουλιάζει και δεν το έχετε βοηθήσει και εσείς.

Η ευθύνη κυρίως είναι σε εµάς, είναι σε όσους κυβερνήσαµε.
Αν θέλετε, σε επίπεδο κοµµάτων εξουσίας, εµείς καταγράφουµε
συγκεκριµένες ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας την τελευταία πε-
νταετία. ∆εν έχει, όµως, σηµασία να µένουµε σ’ αυτά. Ο καθένας
έχει τις σκέψεις του. Πρέπει να πάµε παρακάτω.

Απαντώ µε το πρόταγµα «διάσωση µε κοινωνική δικαιοσύνη»
στα τέσσερα ερωτήµατά σας, µονολεκτικά σχεδόν.

Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε µε την Ευρωπαϊκή Ένωση παρ’ ότι
δεν είναι το συνταξιοδοτικό αρµοδιότητα της Ένωσης –µόνο µε
τη µέθοδο της ανοικτής συνεργασίας συζητούνται τα συνταξιο-
δοτικά θέµατα στην Ευρωπαϊκή Ένωση- γιατί από κοινωνικό
θέµα, θέµα των ανθρώπων, θέµα που αφορά τη σοβαρότερη κοι-
νωνική κατάκτηση του ανθρώπου τον 19ο και τον 20ο αιώνα, κα-
τέστη πρόβληµα δηµοσιονοµικό, δηµοσιονοµικός δυναµίτης. Και
η ανισορροπία στο ασφαλιστικό επηρεάζει αµέσως, σε βαθµό
πρώτο θα σας έλεγα, τη δηµοσιονοµική ισορροπία της χώρας
και κατ’ ακολουθίαν της Ευρωζώνης και της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Κατέστη λόγω αναλγησίας, αµέλειας, ευθυνοφοβίας και
αδράνειας το ασφαλιστικό από κοινωνικό θέµα, δηµοσιονοµικό
θέµα µε ευθύνη ηµών των Ελλήνων και κανενός άλλου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

∆εν υπάρχουν οι µειώσεις «τέρατα» του 35%, του 50%. Ουδείς
τις σχεδίασε, τις φαντάστηκε, τις είπε, πλην κάποιων που βγαί-
νουν στις τηλεοράσεις κάθε πρωί και δεν ξέρουν και τι λένε. Λένε
πράγµατα, τα οποία δεν ισχύουν. Λένε ψέµατα, κάνουν ψευδείς
υπολογισµούς και επηρεάζουν τον κόσµο. Φαντάζοµαι όχι εσάς.
Υπάρχει γραµµή φτώχειας για την πολιτική µας. Ας πούµε, προσ-
διορίσαµε, κυρία Πρόεδρε, τη βασική σύνταξη στα περίπου 360
ευρώ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και δευτερολογία.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Αυτό δεν φτάνει και θα υπάρχουν συµπληρώσεις, όπως υπάρ-
χουν µε το ΕΚΑΣ, που θα δηµιουργούν προστατευτικές ζώνες για
τους ανθρώπους που δεν έχουν ένα ένσηµο –προσέξτε: διάλεξαν
ή τα έφερε η τύχη να µην έχουν ένα ένσηµο- και να έχουν ανά-
γκη κοινωνικής προστασίας.

Τέλος, ποιος σας είπε, πού ακούστηκε, πού τα διαβάσατε, πού
το είπαµε ότι πριµοδοτούµε την ιδιωτική ασφάλιση; Είτε µε τη
µορφή των ταµείων είτε της επαγγελµατικής ασφάλισης;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): …είτε µε τη µορφή του κεφαλαιοποιητικού συστή-
µατος, το οποίο δήθεν εισάγουµε; Κατ’ αρχάς, πού υπάρχουν κε-
φάλαια για να κάνει κανείς κεφαλαιοποιητικό σύστηµα, κύριε
Πρόεδρε;

Όλα αυτά είναι λόγια που λέγονται, αλλά που δεν αφορούν το
κυβερνητικό έργο. Φαντάζοµαι ότι εσείς δεν επηρεάζεστε απ’
αυτά, αλλά έχετε κάποιες δικές σας πληροφορίες. Σας παρακα-
λούµε να µας τις πείτε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε
Υπουργέ, θα ήθελα προκαταβολικά να εκφράσω την προσωπική
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µου συµπάθεια για την περιπέτεια της υγείας σας, γιατί στην οµι-
λία µου δεν θα εκφράσω καµµία πολιτική συµπάθεια σ’ αυτά που
κάνετε. Την απορία µου θα εκφράσω.

Πώς ανέχεστε τόσους µήνες αυτόν τον πολιτικό εξευτελισµό;
Πώς ανέχεστε εσείς, ένας δηµοκρατικά εκλεγµένος και µάλιστα
µε ισχυρότατη εκλογική βάση στη µεγαλύτερη εκλογική περιφέ-
ρεια της χώρας, να σας υπαγορεύουν και να σας υποδεικνύουν
οι επιτελείς, οι τεχνοκράτες του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου
τα άρθρα και τις διατάξεις ενός νοµοσχεδίου; Ένας Υπουργός
µιας µόλις προ έξι µηνών εκλεγµένης µε ισχυρή λαϊκή εντολή Κυ-
βέρνησης να διαφυλάξει το κοινωνικό κράτος και την κοινωνική
ασφάλιση, πώς αποδέχεστε να σας υποδεικνύουν τι ακριβώς
πρέπει να κάνουµε για το ασφαλιστικό µας σύστηµα;

Και δεν τα λέω εγώ, τα λέτε εσείς. Πριν από µια εβδοµάδα ήσα-
σταν στο κεντρικό δελτίο ειδήσεων του «MEGA» και όταν ερω-
τηθήκατε, απαντήσατε ότι από το ∆εκέµβρη τα στέλνετε και σας
τα στέλνουν πίσω. Από το ∆εκέµβρη είναι εδώ το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο και σας υπαγορεύει –δική µου φράση είναι αυτή,
εσείς θα πείτε ότι δεν µας υπαγορεύει, ότι συζήτηση κάνουµε- τι
πρέπει να κάνουµε; ∆ιερωτώµαι: Τι δουλειά είχατε από το ∆ε-
κέµβρη; Τότε µας λέγατε ότι µπορούµε µόνοι µας. Τότε µας λέ-
γατε ότι δεν θέλουµε στήριξη.

Ξέρετε κάτι, κύριε Υπουργέ; Ο ελληνικός λαός µπορεί να συγ-
χωρήσει τα λάθη. Ακόµη και την εγκληµατική αµέλεια και τις γκά-
φες τις συγχωρεί. Το εκ προµελέτης έγκληµα, όµως, δεν το
συγχωρεί και µε δική σας οµολογία τέσσερις µήνες τώρα έχετε
προδιαγράψει την προσφυγή στο Ταµείο και τους έχετε εδώ,
χωρίς κανένα λόγο, να µας υπαγορεύουν τι θα κάνουµε.

Ποια δηµοκρατική νοµιµοποίηση έχουν αυτοί; Ποια δηµοκρα-
τική νοµιµοποίηση έχουν οι τεχνοκράτες να µας υπαγορεύουν τι
θα κάνουµε; Είχατε βγει και είχατε πει ότι 4,8% θα είναι η συµ-
µετοχή του κράτους µέχρι το 2030 –που κι αυτό σηµαίνει µείωση
των συντάξεων, διότι στα είκοσι επόµενα χρόνια θα έχουµε ένα
εκατοµµύριο περισσότερους συνταξιούχους στο σύστηµα- και
βγαίνετε ξαφνικά και λέτε 2,7%. Γιατί; Από ποιους υπολογισµούς;
∆ιότι έτσι θέλουν οι τεχνοκράτες.

Είχατε πει στο προσχέδιο ότι θα είναι 100% η προσαύξηση του
Σαββάτου, το πήγατε στο 50% και τώρα το πάτε στο 30%. Ποιοι
υπολογισµοί σας αναγκάζουν να κάνετε τέτοιες αλχηµείες; ∆ιότι,
κύριε Υπουργέ, οι αντιφάσεις και τα ψέµατα δεν έχουν τέλος.
Λέτε βασική σύνταξη και εννοείτε το άθροισµα των τριών προ-
νοιακών επιδοµάτων. Καταντήσατε τη σύνταξη σε επίδοµα και
πάτε να ξεµπερδέψετε µε την κρατική συµµετοχή. Λέτε κίνητρα
παραµονής στον εργασιακό βίο και εννοείτε τον ωµό εκβιασµό,
διότι σκοπεύετε να µειώσετε τις συντάξεις κατά 25% και 50%.
Λέτε ανταποδοτικότητα και εννοείτε πλήρη απόσυρση του κρά-
τους από την κοινωνική ασφάλιση.

Ξέρετε κάτι; Πείτε τους, αφού τους συναντάτε –γιατί είστε
έγκριτος συνταγµατολόγος- ότι είναι αντισυνταγµατικό αυτό που
πάτε να κάνετε, αυτό που σας προτείνουν. ∆ιότι η Ελλάδα έχει
επικυρώσει εδώ και δεκαετίες τη διεθνή σύµβαση 102 «περί τρι-
µερούς χρηµατοδότησης στην ασφάλιση» και το άρθρο 28 πα-
ράγραφος 1 του Συντάγµατος λέει πως νόµοι που έχουν
επικυρώσει διεθνείς συµβάσεις δεν αλλάζουν µε άλλους νόµους.

Κύριε Υπουργέ, η κοινωνική ασφάλιση δεν είναι ελεηµοσύνη,
είναι κοινωνικό δικαίωµα και εσείς µε αυτά που κάνετε πάτε να
ανατρέψετε το δηµόσιο αναδιανεµητικό χαρακτήρα της κοινωνι-
κής ασφάλισης και να τη µετατρέψετε σε ανταποδοτική. Πάτε να
διαλύσετε την κοινωνία. Πάτε να δηµιουργήσετε συνθήκες σύ-
γκρουσης γενεών, κανιβαλισµό γενεών και υιοθετείτε την πιο
ακραία νεοφιλελεύθερη εκδοχή περί ατοµικής ευθύνης.

Να σας πω και ένα τελευταίο, κύριε Υπουργέ. Σας άκουσα πα-
λαιότερα, πριν τρεις µήνες πάλι σε ένα κεντρικό δελτίο ειδήσεων,
να λέτε ότι αν δεν κάνω κάτι, το πορτραίτο µου θα είναι σε πε-
ρίοπτη θέση στην πινακοθήκη των αποτυχηµένων. Εσείς το εί-
πατε.

Αν σας έχει αποµείνει η ελάχιστη κοινωνική ευαισθησία, η ελά-
χιστη πολιτική ευθιξία –που πιστεύω ότι την έχετε- θέλω να σας
πω το εξής: Γυρίστε τους πίσω αυτό το σχιζοειδές κατασκεύα-
σµα που σας υπαγορεύουν ή παραιτηθείτε εντίµως, αλλιώς δεν
θα κοσµεί το πορτραίτο σας την πινακοθήκη των αποτυχηµένων,

αλλά αυτών που οδήγησαν την Ελλάδα σε κοινωνική χρεοκοπία
και άνοιξαν την κερκόπορτα του φρενοκοµείου στην ελληνική κοι-
νωνία. Είναι βαριά η ευθύνη σας και δεν σας αναλογεί να την
επωµιστείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ευκαιρία που
µου δίνετε να σας πω ότι ό,τι έχει προτείνει η Κυβέρνηση αυτή
για το ασφαλιστικό στις γενικές του γραµµές, το έχει προτείνει
στις 8 ∆εκεµβρίου του 2009, πριν καν γίνει η οποιαδήποτε υπη-
ρεσιακή συνάντηση µε οποιονδήποτε διεθνή οργανισµό ή µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Και οι συµπτώσεις που υπάρχουν σε θέµατα πολιτικής µε τις
βασικές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και µε την ίδια την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, δεν προκύπτει µαγικώ τω τρόπω. Προκύπτει,
διότι τα πρότυπα επίλυσης του ασφαλιστικού είναι 2% ή 2,5% σε
όλον τον κόσµο. Και αν απορρίψει κανείς το κεφαλαιοποιητικό
για λόγους αρχής και για λόγους έλλειψης κεφαλαίου, τότε πια
οι εναλλακτικές λύσεις για να κάνεις ένα σύστηµα ασφαλιστικό
βιώσιµο, εξορθολογισµένο, καθολικό, δηµόσιο, δίκαιο, είναι ελά-
χιστες.

Συνεπώς κάναµε αυτά που µπορούσαµε να κάνουµε και που
έπρεπε να κάνουµε. Πολλές εναλλακτικές δεν υπάρχουν. Θα πα-
ρακαλούσα όποιον έχει αντίρρηση, να πει τη δική του εναλλα-
κτική.

8 ∆εκεµβρίου, λοιπόν, 2009, έχουν κατατεθεί οι προτάσεις µας
και τα περί υπαγορεύσεων δεν στέκουν. Είναι µοµφές, βαρύτα-
τες, που όµως, δεν ευσταθούν και έχουµε την απόδειξη των κει-
µένων υπέρ µας.

Θα ήθελα να πω κάτι, κυρία Πρόεδρε, που σχετίζεται µε το
θέµα του ασφαλιστικού, αλλά και της παρούσας οικονοµικής κα-
τάστασης της χώρας.

Η διάσωση της χώρας αυτήν τη στιγµή σηµαίνει ότι η Κυβέρ-
νηση, οι Έλληνες, οι Ελληνίδες πρέπει µε αυταπάρνηση να αξιο-
ποιήσουµε το εργαλείο στήριξης που έχει παραχθεί στις 25
Μαρτίου 2010 στην Ευρωπαϊκή Ένωση, εφαρµόζοντας ταυτό-
χρονα, απαρέγκλιτα το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυ-
ξης και όποιο άλλο µέτρο έχουµε µέχρι στιγµής εξαγγείλει, για να
ολοκληρώσουµε αυτό το πρόγραµµα. Ειδάλλως, η χώρα δεν έχει
πορεία, δεν έχει τύχη.

Θα µπορούσε κανείς να σας ρωτήσει –και το κάνω µε τον πιο
ειλικρινή τρόπο- αν όπως λένε στελέχη σας -και εσείς µε έναν
τρόπο είπατε σήµερα- δεν συνεργαστούµε ή πετάξουµε απ’έξω
τους συνοµιλητές εταίρους µας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, τότε, κύριε Πρόεδρε, ποια είναι η
επόµενη λύση; Ποιο είναι το επόµενο βήµα;

Εάν η χώρα, στις 19 του µηνός, δεν πληρώσει το δεκαετές
οµόλογο που λήγει των 9.000.000.000 ευρώ και πτωχεύσει, ποια
είναι η επόµενη κίνηση; Εάν δεν µιλάµε µε τους εταίρους µας,
δεν µιλάµε µε τον εκπρόσωπο και τους εκπροσώπους των κρα-
τών που έχουµε επιλέξει κυρίαρχα να είµαστε εταίροι στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, δεν µιλάµε µε τους διεθνείς οργανισµούς, εάν
η χώρα πάει εκεί που λέτε, ποιο είναι το επόµενο βήµα; Αν το πω,
θα πείτε ότι δηµαγωγώ, θα πείτε ότι σας προσβάλλω. ∆εν θέλω
να το πω εγώ. Πρέπει όµως, να το πείτε εσείς. Όποιος αρνείται
αυτήν την πορεία, πρέπει να λέει και ποια είναι η συγκεκριµένη
εναλλακτική.

Χάθηκε η ευκαιρία µιας αξιοποίησης της διαδικασίας της επι-
τήρησης που προκύπτει από τη Συνθήκη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Είναι ρυθµισµένη η διαδικασία, την έχουµε υπογράψει
κυρώσει και επικυρώσει. Χάθηκε αυτή η ευκαιρία. Και όταν ξεκι-
νήσαµε να λειτουργούµε στο πλαίσιο της επιτήρησης, η Βουλή
είχε αντιρρήσεις, Βουλευτές όλων των κοµµάτων, δηµοσιογρά-
φοι, πολιτικοί, πολιτικολογούντες σε όλα τα κόµµατα. Χάθηκε
αυτή η ευκαιρία. ∆εν έχουµε τη δυνατότητα να χαθεί και τούτη
εδώ. Πρέπει να αξιοποιηθεί 100% αυτή η ευκαιρία.

Με τοποθετήσεις όπως αυτές, ενός υπεύθυνου κόµµατος, δεν
βλέπω πώς η χώρα βοηθιέται, δεν βλέπω πώς θα µπορούσαµε
να πάµε εκεί που πρέπει να πάµε, δηλαδή στη σωτηρία της πα-
τρίδας µε όση προσπάθεια µπορούµε για όρους κοινωνικής δι-
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καιοσύνης.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Κυρία Πρόεδρε, κλείνω µε αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε

Υπουργέ, σας παρακαλώ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, µε δύο επισηµάνσεις:
Κύριε Πρόεδρε, µιλάτε για 2,7% του Ακαθάριστου Εγχωρίου

Προϊόντος που δήθεν περιορίζεται η συµµετοχή του κράτους
στην ασφάλιση. Είναι λάθος.

Εµείς είπαµε και επιµένουµε ότι το 4,8% µε 5% που η χώρα δα-
πάνησε για συντάξεις το 2008, θα το δαπανήσει και φέτος, θα το
δαπανά και το 2030. Κάνουµε αυτήν την προβολή. Το 2,5% που
λέτε, είναι ο µέσος όρος αύξησης που δαπανούν για το συντα-
ξιοδοτικό τους σύστηµα όλοι οι Ευρωπαίοι, ο µέσος όρος. Άρα,
έχουµε περιθώριο να πάµε και πάνω από το 5%. Το 2,5% αυτό το
παραπάνω, ήδη το χρησιµοποιούµε για τις συντάξεις στους δη-
µοσίους υπαλλήλους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, πρέπει
να ολοκληρώσετε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.

Εάν συγκρατήσουµε αυτούς τους αριθµούς και για το ’20 και
για το ’30, σώσαµε το συνταξιοδοτικό σύστηµα της χώρας, δια-
σώσαµε την εθνική οικονοµία και την εθνική µας αξιοπρέπεια. Ή
σ’ αυτό υπάρχει αντιπρόταση, για το πώς θα πάµε ή ο καθένας
προστατεύει τον εαυτό του από τη δύσκολη αυτή περίσταση και
από την ανάγκη να κάνουµε τις κατάλληλες πολιτικές. Ο καθέ-
νας κάνει οργάνωση του προσωπικού του µέλλοντος και δεν συµ-
µετέχει στη βοήθεια της πατρίδας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η µε αριθµό 693/20-4-

2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
αξιοποίησης της φέτας ως εθνικού προϊόντος ελληνικής προέ-
λευσης κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και
συνεπώς διαγράφεται.

Στη συνέχεια θα συζητηθεί η µε αριθµό 692/20-4-2010 δεύτερη
επίκαιρη ερώτηση του πρώην Προέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σχε-
τικά µε το Μακροχρόνιο Ενεργειακό Σχεδιασµό της Χώρας µας
κ.λπ..

Η ερώτηση του κ. Σιούφα έχει ως εξής:
«Όπως γνωρίζετε, µε το ν. 3438/2006 συστήθηκε στο Συµβού-

λιο Εθνικής Ενεργειακής Στρατηγικής (ΣΕΕΣ) µε βασική αρµο-
διότητα την υποστήριξη της πολιτείας στη χάραξη και την
υλοποίηση του µακροχρόνιου ενεργειακού σχεδιασµού.

Μέσα στις, εκ του νόµου, αρµοδιότητες του ΣΕΕΣ είναι η υπο-
βολή ετήσιας έκθεσης για το µακροχρόνιο ενεργειακό σχεδια-
σµό της χώρας, η οποία υποβάλλεται από τον αρµόδιο Υπουργό
Ανάπτυξης και δι’ αυτού στον Πρωθυπουργό και στον Πρόεδρο
της Βουλής.

Στο χρονικό διάστηµα που µεσολάβησε έως τις εκλογές του
2009, το ΣΕΕΣ επιτέλεσε σηµαντικό έργο, στο οποίο συµπερι-
λαµβάνεται η έκθεση για το Μακροχρόνιο Ενεργειακό Σχεδιασµό
του 2007, του 2008 και του 2009.

Επιπλέον, σε ερώτησή µου για τη θέση της Κυβέρνησης για το
ΣΕΕΣ κατά τη συνεδρίαση της επιτροπής των ∆ΕΚΟ στις 10-12-
2009, απαντήσατε ότι «προφανώς και το ΣΕΕΣ θα αποτελέσει το
εργαλείο για τη διαµόρφωση του ενεργειακού σχεδιασµού, τα
επόµενα χρόνια.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάσθε:
1. Σας έχει υποβληθεί η έκθεση για το Μακροχρόνιο Ενεργει-

ακό Σχεδιασµό της χώρας για το 2010 και πότε πρόκειται να κα-
τατεθεί στη Βουλή των Ελλήνων;

2. Ποιοι είναι οι βασικοί άξονες της Κυβέρνησης για το Μα-
κροχρόνιο Ενεργειακό Σχεδιασµό της χώρας;».

Στην ερώτηση του πρώην Προέδρου της Βουλής κ. Σιούφα θα

απαντήσει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής κ. Μανιάτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόε-
δρε.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την ερώτηση. Γνωρίζετε πολύ
κατά ότι µε το ν.3438/2006 δηµιουργήθηκε το Συµβούλιο της
Εθνικής Ενεργειακής Στρατηγικής που είναι ένας φορέας, ο
οποίος εποπτεύεται από το τέως Υπουργείο Ανάπτυξης και ο
οποίος –οφείλω να σηµειώσω- σύµφωνα µε τον ιδρυτικό του
νόµο δεν είχε ποτέ ξεκάθαρη νοµική µορφή. Ουσιαστικά επρό-
κειτο για µια επιτροπή.

Η δηµιουργία και ο προϋπολογισµός του Συµβουλίου στηρί-
χθηκε αποκλειστικά στον ειδικό λογαριασµό των πετρελαιοειδών
και ποτέ δεν ενετάχθη στον τακτικό προϋπολογισµό του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης. Στη διάρκεια των ετών λειτουργίας του, το Συµ-
βούλιο Εθνικής Ενεργειακής Στρατηγικής χρηµατοδοτήθηκε από
το συγκεκριµένο λογαριασµό µε το ποσό του 1.523.000 ευρώ και
είχε την αρµοδιότητα να καταρτίζει την ετήσια έκθεση για το µα-
κροχρόνιο Ενεργειακό Σχεδιασµό και ασφαλώς να συνδράµει και
την πολιτεία σε διάφορα ζητήµατα καθηµερινής ενεργειακής πο-
λιτικής.

Με την προκήρυξη των εκλογών και την ανάληψη των ευθυ-
νών από τη νέα Κυβέρνηση, η ηγεσία του συµβουλίου υπέβαλε
την παραίτησή της. Στη δε επιστολή παραίτησης, ο τέως Πρόε-
δρος, αναφέρει ότι εκτός από τα χρήµατα, τα οποία δαπανήθη-
καν κατά τη διάρκεια λειτουργίας του οργάνου, υπάρχουν
επιπλέον οικονοµικές υποχρεώσεις προς τη ∆ΕΗ και το διαχειρι-
στή του Εθνικού Συστήµατος Φυσικού Αερίου επιπλέον, άλλες
100.000 ευρώ. Κατά συνέπεια στο σύνολο της τριετίας µιλάµε
για 1.600.000 ευρώ.

Οφείλω, λοιπόν, εδώ να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι έχει ει-
δικό νόηµα να συζητά κανείς για ένα φορέα που από τη δηµι-
ουργία του είχε µια αδύναµη νοµική µορφή και ταυτόχρονα
καλούµαστε να δούµε, ποιος θα είναι ο χειρισµός του σε µια
εποχή πολύ µεγάλης οικονοµικής στενότητας και περικοπής δα-
πανών.

Οφείλω να σηµειώσω πάντως ότι ανεξάρτητα από την προσω-
πική εκτίµηση και αξιολόγηση που µπορεί να έχει ο καθένας από
µας για τα πρόσωπα το οποία στελέχωσαν το όργανο –και γνω-
ρίζω πολύ καλά και συµφωνώ και µε τις προσωπικές εκτιµήσεις
για κάποια από τα πρόσωπα που στελέχωσαν- νοµίζω ότι έχει ση-
µασία πολιτικά να δούµε τη σχέση κόστους-οφέλους.

Οφείλω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, να υπενθυµίσω στο Σώµα ότι
το συµβούλιο δηµοσίευσε τρεις εκθέσεις. Η πρώτη ήταν εβδο-
µήντα τεσσάρων σελίδων, η δεύτερη διακοσίων σελίδων, που
από τις διακόσιες σελίδες η πλειοψηφία ήταν στατιστικά στοι-
χεία δηµοσιευµένα από πολλές άλλες πηγές. Τέλος, η τρίτη έκ-
θεση που ήταν εξήντα επτά σελίδες. Έχει νόηµα ο αριθµός των
σελίδων; Ασφαλώς και δεν έχει νόηµα, διότι ένα πόνηµα πέντε
σελίδων µπορεί να είναι πολύ σηµαντικότερο από ένα πόνηµα
διακοσίων σελίδων. Έχει µεγάλη σηµασία όµως, να δούµε, ποια
ήταν η υποδοχή του κειµένου από την αντίστοιχη ενεργειακή
αγορά.

Πρέπει να σας πω, λοιπόν, ότι οι φορείς της ενέργειας -και
αναφέροµαι ακόµα και στους θεσµικούς φορείς του κράτους, τη
∆ΕΗ, τη ΡΑΕ και τους άλλους φορείς- δεν υπεδέχθησαν ενθου-
σιωδώς τις προτάσεις. Βεβαίως, οφείλω να σηµειώσω ότι υπάρ-
χει ένα τεράστιο πολιτικό και επιστηµονικό ζήτηµα, αναφορικά
µε τις εισηγήσεις του οργάνου, διότι τη µία χρονιά εισηγείται εν-
θέρµως τη χρήση λιγνίτη στο ενεργειακό ισοζύγιο της χώρας και
την επόµενη χρονιά εξαφανίζει το λιγνίτη από το ενεργειακό ισο-
ζύγιο. Την ίδια στιγµή που άλλος Υπουργός της ίδιας Κυβέρνη-
σης δείχνει να στηρίζει την πυρηνική ενέργεια και να τη θεωρεί
πράσινη ενέργεια, ενώ το Συµβούλιο Ενεργειακής Στρατηγικής
και ο αντίστοιχος Υπουργός Ανάπτυξης να αγνοεί απολύτως τις
συγκεκριµένες προτάσεις.

Τελειώνοντας, κυρίε Πρόεδρε, έχω να σας πω ότι αυτό που
έχει µεγάλη σηµασία για όλους µας δεν είναι η ύπαρξη οργάνων,
αλλά η ύπαρξη πολιτικών. Θέλω να σας πω, λοιπόν, ότι για την
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άσκηση της ενεργειακής πολιτικής της χώρας υπάρχει ο δε-
σµευτικός στόχος 20-20-20 µέχρι το 2020...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας για να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Τελειώνω.

Έχουµε 20% εισαγωγή ανανεώσιµων πηγών στο ενεργειακό
ισοζύγιο της χώρας, 20% εξοικονόµηση ενέργειας και 20% µεί-
ωση των εκποµπών αερίων θερµοκηπίου. Η ειδική επιτροπή που
έχει συσταθεί στο Υπουργείο µε απόφαση της Υπουργού και η
οποία θα παραδώσει τις εισηγήσεις της ως έχει υποχρέωση στο
τέλος Ιουνίου, σας βεβαιώνω απολύτως ότι θα καταθέσει ένα πό-
νηµα, το οποίο θα έχει όλους τους άξονες του µακροχρόνιου
ενεργειακού σχεδιασµού, τουλάχιστον µέχρι το έτος 2020.

Επιφυλάσσοµαι στη δευτερολογία µου να συµπληρώσω την
απάντηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Σιούφας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Θα ξεκινήσω µε τέσσερις επισηµάν-

σεις στην απάντηση του Υπουργού. Σηµασία -και αυτό πρέπει να
σας απασχολεί περισσότερο, κύριε Υπουργέ- έχει ότι η χώρα και
η κάθε κυβέρνηση οφείλει να έχει δίπλα της ένα φορέα στα θέ-
µατα της ενέργειας, φορέα που να απαρτίζεται απ’ ό,τι καλύτερο
στο ενεργειακό επιστηµονικό δυναµικό διαθέτει η χώρα, για να
παίρνει άποψη, ανεξάρτητα αν συµφωνεί ή διαφωνεί µε τις από-
ψεις που εκφράζουν οι επιστήµονες.

Αυτός ήταν ο σκοπός που ιδρύθηκε το ΣΕΕΣ το 2006, γιατί στη
χώρα, από το 1989, που καταργήθηκε αντίστοιχος φορέας, οι κυ-
βερνήσεις συµβουλεύονταν επιτροπές, όπως αυτό που κάνετε
εσείς τώρα. ∆εν θα αναφέρω για το πού οδηγούν τα συµπερά-
σµατα ή τα αποτελέσµατα των επιτροπών. Η ουσία είναι ότι οι
κυβερνήσεις και η χώρα θέλουν ένα θεσµοθετηµένο φορέα, που
να απαρτίζεται απ’ ό,τι καλύτερο έχει η χώρα και ειδικά στον
ενεργειακό τοµέα. Η ενέργεια είναι κρίσιµο µέγεθος για την αντι-
µετώπιση της κρίσης, είναι κρίσιµο µέγεθος για την ανάπτυξη
της χώρας.

Όταν δηµιουργήσαµε εµείς αυτόν το φορέα, τον δηµιουργή-
σαµε γιατί είχε ξεκινήσει µία νέα ενεργειακή στρατηγική σε
όλους τους τοµείς, µε τη ενεργειακή κοινότητα σε όλη τη Νοτιο-
ανατολική Ευρώπη, µε τους αγωγούς, µε τα ζητήµατα που αφο-
ρούν τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, το φυσικό αέριο, τον
ηλεκτρισµό, όπου πραγµατικά γινόταν. Έχει υπάρξει µία κάµψη
και πρέπει να ξαναγίνει πραγµατικά µεγάλη προσπάθεια, για να
στηριχθεί η αναπτυξιακή πορεία της χώρας. Αυτό να το λάβετε
υπ’ όψιν. Οι επιτροπές, οι ευκαιριακά συγκροτούµενες, ποτέ δεν
µπορούν να δώσουν σωστά αποτελέσµατα. Αυτή είναι η πρώτη
παρατήρησή µου.

Ο φορέας αυτός δεν είχε νοµική µορφή. Και δικαιολογηµένα
δεν είχε νοµική µορφή, γιατί απαρτιζόταν, κατά βάση, από τους
επικεφαλής των κρατικών ενεργειακών φορέων, αλλά και από
διακεκριµένους ενεργειακούς επιστήµονες της χώρας. Θα σας
αναφέρω ορισµένα ονόµατα, το Μιχάλη Καραµανή, έναν από
τους πέντε καλύτερους ενεργειακούς επιστήµονες του κόσµου,
τον Καθηγητή του Πολυτεχνείου κ. Μπεργελέ, τον Καθηγητή του
Πολυτεχνείου κ. Τσουτρέλη, το Ραφαήλ Μωυσή, που ήταν και
Πρόεδρος του ΣΕΕΣ. Μέσα απ’ αυτήν την εργασία την οποία έκα-
ναν µε ένα µικρό αριθµό στελεχιακού δυναµικού, ήθελαν να δώ-
σουν ιδέες, απόψεις, προσανατολισµό και ενεργειακό σχεδιασµό
για το µέλλον.

Αυτό πρέπει να κάνετε και εσείς. Έχετε καθυστερήσει µέχρι
σήµερα. Αν η Υπουργός σας και εσείς δείτε, και σήµερα στο
ΣΕΕΣ το διοικητικό συµβούλιο είναι αυτό που είπατε πριν ότι πα-
ραιτήθη και που εµφανίζεται στην ιστοσελίδα του συγκεκριµένου
φορέα. Το καταθέσω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής και πρώην Πρόεδρος της Βου-
λής κ. ∆ηµήτριος Σιούφας καταθέτει για τα Πρακτικά το προα-
ναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

∆εύτερον, γιατί καθυστερείτε τόσο πολύ σε αυτά τα σηµαντικά
ζητήµατα, όταν τα έχετε τόσο πολύ µεγάλη ανάγκη; Γιατί δηµι-
ουργείτε ένα κλίµα γενικότερης αβεβαιότητας και ανησυχίας σε
ό,τι αφορά τα ζητήµατα των επενδύσεων, των ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας, το φυσικό αέριο, τον ηλεκτρισµό, µια σειρά
από θέµατα που είναι συγκριτικά πλεονεκτήµατα για τη χώρα;
Αφού παραιτήθη το συµβούλιο, βάλτε άλλους, αξιοποιήστε την
τεχνογνωσία που δηµιουργήθηκε αυτά τα τέσσερα χρόνια. Για
το δικό σας καλό είναι όλα αυτά.

∆εν έχω καµµία αµφιβολία ότι εσείς γνωρίζετε τα ενεργειακά
θέµατα και σας εύχοµαι να πετύχετε. Η ουσία είναι, όµως, ότι
πρέπει να τρέξετε πιο γρήγορα από τα γεγονότα. Πρέπει να βρε-
θείτε µπροστά από την εποχή και λόγω της κρισιµότητας της κα-
τάστασης, αλλά κυρίως, γιατί ο ενεργειακός τοµέας είναι αυτός
που µπορεί να σας δώσει πολύ µεγάλη ώθηση στην ανάπτυξη
της χώρας. Αυτές είναι οι επισηµάνσεις, που ήθελα να κάνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά ακριβώς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρία Πρόεδρε, πραγµατικά ο
τέως Πρόεδρος της Βουλής µε τη σοβαρότητα και την ωριµό-
τητα, που τον διακρίνει, µετά από τόσα χρόνια κοινοβουλευτικής
εµπειρίας, κατέθεσε µία αγωνία, η οποία είναι προφανώς αγω-
νία όλων των Ελλήνων πολιτών διαχρονικά και οφείλει να είναι
τέτοια, για το πώς θα σχεδιάζουµε κάθε φορά καλύτερα το ενερ-
γειακό µέλλον της χώρας.

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, µε όλο το σεβασµό, να σηµει-
ώσω ότι ήταν υπερβολικές οι εκφράσεις σας ότι «υπάρχουν κα-
θυστερήσεις», «υπάρχουν αβεβαιότητες στην αγορά» και ότι «δεν
προχωρούν οι επενδύσεις». Πρέπει να σας πω ότι κάνουµε ακρι-
βώς το αντίθετο και µάλιστα υπάρχουν και απτά αποτελέσµατα
της εργασίας, που έχει γίνει µέχρι τώρα.

Θα σας πω µόνο ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα. Τους πρώ-
τους δυόµισι µε τρεις µήνες του 2010 εντάχθηκαν ενεργειακά
έργα προϋπολογισµού πάνω από 120.000.000 ευρώ, όταν το
2007, το 2008 και το 2009 επί τρία έτη είχαν ενταχθεί έργα µόλις
95.000.000 µε 97.000.000 ευρώ.

Η δεύτερη παρατήρηση είναι ότι η εµπειρία έδειξε ότι και όταν
λειτουργούσε το Συµβούλιο Ενεργειακής Στρατηγικής, οι πολι-
τικές ηγεσίες ουσιαστικά το αγνοούσαν. Θέλω να σας υπενθυ-
µίσω την είσοδο και έξοδο του λιγνίτη στο ενεργειακό ισοζύγιο
και οφείλω να σας θυµίσω, κύριε Πρόεδρε, τη µεγάλη συζήτηση,
που έγινε περί πυρηνικής ενέργειας.

Έρχοµαι, όµως, στο διά ταύτα. Τι κάνουµε τώρα και πού πη-
γαίνουµε; Οφείλω να ανακαλέσω στη µνήµη µας ότι τις επόµενες
µέρες θα συζητηθεί στην Ολοµέλεια της Βουλής, αφού κατατέ-
θηκε πριν από λίγες µέρες, το νέο νοµοσχέδιο για την εισαγωγή
των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας στη χώρα µας. Έχει ήδη κα-
τατεθεί για µια πρώτη συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή το νο-
µοσχέδιο για τη χρηµατοδότηση από τρίτους των υπηρεσιών
ενεργειακής εξοικονόµησης και ήδη προχωρούµε στην υλοποί-
ηση του µεγάλου προγράµµατος εξοικονόµησης ενέργειας στις
κατοικίες µε µόνο δηµόσια δαπάνη 200.000.000 ευρώ, ένα πρό-
γραµµα το οποίο αναµένουµε να µοχλεύσει πάνω από 1,5 δισε-
κατοµµύριο ευρώ.

Για τους αγωγούς δεν θα σας πω γιατί νοµίζω ότι ξέρετε πολύ
καλά την τεράστια προσπάθεια που γίνεται και τα µεγάλα βήµατα
που έχουν σηµειωθεί κατά τους τελευταίους µήνες.

Επιτρέψτε µου, κυρία Πρόεδρε, µόνο να σηµειώσω για τους
εθνικούς δεσµευτικούς ενεργειακούς στόχους ότι το 20% µέχρι
το 2020 εξειδικεύεται ήδη µε κείµενο που θα γίνει νόµος στη
Βουλή σε λίγους µήνες, είναι στο νοµοσχέδιο για τις ΑΠΕ, εξει-
δικεύεται ως εξής: 40% κατ’ ελάχιστον στη συµµετοχή της ηλε-
κτρικής ενέργειας από ΑΠΕ µέχρι το 2020, 20% κατ’ ελάχιστον
συµµετοχή των ΑΠΕ στην τελική κατανάλωση ενέργειας για θέρ-
µανση και ψύξη µέχρι το 2020 και 10% κατ’ ελάχιστον συµµετοχή
των ΑΠΕ στην τελική κατανάλωση ενέργειας στις µεταφορές
µέχρι το 2020.

Είµαι βέβαιος, κύριε Πρόεδρε, ότι αναγνωρίζετε πως και στό-
χοι υπάρχουν και δράσεις αναλαµβάνονται και επενδύσεις γίνο-
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νται και βεβαιότητα για το προς τα πού πηγαίνουµε αναφορικά µε
το ενεργειακό µας µέλλον υπάρχει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η µε αριθµό 689/20-4-2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Κουρουµπλή προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις διοικητικές ή δικαστικές ενέργειες του
Υπουργείου για την υπόθεση χρηµατισµού Ελλήνων γιατρών από
φαρµακευτική εταιρεία διαγράφεται λόγω κωλύµατος του ερω-
τώντος Βουλευτή.

Τώρα θα συζητηθεί η µε αριθµό 690/20-4-2010 δεύτερη επί-
καιρη ερώτηση της Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευγε-
νίας Τσουµάνη – Σπέντζα προς τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων συµφιλίωσης
εργασίας και οικογένειας, την υλοποίηση του Εθνικού Προ-
γράµµατος Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υναµικού κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η Κυβέρνηση µέσω του Προγράµµατος Σταθερότητας και

Ανάπτυξης, δεσµεύτηκε ότι το α’ τρίµηνο του 2010 θα προβεί σε
εξίσωση των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης για άνδρες και γυ-
ναίκες στο δηµόσιο, θέµα που προωθείται ήδη µέσα από το σχέ-
διο νόµου για το ασφαλιστικό σύστηµα.

Με αφορµή το γεγονός αυτό, τίθεται πιο επιτακτικά η ανάγκη
λήψης αντισταθµιστικών µέτρων κυρίως για τη στήριξη της ερ-
γαζόµενης –όχι µόνο στο δηµόσιο αλλά και στον ιδιωτικό τοµέα-
µητέρας και τη συµφιλίωση µεταξύ εργασίας και οικογένειας, σε
µία κρίσιµη περίοδο όπου οι ανισότητες εξακολουθούν να υφί-
στανται στην πράξη.

Σύµφωνα µε τις ευρωπαϊκές κατευθύνσεις, βασική πρόκληση
αποτελεί η εστίαση σε πολιτικές σύγχρονης οργάνωσης της ερ-
γασίας, σε ποιοτικές υπηρεσίες φροντίδας και σε κίνητρα που
ενθαρρύνουν τους άνδρες να αναλάβουν περισσότερες οικογε-
νειακές ευθύνες. Με τέτοια ιδίως µέτρα αντισταθµίζονται τα
βάρη που επωµίζονται κυρίως οι γυναίκες, λόγω των πολλαπλών
τους ρόλων.

Ερωτάται, συνεπώς, ο κύριος Υπουργός:
1. Ποιες είναι οι πολιτικές και τα µέτρα συµφιλίωσης εργασίας

– οικογένειας που προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση ως αντι-
στάθµισµα της εξίσωσης των ορίων συνταξιοδότησης;

2. Σε ποιο βαθµό και µε ποια προτεραιότητα θα υλοποιηθούν
συναφή έργα στο πλαίσιο του Ε.Π. Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υ-
ναµικού; Τι πόροι δεσµεύονται και ποιος ο χρόνος έναρξης υλο-
ποίησης των έργων;»

Στην ερώτηση της κ. Τζουµάνη – Σπέντζα, θα απαντήσει ο
Υπουργός, κ. Λοβέρδος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο και παρακαλούµε, να τηρηθεί ο
χρόνος σας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κυρία συνάδελφε, στην Επιτροπή Κοινωνικών Υπο-
θέσεων της Βουλής, παρ’ όλες τις διαφωνίες ανάµεσα στα κόµ-
µατα και στα πρόσωπα, έχουµε αυτό το εξάµηνο, ενδεχοµένως
λόγω των δύσκολων περιστάσεων που περνάει η χώρα, κατα-
κτήσει έναν τρόπο πολιτικής συνοµιλίας ή ακόµη και έναν πολύ
σοβαρό τρόπο πολιτικής αντιδικίας. Θα το ακολουθήσω αυτό το
ύφος και αυτόν τον τρόπο της πολιτικής και εδώ στην Ολοµέ-
λεια, απέναντι σε οποιονδήποτε συνάδελφο µε ρωτά το οτιδή-
ποτε, κυρίως, απέναντι στους συναδέλφους της ∆ιαρκούς
Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων, που σηκώνει ένα πολύ µε-
γάλο βάρος.

Έχω ως προς το ερώτηµά σας απαντήσεις τριών φορέων της
διοίκησης: Του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού,
του ΟΑΕ∆, της Γενικής Γραµµατείας Κοινοτικών και Άλλων
Πόρων, και του Υπουργείου Εργασίας. Παρ’ότι σας τις έχουν
στείλει αυτές τις απαντήσεις µε σχετική αλληλογραφία, βάσει
σχετικής γραπτής ερωτήσεως που κάνατε το Μάρτιο τις κατα-
θέτω στην Εθνική Αντιπροσωπεία για να πληροφορηθεί, οποιοσ-
δήποτε, συνάδελφος τις σκέψεις που έχουν οι υπηρεσίες.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης, κ. Ανδρέας Λοβέρδος, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προ-
αναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

∆ιαλέγω -και το έχω κάνει αυτό από την αρχή, να απαντώ
πέραν των υπηρεσιακών σηµειωµάτων που καταθέτω στην
Εθνική Αντιπροσωπεία για να µην αδικώ και κανένα- να πω στους
συναδέλφους µου, µόνο αυτά, κυρία Τσουµάνη, που ξέρω εγώ
προσωπικά, και για τα οποία µπορώ και να αναλάβω την ευθύνη.
Περιορίζοµαι, λοιπόν, από τα πολλά που έχουν τα σηµειώµατα,
στα εξής πολύ συγκεκριµένα που τρέχουν τώρα και που θα σας
δώσω και συγκεκριµένους αριθµούς.

Πριν κάνω την απαρίθµηση, για την οποία θα χρησιµοποιήσω
την πρωτολογία, αλλά και τη δευτερολογία µου, θέλω να σας πω
ότι µακάρι να µπορούσαµε να κάνουµε κάτι περισσότερο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Εύχοµαι να τα καταφέρω, ώστε το υπόλοιπο κοµµάτι του Επι-
χειρησιακού Προγράµµατος «Ανθρώπινοι Πόροι» σε σχέση µε το
ΕΣΠΑ, δηλαδή, το κύριο κοµµάτι του ΕΣΠΑ που είναι µπροστά, να
το τρέξουµε µε τους καλύτερους όρους το 2010, το 2011, το
2012, ούτως ώστε, αυτά τα χρόνια της µεγάλης κρίσης να µπο-
ρέσουν να υπάρχουν, σχετικά, αντίβαρα. Σας λέω, όµως -πέρα
των ευχών, των ελπίδων, των στοχεύσεων, ενός αγώνα που κά-
νουµε- τι έχουµε καταφέρει µέχρι στιγµής. Εσείς, θα κρίνετε, αν
θα µπορούσαµε να κάνουµε και κάτι ακόµα.

Έχουµε θέσει σε εφαρµογή -µάλιστα ο Πρωθυπουργός µου
έκανε την τιµή να εγκαινιάσει αυτές τις δράσεις- τέσσερα προ-
γράµµατα στο πλαίσιο του Οργανισµού Απασχόλησης Εργατι-
κού ∆υναµικού, που τρέχουν, τώρα, που µιλάµε.

Έχουµε το πρόγραµµα για τις σαράντα χιλιάδες θέσεις ανέρ-
γων που προκειµένου να προσληφθούν, χωρίς να απολύεται φυ-
σικά κανένας άλλος, επιδοτεί το κράτος µέσα από κοινοτικούς
πόρους, αλλά από συµψηφισµό οφειλών του ΙΚΑ, τις εργοδοτικές
και τις εισφορές των εργαζοµένων

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Είναι σαράντα χιλιάδες, το ένα πρόγραµµα για τις οποίες
έχουν κατατεθεί έως σήµερα τέσσερις χιλιάδες εννιακόσιες αι-
τήσεις. Είκοσι πέντε χιλιάδες το δεύτερο πρόγραµµα, για το
οποίο έχουν κατατεθεί έως σήµερα χίλιες εννιακόσιες αιτήσεις.
Το πρόγραµµα τεσσάρων χιλιάδων ελευθέρων επαγγελµατιών,
γυναικών µόνο, ηλικίας είκοσι δύο έως εξήντα τεσσάρων ετών,
για το οποίο έχουν κατατεθεί έως σήµερα διακόσιες τριάντα
πέντε αιτήσεις. Και να σας πω ότι για τα δύο προηγούµενα προ-
γράµµατα, το 60% προβλέπεται να αφορά γυναίκες. Και ένα, ει-
δικό, πρόγραµµα διεύρυνσης της τουριστικής περιόδου όπου
αντί να επιδοτούµε την ανεργία, επιδοτούµε την εργασία που
αφορά πενήντα χιλιάδες ανέργους κι εδώ η πλειοψηφία, επιθυ-
µούµε να είναι γυναίκες.

Αυτό το πρόγραµµα επειδή χθες πήρε ΦΕΚ η σχετική απόφασή
µας η δική µου και του κ. Σαχινίδη ξεκινά για την καθηµερινή του
εφαρµογή τη ∆ευτέρα 26 Απριλίου 2010, δηλαδή, µεθαύριο.
Αυτά σε ό,τι αφορά τον ΟΑΕ∆.

Σε ό,τι αφορά µία δράση της Γενικής Γραµµατείας Κοινοτικών
Πόρων θα επανέλθω. Αλλά, περιµένω να ακούσω, κυρία Τσου-
µάνη τι έχετε να µου πείτε επί αυτών ή επί άλλων θεµάτων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η ερω-
τώσα Βουλευτής κ. Ευγενία Τσουµάνη – Σπέντζα.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ – ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, συµµερίζοµαι κατ’ αρχάς απολύτως το πλαίσιο
πολιτικής συνεννόησης που θέσατε. Και στο ίδιο πλαίσιο νοµίζω
ότι κινούµαι κι εγώ και επιθυµώ να κινούµαι.

Είναι αλήθεια, ότι σας απηύθυνα µία γραπτή ερώτηση -όπως
είπατε και εσείς- στην οποία πήρα την απάντηση των υπηρεσιών
σας η οποία απάντηση, βεβαίως, έχει µια ακρίβεια ως προς τα
τεχνικά, δηλαδή, το περιεχόµενο του Επιχειρησιακού Προγράµ-
µατος «Ανθρώπινο ∆υναµικό». Αυτό, είναι γνωστό και είχε σχε-
διαστεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ. Η ώρα
της ευθύνης, είναι η ώρα της υλοποίησής του, οι πολιτικές που
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θα ακολουθηθούν, οι χρόνοι, οι προτεραιότητες και οι πιθανές
αλλαγές, που ως πολιτική µπορείτε να ακολουθήσετε.

Κατ’ αρχάς, δεν υπάρχει αµφιβολία, το γνωρίζουµε όλοι, ότι η
συµφιλίωση της οικογένειας και της εργασίας αποτελεί ένα ση-
µαντικό παράγοντα στην ανάπτυξη της απασχόλησης, στην κα-
λυτέρευση της θέσης των γυναικών και σε συνδυασµό µε την
εξίσωση ορίων ηλικίας που προωθείτε, αποτελεί ακόµα µεγαλύ-
τερη ανάγκη, προκειµένου να λειτουργήσει και ως αντισταθµι-
στική πολιτική. ∆ιότι, κύριε Υπουργέ, µπορεί θεωρητικά να είναι
σωστή η κατεύθυνση της εξίσωσης ορίων ηλικίας, αλλά στην
πράξη και στην πραγµατική ισότητα απέχουµε πολύ ακόµα. Επο-
µένως, δεν µπορούµε να βαδίσουµε, χωρίς αντισταθµιστικές πο-
λιτικές.

Επίσης, ήθελα να πω µε όλο µου το σεβασµό και την εκτίµηση
ότι τα έργα και τα προγράµµατα που µας παρουσιάσατε σήµερα
και είµαστε ήδη εν γνώσει αυτών, είναι βεβαίως στη θετική κα-
τεύθυνση, γιατί βοηθάνε στην απασχόληση και των γυναικών µε-
ταξύ άλλων, ωστόσο, δεν απαντούν ευθέως ή συγκεκριµένα στα
προβλήµατα που παρουσιάζει ο συνδυασµός οικογενειακής και
επαγγελµατικής ζωής.

Συγκεκριµένα, για το πρόγραµµα του ΟΑΕ∆, άκουσα µόλις
από τα χείλη σας και χαίροµαι ιδιαίτερα γι’ αυτό, ότι έχετε περι-
λάβει το ποσοστό του 60%. ∆ιότι, ούτε στις προκηρύξεις ούτε
στην υπουργική απόφαση περιλαµβάνεται κι εγώ είχα την ανη-
συχία και θα σας το έθετα. Εφόσον όµως, το ακούω από εσάς
αυτό, πείθοµαι, ότι θα ισχύσει.

Είναι σαφές, κύριε Υπουργέ, ότι η κεντρική πρόκληση της πο-
λιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι η εξισορρόπηση της οι-
κογενειακής και της επαγγελµατικής ζωής και είναι και η
απασχόληση των γυναικών ως παράγοντας ανάπτυξης. Θα ανα-
φέρω, πρόσφατα, στοιχεία της ευρωπαϊκής µελέτης αυτής της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής του 2009, που αναφέρουν ότι η προώ-
θηση της απασχόλησης των γυναικών και της επιχειρηµατικότη-
τάς τους, βοηθάει στην ανάπτυξη του ΑΕΠ, τουλάχιστον, κατά
15%. Είναι ένα στοιχείο που πρέπει να µας προβληµατίσει, κύριε
Υπουργέ, και θεωρώ ότι προκειµένου να προχωρήσουµε σε
αυτήν την κατεύθυνση, πολιτικές συµφιλίωσης, εξυπηρετούν την
καλύτερη και µεγαλύτερη απασχόληση των γυναικών.

Εποµένως, εδώ τίθεται το ερώτηµα του τι θεσµικές πρωτο-
βουλίες θα πάρουµε, γιατί δεν είναι µόνο τα έργα που υλοποι-
ούµαι, είναι και οι θεσµοί. Τι θεσµικές πρωτοβουλίες θα πάρετε,
κύριε Υπουργέ, όπως υποδεικνύει η Ευρώπη σχετικά µε θέµατα
καλύτερης οργάνωσης εργασίας, ευέλικτων µορφών απασχόλη-
σης, που όπως ξέρουµε από τις µέχρι τώρα συζητήσεις µας και
κατά την άποψή µας, δεν δηµιουργείται τέτοιο ευέλικτο σχήµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Και βεβαίως, η οικονοµική ύφεση που υπάρχει και στη χώρα
µας και γύρω, όπως επισηµαίνει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, δεν πρέ-
πει να αποτελέσει δικαιολογία για να µην προχωρήσουν τέτοιου
είδους πολιτικές.

Θέλω, λοιπόν, να σας προτείνω, γιατί η ερώτησή µου, αυτήν
την έννοια είχε του µηνύµατος και της πίεσης σε µία κατεύθυνση
βελτίωσης την οποία πιστεύω ότι συµµερίζεστε, τα χρήµατα αυτά
τα οποία έχουν δεσµευτεί, τα 280.000.000 ευρώ για την πολιτική
συµφιλίωση και την επιδότηση των γυναικών -µε το κουπόνι όπως
λέµε- προκειµένου να πληρώνουν τις δοµές υποστήριξης και φύ-
λαξης παιδιών, να το αυξήσετε κατ’ αρχάς, γιατί νοµίζω ότι είναι
περίοδος που µας χρειάζεται αυτό.

∆εν µας είπατε πότε πρόκειται να προκηρύξετε από αυτά τα
280.000.000 ευρώ νέα κοµµάτια πόρων, δεδοµένου ότι µέχρι
τώρα τα 110.000.000 ευρώ έχουν προκηρυχθεί και υλοποιούνται
από το 2008 και το 2009.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόε-
δρε.

Και θα σας πρότεινα επίσης, κύριε Υπουργέ, να δείτε µήπως
µπορεί αυτό το ποσό των 280.000.000 ευρώ να αυξηθεί και κυ-
ρίως το εισοδηµατικό κριτήριο, που σήµερα είναι στις 24.000
ευρώ, να το αυξήσετε µια και βρισκόµαστε σε µια περίοδο οικο-

νοµικής δεινότητας, θα έλεγα, και χρειάζεται η οικογένεια µεγα-
λύτερη υποστήριξη.

Άρα, µε την αύξηση του εισοδηµατικού κριτηρίου, θα µπο-
ρούσε πιστεύουµε να ικανοποιηθούν και να υποστηριχθούν πε-
ρισσότερες οικογένειες που το έχουν ανάγκη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-

σης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κυρία συνάδελφε, σας ευχαριστώ για την τοποθέ-
τησή σας εδώ, πραγµατικά µε βοηθάει. Θα σας πω ορισµένα
πράγµατα περισσότερο και θα κλείσω µε ορισµένους σχεδια-
σµούς που αφορούν τη δική µου πολιτική για το Μάιο.

Έκανα µία καταγραφή των προγραµµάτων που αφορούν τον
Οργανισµό Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού. Θέλω να σας
πω ότι χαιρόµαστε που υπάρχει ένας ρυθµός κατάθεσης αιτή-
σεων τις πρώτες αυτές µέρες εφαρµογής των προγράµµατων,
αλλά προσωπικά ανησυχώ αν θα καλυφθούν τα προγράµµατα
από την επιθυµία των συµπολιτών µας.

∆ηλαδή, παρ’ ότι προβλέπουµε εκατόν δέκα εννέα χιλιάδες θέ-
σεις εργασίας και ενώ πιστεύω ότι οι πενήντα χιλιάδες θέσεις
του τουρισµού θα καλυφθούν, για τα υπόλοιπα έχω αµφιβολία,
την περιέργεια να δω πώς θα προχωρήσουν αυτά τα προγράµ-
µατα. Εάν η προσέλευση, εάν οι αιτήσεις είναι αυτές που θα θέ-
λαµε, το 60% θα είναι γυναικών. Αυτό θα είναι πρακτική. Εάν δεν
είναι, θα κινηθούµε ελεύθερα µε κριτήριο να αξιοποιηθεί το πρό-
γραµµα.

Σε ό,τι αφορά τώρα τη Γενική Γραµµατεία Κοινοτικών Πόρων.
Πράγµατι το 2007 επί των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας, ξεκί-
νησε αυτό το Πρόγραµµα Συµφιλίωσης, Εργασίας και Οικογέ-
νειας. Είναι ένα πρόγραµµα που έχει να κάνει και µε µία
ευρωπαϊκή κοινοτική πολιτική, τη συναντάω πολλές φορές σε
όλα τα συµβούλια των Υπουργών Εργασίας, αλλά δέχοµαι τη συ-
ζήτηση των θεµάτων παρ’ ότι δεν είναι δικής µου αρµοδιότητας,
αλλά εν πάση περιπτώσει παρακολουθώ τη σχετική συζήτηση,
γιατί έχω την αρµοδιότητα της εφαρµογής.

Και το πρόγραµµα αυτό των 280.000.000 ευρώ που λήγει το
2013 το συνεχίζουµε. Πρέπει, όµως, όπως είπατε να αλλάξει σε
δύο σηµεία του. Το πρώτο σηµείο έχει να κάνει µε το όριο εισο-
δήµατος, που συµφωνώ ότι πρέπει να αυξηθεί. Με την έννοια,
δηλαδή, ότι περισσότερες δικαιούχοι να µπουν στο πρόγραµµα,
µη έχουσες πρόβληµα εισοδηµατικό. Και το δεύτερο να αυξηθεί
το τροφείο, δηλαδή, η δαπάνη ανά παιδί. Και αυτό το συνεννο-
ούµαστε µε την ΚΕ∆ΚΕ.

Στην τελευταία συνεδρίαση του επιτελικού οργάνου του
Υπουργείου την περασµένη ∆ευτέρα, ζήτησα από τη Γενική
Γραµµατεία Κοινοτικών Πόρων να το εξαγγείλω αυτόν το Μάιο,
να υπογράψω µαζί µε τον Υπουργό των Οικονοµικών την κοινή
υπουργική απόφαση -γιατί αυτό είναι το νοµικό προαπαιτούµενο,
δεν υπάρχουν άλλα- και το Μάιο να το εξαγγείλω. Και έχω τη δια-
βεβαίωση της Γενικής Γραµµατείας Κοινοτικών Πόρων ότι θα το
εξαγγείλω, ότι θα είναι έτοιµο.

∆εν µε δεσµεύει, ποτέ δεν µε δεσµεύει, το έµαθα αυτό από
παλιά, µία διαβεβαίωση της υπηρεσίας, γιατί µπορεί να σου
πούνε ναι και εσείς από την πείρα σας ξέρετε το τι γίνεται στην
πράξη. Η δική µας παρώθηση, όµως, είναι τον Μάιο πράγµατι,
αυτό το πρόγραµµα να αναµορφωθεί και να µπορέσει να ολο-
κληρωθεί µε καλύτερους όρους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα νότια
θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
πενήντα πέντε µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο
Εκπαιδευτηρίων Καίσαρη.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Εισερχόµαστε τώρα στην µε αριθµό 698/20-4-2010 τρίτη επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου –στον οποίο
ευχόµαστε και χρόνια πολλά- προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις
συµβάσεις των εργαζοµένων στις ∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα
Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης των Περι-
φερειών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου έχει ως εξής:
«Στις 30 Απριλίου λήγουν οι συµβάσεις των περισσοτέρων από

τους µισούς εργαζόµενους στις ∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα
Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης των Περι-
φερειών της Ελλάδας.

Πρόκειται για εργαζόµενους σε οµηρία, οι οποίοι όχι µόνο κα-
λύπτουν τις ανάγκες λειτουργίας των συγκεκριµένων τµηµάτων
παρέχοντας εξαρτηµένη εργασία, αλλά και έχουν εξειδικευτεί σε
ένα ιδιαίτερα ευαίσθητο και πολύπλοκο αντικείµενο.

Η απόλυση θα έχει οδυνηρές συνέπειες όχι µόνο για τους ίδι-
ους τους εργαζόµενους και τις οικογένειές τους, αλλά και για
τους µετανάστες και τη λειτουργία των συγκεκριµένων διευθύν-
σεων και τµηµάτων.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα θα λάβει για:
Τη µετατροπή όλων των συµβάσεων έργου, σε συµβάσεις αό-

ριστης διάρκειας χωρίς όρους και προϋποθέσεις;
Μόνιµη και σταθερή εργασία µε πλήρη δικαιώµατα για

όλους;».
Στην ερώτηση του κ. Μαυρίκου, θα απαντήσει η Υφυπουργός

Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ.
Θεοδώρα Τζάκρη.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνάδελφε,
θέλω πραγµατικά να σας ευχαριστήσω για την ερώτηση που
απευθύνετε στην Κυβέρνηση, που µας δίνει την ευκαιρία ουσια-
στικά να απαντήσουµε σε όλους αυτούς µεταξύ των οποίων και
εσάς, που προσπαθείτε να καλλιεργήσετε την εικόνα µιας Κυ-
βέρνησης η οποία είναι χαρούµενη, επιχαίρει, είναι πολύ ικανο-
ποιηµένη µε την εικόνα των συµβασιούχων, των οποίων οι
συµβάσεις έχουν λήξει και βρίσκονται στους δρόµους και δια-
µαρτύρονται.

Θέλω να σας πω ότι η εικόνα αυτή ουδόλως ανταποκρίνεται
στην πραγµατικότητα. Και θα έλεγα µάλιστα ότι στην παρούσα
δύσκολη οικονοµική συγκυρία στην οποία βρισκόµαστε θα ήταν
περισσότερο υπεύθυνο, θα ήταν προτιµότερο, ωφελιµότερο, αν
θέλετε, για την ίδια τη χώρα, αντί να επιδιδόµαστε σ’ αυτό το παι-
χνίδι των εντυπώσεων προς άγραν ψήφων, να καθίσουµε σ’ ένα
τραπέζι, να ενώσουµε τις δυνάµεις µας και ουσιαστικά να προ-
σπαθήσουµε να κερδίσουµε το µεγαλύτερο από την εποχή της
Μεταπολίτευσης, στοίχηµα για την ίδια τη χώρα, αυτό της εξό-
δου της από τη διεθνή οικονοµική κρίση.

Νοµίζω, κύριε συνάδελφε, ότι έχουµε πείσει ως Κυβέρνηση ότι
δεν ασκούµε τη διακυβέρνηση αυτής της χώρας στηρίζοντας τα
διάφορα, µπροστά στη δοκιµασία στην οποία υποβάλλεται ο
ίδιος ο τόπος. ∆εν ασκούµε τη διακυβέρνηση αυτής της χώρας
έχοντας στραµµένα τα µάτια µας προς τα µηνιαία γκάλοπ. Γιατί,
αν πραγµατικά, θα θέλαµε να είµαστε ευχάριστοι δεν θα προ-
βαίναµε στη λήψη αυτών των σκληρών, οµολογουµένως, οικο-
νοµικών και κοινωνικών µέτρων.

Αν θέλαµε να είµαστε ευχάριστοι, θα προσπαθούσαµε να
ωραιοποιήσουµε τις καταστάσεις, θα προσπαθούσαµε να µαγει-
ρέψουµε τους αριθµούς, όπως έκανε µέχρι πρότινος η προη-
γούµενη κυβέρνηση. Και εποµένως, έχοντας ικανοποιήσει τη
φιλοδοξία µας για την ανάληψη της διακυβέρνησης αυτής της
χώρας, γιατί κάποια στιγµή κατηγορηθήκαµε και γι’ αυτό, θα επι-
φυλάσσαµε για την Κυβέρνηση το ρόλο της ορχήστρας στον «Τι-
τανικό», που θυµόσαστε εξακολουθούσε να παίζει, πρώτον για
να ξεγελάσει τον κόσµο και κατά δεύτερο για να καλύψει αυτές
τις κραυγές µπροστά στο επικείµενο ναυάγιο.

Εµείς δεν είµαστε µία Κυβέρνηση η οποία είναι ευχαριστηµένη
γιατί προβαίνει στη λήψη των αναγκαίων µέτρων, τα µέτρα όµως

εγκαθιστούν ένα κράτος διαφάνειας και κοινωνικής δικαιοσύνης.
Και το λέω αυτό γιατί µπορεί πραγµατικά να φαινόµαστε συνε-
πείς ως προς τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις, αλλά µε τις ίδιες
τις πολιτικές µας επιλογές ερχόµαστε σε αντίφαση, σε αντίθεση
µε αυτές τις παγιωµένες, απαρχαιωµένες αντιλήψεις, νοοτροπίες
και συµπεριφορές, που ουσιαστικά προκαλούν αυτές τις κοινω-
νικές εντάσεις.

Πρέπει, όµως, να σας πω ότι εµείς έχουµε αποφασίσει ως Κυ-
βέρνηση να έχουµε σύµµαχό µας τον ελληνικό λαό στην προ-
σπάθειά µας να γυρίσουµε σελίδα και να δώσουµε µία άλλη
προοπτική στον τόπο µας. Θέλουµε να τον κοιτάζουµε στα µάτια,
να τον ακούµε και να µας ακούει. Σε καµµία των περιπτώσεων,
δεν θέλουµε να έρθουµε σε αντιπαράθεση µε το δηµόσιο συµ-
φέρον, µε το συµφέρον των πολλών.

Αυτά που σας λέω, κύριε συνάδελφε, δεν είναι άσχετα µε αυτά
τα οποία µου απευθύνετε στην ερώτησή σας. Όπως πολύ καλά
αναφέρεσθε από τις 30 Απριλίου, στο τέλος της επόµενης εβδο-
µάδας λήγουν οι συµβάσεις των συµβασιούχων που απασχο-
λούνται στις ∆ιευθύνσεις και στα Τµήµατα Αλλοδαπών και
Μετανάστευσης των περιφερειών ολόκληρης της χώρας.

Να πω εδώ ότι οι συµβάσεις αυτές µε το άρθρο 15 του ν.
3812/2009 -του νόµου, δηλαδή, που αναφέρεται στο ΑΣΕΠ- είχαν
παραταθεί όσες έληγαν τον Ιανουάριο και το Φεβρουάριο του
τρέχοντος έτους, αλλά και του προηγούµενου χρόνου µέχρι 30-
4-2010. Και πρόκειται για συµβάσεις µίσθωσης έργου για τα θέ-
µατα που αφορούν τις διευθύνσεις των υπηρεσιών αυτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Να σας υπενθυµίσω µόνο, κύριε συνάδελφε, ότι µε την παρά-
γραφο 8 του άρθρου 103 του Συντάγµατος, απαγορεύεται η
οποιαδήποτε µετατροπή συµβάσεων ορισµένου χρόνου ή έργου
σε συµβάσεις αορίστου χρόνου -όπως εσείς επιτακτικά µου βά-
ζετε µε την ερώτησή σας- και βεβαίως νοµίζω ότι το γνωρίζετε
πολύ καλά αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ. Κάνατε µία
µεγάλη εισαγωγή και καταναλώσατε πολύ από το χρόνο σας.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Επίσης, µε τη δεύ-
τερη παράγραφο του άρθρου 10 του ν. 3812/2009, του νόµου
για τον ΑΣΕΠ, στον οποίο αναφέρθηκα και προηγουµένως, το
οποίο ουσιαστικά τροποποιεί το άρθρο 6 του νόµου 527/1997,
απαγορεύεται η κατάρτιση σύµβασης µίσθωσης έργου, όταν
πρόκειται για συµβάσεις που ουσιαστικά ικανοποιούν διοικητικές
ανάγκες και ανάγκες γραµµατειακής υποστήριξης ή όταν προ-
κύπτει από τους οργανισµούς εσωτερικής λειτουργίας των ορ-
γανισµών των πρωτοβάθµιων ΟΤΑ, ότι οι συµβάσεις οι οποίες
ζητούνται να καλυφθούν µε συµβάσεις µίσθωσης έργου, ουσια-
στικά αφορούν ειδικότητες, οι οποίες προβλέπονται από τα ορ-
γανογράµµατα αυτά.

Ουσιαστικά, κύριε συνάδελφε -µε λίγα λόγια για να κλείσω- τι
µας ζητάτε να κάνουµε; Τη στιγµή που εµείς έχουµε εγκαθιδρύ-
σει ένα σύστηµα αντικειµενικό, ένα αξιοκρατικό σύστηµα προ-
σλήψεων στο δηµόσιο και σ’ όλον τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα,
εσείς µας ζητάτε να γυρίσουµε πίσω στη πελατειακή συγκρό-
τηση του κράτους και στις λειτουργίες του κράτους και ουσια-
στικά να ξαναγυρίσουµε στις προηγούµενες πρακτικές των
ανορθόδοξων σχέσεων µεταξύ της δηµόσιας και της ιδιωτικής
σφαίρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Είστε σαφής. Πρέπει
να ολοκληρώσετε, όµως.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω να σας πω
ότι αυτές οι καταστάσεις, οι νοοτροπίες, οι συµπεριφορές δεν
συνάδουν µε τις δικές µας επιλογές, δεν αρµόζουν στη σύγχρονη
εποχή. Αρµόζουν σε παλαιότερες εποχές, τις οποίες εµείς θέ-
λουµε να τις αφήσουµε πίσω µας. Θέλουµε να γυρίσουµε σελίδα.
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Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

αλλά σας παρακαλώ να τηρείται ο χρόνος.
Τον λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρίκος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Η πραγµατικότητα, κυρία Υφυπουργέ,

δεν είναι καθόλου έτσι, παρά την προσπάθεια που κάνετε. Το
πρόβληµα είναι πολύ µεγάλο και συγκεκριµένο και θα παρακα-
λούσαµε, πάνω στο συγκεκριµένο πρόβληµα να κάνετε µία προ-
σπάθεια, αν έχετε κάτι να ψελλίσετε, διαφορετικά θα έπρεπε να
είστε πιο προσεκτική, όταν απευθύνεστε τουλάχιστον στο Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Πρώτον, υπάρχουν τριακόσιοι εργαζόµενοι, οι οποίοι δουλεύ-
ουν στις περιφέρειες και ασχολούνται µε πολύ συγκεκριµένο
αντικείµενο. Για εµάς κάνουν εξαρτηµένη εργασία.

∆εύτερον, εµάς δεν µας ενδιαφέρει εάν τους προσλάβατε
εσείς ή οι Κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί την ίδια δου-
λειά κάνατε και εσείς και εκείνοι. Για εµάς, σηµασία έχει ότι πρό-
κειται για νέους ανθρώπους που έχουν ανάγκη από δουλειά, οι
οποίοι πρέπει να δουλέψουν, είναι ειδικευµένοι και έχουν εξειδί-
κευση σ’ έναν τοµέα ιδιαίτερα κρίσιµο και κοινωνικό, υπηρετώ-
ντας προβλήµατα που έχουν να κάνουν µε τους οικονοµικούς
µετανάστες. Για εµάς, λοιπόν, µε δεδοµένο το πρόβληµα της
ανεργίας και των οικονοµικών και άλλων προβληµάτων στη χώρα,
δεν µπορεί κανένας να θεωρείται ότι «σφυρίζει αδιάφορα» και να
µας λέει αυτά που εσείς λίγο πριν εδώ αναφέρατε.

Να γιατί, λοιπόν, υποστηρίζουµε ότι δεν πρέπει να απολυθούν
αυτοί, γιατί επί της ουσίας για απόλυση πρόκειται αυτή τη στιγµή
ούτε εκείνοι που απασχολούνται στους οργανισµούς Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, όπως είναι οι εκατόν είκοσι πέντε που ετοιµάζεστε
να διώξετε στο τέλος του µήνα από τον ∆ήµο της Αθήνας και συ-
νολικότερα, όπως είπα, οι τριακόσιοι εργαζόµενοι στις περιφέ-
ρειες.

Για εµάς είναι σαφές ότι αξιοποιείτε -και στην αναφορά σας
εκτεταµένα το κάνατε- την οικονοµική κρίση, προκειµένου να µας
πείτε: εν πάση περιπτώσει δεν βλέπετε τι συµβαίνει; Ανεχτείτε
αυτές τις απολύσεις, την ανεργία. Είµαστε κατηγορηµατικά αντί-
θετοι.

Εµείς καταλαβαίνουµε και γνωρίζουµε αυτό που γνωρίζει και
βλέπει ο ελληνικός λαός ότι ο ίδιος ο κύριος Πρωθυπουργός, η
ηγεσία του ΠΑΣΟΚ µαζί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο, τον κ. Σαµαρά υποστηρίζετε ότι πρέπει να
απολυθούν και να φύγουν οι εκατόν είκοσι χιλιάδες απασχο-
λούµενοι, µε διάφορα προγράµµατα που εσείς και οι προηγού-
µενες Κυβερνήσεις είχαν τοποθετήσει.

Εσείς υποστηρίζετε, µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, την Ευρω-
παϊκή Ένωση, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, ότι πρέπει ο κό-
σµος και οι εργαζόµενοι να δουλεύουν µέχρι τα εβδοµήντα τους
χρόνια και η νεολαία να είναι άνεργη, όπως αυτοί οι τριακόσιοι,
που εσείς λέτε ότι θα φύγουν στις 30 του µήνα. Εσείς υποστηρί-
ζετε ότι πρέπει να αποδεχθούµε συντάξεις 360 ευρώ, προκειµέ-
νου η χώρα –λέτε- να βγει στην ανάκαµψη. Υποστηρίζετε ότι για
να βγει η Ελλάδα από την κρίση, θα πρέπει να υπάρχουν ενάµισι
εκατοµµύριο άνεργοι και ενάµισι εκατοµµύριο υποαπασχολού-
µενοι και ετεροαπασχολούµενοι.

Έ, αυτή, λοιπόν, την ανάκαµψη πάνω σε κοινωνικά ερείπια, µε
την νεολαία άνεργη, µε αβέβαιο το αύριο, µε αγωνία για την επι-
βίωσή, µε το µέλλον της να διαµορφώνεται µέσα από την ανερ-
γία και τα ναρκωτικά, εµείς είµαστε σε αντίθεση και ρήξη µε αυτή
την πολιτική. Εµείς υποστηρίζουµε ότι αυτή η Ελλάδα, που λέτε
εσείς ότι θα οδηγήσετε σε ανάκαµψη, είναι εχθρός του ελληνικού
λαού, είναι η Ελλάδα των βιοµηχάνων και του κεφαλαίου. Εµείς
είµαστε µε την Ελλάδα της εργατικής τάξης, της αγροτιάς, των
λαϊκών στρωµάτων, των αυτοαπασχολούµενων, της νεολαίας και
των γυναικών.

Εσείς λέτε, µέσα και από την τοποθέτησή σας επί της ουσίας,
στους εργαζόµενους και κυρίως στην νεολαία να «λουφάξει», «τα
κεφάλια µέσα» και εµείς τους λέµε «στον αγώνα» και «τα κεφά-
λια ψηλά», µε ανυπακοή και αντίσταση, γιατί υπηρετούµε δύο
διαφορετικούς κόσµους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Μαυρίκο,
να πω µόνο ότι οι ∆ιευθύνσεις Αλλοδαπών και Μετανάστευσης
και τα αντίστοιχα τµήµατα των περιφερειών της χώρας ήταν
µέχρι πρότινος υποστελεχωµένα σε ό,τι αφορά τη στελέχωσή
τους µε τακτικό µόνιµο προσωπικό. Και αυτό διότι αυτές οι διευ-
θύνσεις δεν προτιµούνταν από το µόνιµο προσωπικό, γιατί υπάρ-
χει ένας φόρτος εργασίας, σε ό,τι αφορά την έκδοση των αδειών
παραµονής των οικονοµικών µεταναστών, αλλά και τη σωρεία
άλλων θεµάτων µε τα οποία ασχολούνται αυτές οι διευθύνσεις.

Να σας πω, όµως –γιατί εσείς µιλήσατε προηγουµένως για
εξαρτηµένη σχέση εργασίας- ότι ήδη µετά από αίτηµα που υπο-
βάλαµε προς το Υπουργείο Οικονοµικών, έχει εγκριθεί η πρό-
σληψη διακοσίων ενενήντα δύο ανθρώπων που θα στελεχώσουν
τις υπηρεσίες αυτές µε σύµβαση εξαρτηµένης εργασίας ορι-
σµένου χρόνου οκτώ µηνών.

Να σας πω, όµως, και το εξής, κύριε συνάδελφε. Εποµένως,
εµείς νοιαζόµαστε περισσότερο απ’ ό,τι εσείς προσπαθείτε να
µας πείσετε, για τη στελέχωση αυτών των υπηρεσιών που βε-
βαίως, έχουν πολύ σοβαρό αντικείµενο, όχι µόνο για τους ίδιους
τους µετανάστες, αλλά και για το σύνολο της ελληνικής κοινω-
νίας.

Θα ήθελα να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι βρίσκοµαι σε κα-
θηµερινή επαφή µε τους Γενικούς Γραµµατείς των δεκατριών πε-
ριφερειών της χώρας, οι οποίοι µε διαβεβαιώνουν ότι αντίστοιχες
διευθύνσεις θα λειτουργήσουν επαρκέστατα. Ξέρετε για ποιο
λόγο; ∆ιότι µετά από σαφή γραπτή εντολή που δώσαµε, επι-
στρέφουν στα τµήµατα αυτά όσοι υπάλληλοι είχαν δικαιωθεί δι-
καστικά τα προηγούµενα χρόνια και µονιµοποιήθηκαν, δηλαδή
έγιναν οι συµβάσεις τους ορισµένου χρόνου. Απασχολούνταν
εκεί πριν το 2004. Εποµένως, ένας πολύ σηµαντικός, ικανός αριθ-
µός υπαλλήλων επιστρέφει στις ∆ιευθύνσεις αυτές. Μέχρι σή-
µερα απασχολούνταν σε άλλες διευθύνσεις. Όπως
αντιλαµβάνεσθε, η διοίκηση δεν είναι µόνο θέµα «προσλαµβά-
νουµε συµβασιούχους». Είναι και θέµα εύρυθµης λειτουργίας.
Γι’ αυτό παρουσιάζει αυτή την κακή εικόνα και τα κακά χάλια.

Καλύπτουµε εποµένως, ένα µέρος των αναγκών µέσα από το
µόνιµο προσωπικό που υπήρχε και υπηρετούσε ήδη στις γενικές
γραµµατείες των περιφερειών και επίσης, µ’ έναν εξορθολογι-
σµό των υπηρεσιών των περιφερειών, διότι άλλες διευθύνσεις
ήταν στελεχωµένες µε επαρκή προσωπικό και άλλες δεν ήταν.
Εποµένως, µπορούν να λυθούν τα ζητήµατα αυτά και εκ των ενό-
ντων.

Θέλω να πω εδώ και να κλείσω ότι εµείς µε τον ν. 3812/2009 -
όπως σας είπα και προηγουµένως- καταστήσαµε τον ΑΣΕΠ το
µοναδικό φορέα για την υλοποίηση των διαδικασιών προσλή-
ψεων στον δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Ουσια-
στικά, δίνουµε τη δυνατότητα, το δικαίωµα σε όλους τους
Έλληνες πολίτες να προσέρχονται στις διαδικασίες αυτές µε ισό-
τητα, µε αξιοκρατία, µε αντικειµενικότητα, κάτι που δεν συνέ-
βαινε µέχρι τώρα και το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Τις
πρωτοφανείς καταστάσεις ανασφάλειας, τις οποίες έχουµε βιώ-
σει -όλοι υποψήφιοι προς πρόσληψη στο δηµόσιο- εξαιτίας των
πολιτικών επιλογών προηγούµενων κυβερνήσεων που ουσιαστικά
καθιστούσαν το δηµόσιο, θα έλεγα, προνοµιακό χώρο µιας συ-
γκεκριµένης µόνο κατηγορίας υπαλλήλων ή και πολιτών αυτής
της χώρας.

Εµείς θέλουµε να δώσουµε τέλος σε αυτή την οµηρία, όπως
είπα και προηγουµένως. Θέλουµε να δώσουµε τέλος στην ανα-
σφάλεια των νέων ανθρώπων σε ό,τι αφορά την εργασιακή τους
απασχόληση και βεβαίως, δεν θέλουµε σε καµµία των περιπτώ-
σεων να δώσουµε ψεύτικες ελπίδες, όπως η προηγούµενη κυ-
βέρνηση, µονιµοποίησης και να τάξουµε µονιµοποιήσεις
συµβασιούχων, τις οποίες στη συνέχεια θα αγνοήσουµε, θα ξε-
χάσουµε.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι γενικά όταν η δηµόσια διοίκηση
λειτουργεί µε τις παθογένειες του παρελθόντος, δεν µπορεί να
πάει η χώρα µακριά. Όταν η δηµόσια διοίκηση δεν στηρίζεται
στους πολίτες, δεν χαίρει της εµπιστοσύνης τους, δεν µπορεί να
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βγει η χώρα από το αδιέξοδο, το οποίο βιώνει µέχρι σήµερα.
Εγώ θα κλείσω µε µία προτροπή που σας είπα και στην αρχή,

κύριε συνάδελφε. Ας αφήσουµε αυτό το παιχνίδι των µικροπολι-
τικών σκοπιµοτήτων, ας αναλογιστούµε το βάρος των ευθυνών
µας και ας ενώσουµε τις δυνάµεις µας για να µπορέσουµε να
βγάλουµε τη χώρα από αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία,
στην οποία βρίσκεται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Επανερχόµαστε µε τις

επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 699/20-4-2010 επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Λιάνας Κανέλη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-
νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την παύση λειτουργίας και αποκαθήλωσης των καµερών πα-
ρακολούθησης κλπ.

Η επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού κ. Λιάνας Κανέλη έχει ως
εξής:

«Η προκλητική παρακολούθηση µε κάµερες της δραστηριότη-
τας των εργαζοµένων και των πολιτών συνολικά, τόσο σε δηµό-
σιους, ιδιαίτερα κατά τη διάρκεια των διαδηλώσεών τους, όσο
και σε ιδιωτικούς, εργασιακούς χώρους συνεχίζεται και γενικεύ-
εται.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ακολουθώντας την ίδια πολιτική µε
τη Νέα ∆ηµοκρατία, αντί να καταργήσει τη λειτουργία τους,
όπως θα έπρεπε, επιδιώκει τη νοµοθετική κατοχύρωσή τους,
αυτή τη φορά µέσω της λεγόµενης ανεξάρτητης «Αρχής Προ-
στασίας ∆εδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα». Σε αυτή την επι-
δίωξη εντάσσεται η πρόσφατη, απαράδεκτη µε αριθµό 2/2010
γνωµοδότηση της παραπάνω Αρχής, η οποία θεωρεί θεµιτή τη
λειτουργία της, τόσο σε δηµόσιους, όσο και σε ιδιωτικούς χώ-
ρους.

Το ΚΚΕ έχει εξ αρχής ταχθεί κατηγορηµατικά κατά της εγκα-
τάστασης και λειτουργίας των καµερών παρακολούθησης, θέση
που εκφράζει τη θέληση της πλειοψηφίας του λαού και του νο-
µικού κόσµου.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Καταδικάζει την πρόσφατη, απαράδεκτη µε αριθµό 2/2010

γνωµοδότηση της «Αρχής Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού
Χαρακτήρα»;

2. Ποια µέτρα προτίθεται να λάβει για την άµεση παύση της
λειτουργίας και την αποκαθήλωση των καµερών παρακολούθη-
σης;»

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Κανέλλη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ.
Καστανίδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Είµαι σίγουρος ότι η κυρία συνάδελφος γνωρίζει, όπως γνω-
ρίζουν και οι υπόλοιποι συνάδελφοι ότι η γνωµοδότηση της
Αρχής Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων ήταν αποτέλεσµα
δικού µου ερωτήµατος προς αυτήν, διότι η Κυβέρνηση, πριν
ακόµη αναλάβει την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας, είχε
ξεκαθαρίσει απολύτως προς τον ελληνικό λαό ότι θα αλλάξει, ότι
θα αναθεωρήσει το καθεστώς που επέβαλαν, σχετικά µε τη λει-
τουργία των καµερών, οι διατάξεις του ν. 3625 και 3783. Είναι οι
δύο νόµοι που προβλέπουν την εγκατάσταση -και µάλιστα χωρίς
τις εγγυήσεις παρακολουθήσεως από την Αρχή Προστασίας
Προσωπικών ∆εδοµένων- καµερών είτε για να ελέγχεται ό,τι µπο-
ρεί να συµβεί κατά τη διάρκεια µίας συνάθροισης είτε για να προ-
ληφθούν κίνδυνοι που αφορούν την εθνική ασφάλεια ή τη
δηµόσια τάξη.

Συνεπώς, λοιπόν, το πρώτο πράγµα το οποίο θέλω να κατα-
στήσω σαφές σε όλους είναι ότι η Κυβέρνηση προτίθεται να ανα-
θεωρήσει το καθεστώς και συνεπώς, όφειλε, δια του Υπουργού
∆ικαιοσύνης, να θέσει το σχετικό ερώτηµα στην Αρχή Προστα-
σίας Προσωπικών ∆εδοµένων.

Άλλωστε και στο παρελθόν η Αρχή Προστασίας Προσωπικών
∆εδοµένων µε την υπ’ αριθµόν 1 γνωµοδότηση του 2009, απε-

φάνθη ότι οι ρυθµίσεις που αφορούσαν τη χρήση καµερών στη
δηµόσια συνάθροιση δεν ήταν συµβατές µε την προστασία των
ατοµικών δικαιωµάτων. Κάτι που επαναλαµβάνει και αυτή η γνω-
µοδότηση.

Η Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων και µε αυτή τη
γνωµοδότησή της, κρίνει ότι οι διατάξεις των ν. 3783 και 3625
δεν είναι συµβατές µε την αναγκαία κατά το Σύνταγµα προστα-
σία των ατοµικών δικαιωµάτων.

∆εύτερον, ορίζει µία σειρά από αυστηρότατες προϋποθέσεις
για τη χρήση των καµερών, προϋποθέσεις που πρέπει να προ-
βλέπονται και σε νόµο και σε προεδρικό διάταγµα προκειµένου,
σύµφωνα µε τη γνωµοδότηση του Συµβουλίου της Επικρατείας
και τη Σύµβαση για την προστασία των ανθρωπίνων δικαιωµά-
των, να προστατεύονται κρίσιµα ατοµικά δικαιώµατα.

Για να δώσω µόνο ένα παράδειγµα. Ακόµη και η εγκατάσταση
σε δηµόσιους χώρους συστηµάτων βιντεοεπιτήρησης πρέπει να
τελεί υπό την τελική έγκριση της ανεξάρτητης Αρχής Προστα-
σίας Προσωπικών ∆εδοµένων.

Είναι προφανές ότι συντάσσει µία πρόταση η Αρχή, αυτήν την
πρόταση θα την αξιοποιήσουµε σ’ ένα µέρος, διότι έχει πολλά
χρήσιµα πεδία παρέµβασης. Όταν διαµορφώσουµε την τελική
διάταξη, είναι προφανές ότι θα τη συζητήσουµε µε όλα τα πολι-
τικά κόµµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Κανέλλη.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και εσάς, κύριε Υπουργέ, περισσότερο. Μιλήσατε

πολύ ευγενικά και εκφράσατε καλές προθέσεις. Συγχωρείστε µε
που θα πω προφάσεις εν αµαρτίαις, ενδεχοµένως όχι δικές σας.

Πρώτα απ’ όλα, «γλώσσα λανθάνουσα» καµµιά φορά «αλήθεια
λέει». Μου είπατε ότι είναι πρόταση της Αρχής. Από πού και ως
πού η ανεξάρτητη Αρχή θα κάνει πρόταση; ∆εν το κατάλαβα.
Γνωµοδότηση ζητήσατε. Άρα, τι µου λέτε τώρα; Οµολογείτε ότι
ζητήσατε τη γνωµοδότηση ως πρόταση για να κρυφτείτε πίσω
απ’ αυτήν, για να µου φέρετε προεδρικό διάταγµα; Και θα συζη-
τήσουµε εδώ το προεδρικό διάταγµα; Αποκλείεται, εκτός αν µου
πείτε ότι θα φέρετε νόµο.

∆εύτερον. Έτσι όπως διατυπώθηκε η γνωµοδότηση, µετά από
δικό σας αίτηµα, ακούστε τι εγγυήσεις παρέχει και σας το λέω ει-
λικρινά: Κάθε αρµόδια αρχή –ακούστε, κυρία Πρόεδρε και αγα-
πητοί συνάδελφοι- θα πρέπει να είναι σε θέση να αποδεικνύει,
πριν την εγκατάσταση των εν λόγω συστηµάτων σε δηµόσιο
χώρο ότι, µε βάση στατιστικά ή άλλα στοιχεία, συντρέχουν επαρ-
κείς ενδείξεις τέλεσης αξιόποινης πράξης.

Το ίδιο πανεπιστήµιο έχουµε βγάλει. Τον ίδιο όρκο -να φυλάτ-
τουµε- έχουµε δώσει και εσείς και εγώ, στον ίδια χώρο είµαστε
Βουλευτές και µας χωρίζει άβυσσος πολιτική, αν πιστεύετε στις
ενδείξεις και στη στατιστική. Από πότε η στατιστική είναι εγ-
γύηση; Να σας φέρω εγώ µία πρόχειρη στατιστική; ∆εν υπάρχει
διαδήλωση που στην ουρά µία οµάδα, τάχα µου, δήθεν, µε τον
έτσι τον αλλιώς, µε κουκούλες ή µε κράνη κάνει επεισόδια. Άρα,
εν δυνάµει στατιστικά, σε κάθε πορεία πρέπει να υπάρχει παρα-
πανίσια παρακολούθηση.

Στο λιµάνι αυτές τις µέρες, µε παράνοµη και καταχρηστική από
τους ίδιους που νοµοθετούν, από τους ίδιους που ζητάνε τη γνω-
µοδότηση, από τους ίδιους που παρακολουθούν τους έχετε κα-
ταγεγραµµένους ως παράνοµους. Να πάτε να τους πιάσετε.

Στους εργασιακούς χώρους έχετε µία κάµερα –πείτε µου για
το Θεό, έκκληση κάνω εδώ µέσα- που να λειτούργησε ως απο-
δεικτικό, για το εργατικό ατύχηµα έτσι ώστε να καταδικαστεί ο
επιχειρηµατίας που δεν είχε πάρει τα µέτρα ασφαλείας; Ούτε
µία. Είναι µόνο για την παρακολούθηση των συµφερόντων του
επιχειρηµατία. Των συµφερόντων του ενός και του άλλου.

Και πείτε µου: ποιον εµπόδισε; Ποιος παράνοµος θα πάει σε
δρόµο, σε ATM, άνθρωπος ο οποίος θέλει να βλάψει τους υπό-
λοιπους, χωρίς να φοράει κουκούλα, αµερικάνικο κασκέτο, να
κυκλοφορεί κρυµµένος; Οι διαδηλωτές πάνε φανεροί, κατάµου-
τρα και µε το κεφάλι ψηλά. Αυτούς θέλουµε να παρακολουθή-
σουµε;
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Σήµερα είναι δραµατική µέρα, Χάρη –και συγχώρεσε µου τον
ενικό- γιατί σαν σήµερα, πρέπει να θυµάστε ότι άλλες κάµερες
βοµβαρδίστηκαν. Σαν σήµερα γιόρταζε το ΝΑΤΟ τα πενήντα του
χρόνια επίσηµα, το καινούργιο του δόγµα και έριχνε βόµβες
πάνω από την τηλεόραση της Σερβίας και έκανε στο Βελιγράδι
κολυµπηθρόξυλο τις κάµερες και είχαµε τριάντα νεκρούς.

Έχετε από την άλλη µεριά, την απόφαση του Συµβουλίου της
Επικρατείας που είχε δίκιο ο Χρυσανθακόπουλος για την κρυφή
κάµερα. ∆εν µπορείτε να συγκεράσετε τις αντιφάσεις του καπι-
ταλισµού, τον οποίο υπηρετείτε. ∆εν το µπορείτε, δεν το κατά-
φερε ούτε το Λονδίνο.

Έχει γεµίσει το Λονδίνο αυτοκινητάκια που κυκλοφορούν µε
κάµερες για να παρακολουθούν την κυκλοφορία και η µόνη λει-
τουργία αυτής της κάµερας ήταν να δουν ένα δυστυχή Βραζι-
λιάνο να τρέχει και επειδή είχε σακίδιο και φόραγε σκούρα ρούχα
έφαγε είκοσι οκτώ σφαίρες στο κορµάκι του. Και «καπάκι» αθω-
ώθηκε η αρχή που είχε ζητήσει την εγκατάσταση των καµερών,
δεν καταδικάστηκε ούτε ένας από τους αστυνοµικούς που τον
πυροβόλησαν πανηγυρικά.

Για να καταλάβει ο κόσµος τι σηµαίνει χαφιεδοκάµερα, θα σας
πω µόνο ένα πράγµα. Ο άνθρωπος που ήταν επικεφαλής αυτής
της δολοφονίας του άτυχου Βραζιλιάνου στο ΜΕΤΡΟ φορούσε
σκούρα ρούχα, κασκετάκι, φοιτητής ήταν και έτρεχε να προλά-
βει ενδεχοµένως τη φιλενάδα του, τον είδε η κάµερα και τον ερ-
µήνευσε- ήταν αυτός που φέρατε εδώ για να σας βοηθήσει µε
την πάταξη της τροµοκρατίας.

Οι εργαζόµενοι δεν θα το δεχτούν αυτό. Θα αρχίζουν να κα-
τεβάζουν τις κάµερες. Θα τους πάτε στα δικαστήρια, όπως πή-
γατε τον Μπενετάτο στη Νίκαια; Θα δώσετε µε τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» το δικαίωµα στους καινούργιους δηµάρχους να
αποφασίζουν ή θα χρησιµοποιείτε την αρχή την τάχα µου, δήθεν,
ανεξάρτητη που εφαρµόζει την υπάρχουσα νοµοθεσία να σας τη
βγάζει κάθε φορά, γιατί ζητάει και χάρτη η αρχή. Άρα, θα έρθετε
να κριθείτε από το πού θεωρείτε ότι είναι δηµόσιος χώρος.

Οι χαφιεδοκάµερες δεν προάγουν ούτε τα ατοµικά δικαιώµατα
ούτε τη δηµοκρατία. Ειλικρινά, δεν την προάγουν και όχι απλώς
δεν την προάγουν αλλά την θέτουν και εν κινδύνω. Σε µία εποχή
µαζικής κατάθλιψης και προσπάθειας να κρατηθεί το κεφάλι των
ανθρώπων ψηλά, όσο περισσότερες κάµερες βάζετε, τόσο πε-
ρισσότερο θέλετε να κατεβούν τα κεφάλια, να φοράνε κασκέτο
και ενδεχοµένως κουκούλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, κ. Καστανίδης.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κυρία Πρόεδρε, θα
ήθελα, κανένας συνάδελφος και συνεπώς ούτε η κ. Κανέλλη να
αποδίδει προθέσεις στην Κυβέρνηση, τις οποίες δεν έχει. Γι’ αυτό
επιθυµώ να ξεκαθαρίσω µερικά πράγµατα.

Πρώτον, σηµειώνω ότι η χρήση καµερών σε ιδιωτικούς χώρους
είναι ένα καθεστώς αρρύθµιστο και θέλει ρύθµιση, διότι συµµε-
ρίζοµαι απολύτως την άποψή σας ότι ουδέποτε κάµερα σε ιδιω-
τικό χώρο χρησιµοποιήθηκε για να προληφθεί εργατικό ατύχηµα.

∆εύτερον, ανήκω σε εκείνους που υπερασπίζονται µετά πά-
θους ότι η αντιµετώπιση του εγκλήµατος, ακόµη και της κατα-
σκοπείας ή ο κίνδυνος σε βάρος της εθνικής ασφάλειας δεν
αντιµετωπίζεται µε την ηλεκτρονική καταγραφή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Με µίαν έκθεση, που ανέθεσε το Βρετανικό Υπουργείο Εσω-
τερικών το 2005 σε οµάδα επιστηµόνων εξαιρετικού κύρους,
αξιολογήθηκε, τι απέδωσαν οι χιλιάδες κάµερες που τοποθετή-
θηκαν σχεδόν σε όλες τις µεγάλες πόλεις της Βρετανίας.

Η απάντηση, λοιπόν, που δόθηκε µετά από αξιολόγηση αυτής
της επιτροπής είναι ότι οι κάµερες δεν διευκόλυναν την πάταξη
του αδικήµατος και µάλιστα σε όσες περιπτώσεις υπήρξε βελ-
τίωση στην αντιµετώπιση του εγκλήµατος, αυτό δεν οφειλόταν
στις κάµερες.

Θεωρείστε ότι παρακολουθώ µε πολύ µεγάλη προσοχή, όχι
µόνο τις διεθνείς εξελίξεις, αλλά και τα θέµατα που θέτει η συ-
νείδησή µου.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Χαίροµαι που συµφωνούµε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ως εκ τούτου, λοιπόν,
αυτό που ζητήσαµε από την Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆ε-
δοµένων, που είναι όντως ανεξάρτητη αρχή, είναι να γνωµοδο-
τήσει, στις απολύτως αναγκαίες περιπτώσεις που χρειάζεται
κάµερα, υπό ποιες συνθήκες αυτό µπορεί να γίνει, ώστε να µην
θιχτούν ατοµικά δικαιώµατα. Η Αρχή Προστασίας Προσωπικών
∆εδοµένων πρώτα απ’ όλα προτείνει νόµο Κυκλάδων προτείνει
προεδρικό διάταγµα. Προτείνει νόµο που θα ρυθµίζει, πρώτον,
ποιες είναι οι απολύτως περιορισµένες και αναγκαίες περιπτώ-
σεις που µπορεί κανείς να χρησιµοποιήσει κάµερα και δεύτερον,
υπό ποιες αυστηρές προϋποθέσεις. Και µάλιστα τονίζει την αρχή
της αναλογικότητας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα ξηλώσετε όλες τις υπόλοιπες;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Θα φτάσουµε εκεί
πέρα. Όταν έρθουµε στο σηµείο αυτό, θα τα συζητήσουµε.

Θα ορίζονται συνεπώς αυστηρές προϋποθέσεις στη χρήση κα-
µερών, ώστε να µην θιγεί ατοµικό δικαίωµα.

Μάλιστα, οι τεχνικές προϋποθέσεις που αναφέρονται στην έκ-
θεση είναι και αυτές αυστηρές. Άλλο πράγµα είναι να έχεις βι-
ντεοεπιτήρηση, που µπορεί από απόσταση να µεγεθύνει, άρα να
καταγράφει πρόσωπα και άλλο πράγµα είναι να θέτεις τεχνικές
προδιαγραφές που δεν επιτρέπουν τέτοια τεχνική δυνατότητα.
∆ηλαδή, φτάνει µέχρι του σηµείου η Αρχή Προστασίας Προσω-
πικών ∆εδοµένων να προτείνει ότι στο προεδρικό διάταγµα, πρέ-
πει να υπάρχουν τέτοια ποιοτικά χαρακτηριστικά στα τεχνικά
µέσα, που να µην µπορούν να παραβιάζουν την αρχή της ανα-
λογικότητας.

Για να καταλάβετε τη διαφορά σήµερα, εάν µία δηµόσια αρχή
–για παράδειγµα, η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, η Λιµενική-
αποφασίσει να εγκαταστήσει σε δηµόσιο χώρο µία κάµερα, ένα
σύστηµα βιντεοεπιτήρησης, µπορεί να την τοποθετήσει χωρίς
την έγκριση της ανεξάρτητης αρχής. Αυτό δεν θα µπορεί να συµ-
βαίνει στο µέλλον. Ακόµη και αν ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης ή ο
Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης ή ο Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας
αποφασίσει, δίνοντας τη σχετική εντολή στην αρµόδια δηµόσια
αρχή, να τοποθετήσει κάµερα, δεν θα µπορεί, εάν δεν το εγκρί-
νει η Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων. Και θα ήθελα
να αποδώσουµε περισσότερο σεβασµό, να αξιώσουµε µεγαλύ-
τερη αναγνώριση των ανεξαρτήτων αρχών, διότι σας θυµίζω ότι
η Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων στην προηγούµενη
σύνθεσή της παραιτήθηκε, συγκρουόµενη µε τον τότε Υπουργό
∆ικαιοσύνης.

Άρα, λοιπόν, ό,τι σχεδιάζουµε, το σχεδιάζουµε όχι γιατί θέ-
λουµε να επεκτείνουµε το «Μεγάλο Αδελφό», αλλά γιατί θέλουµε
να ορίσουµε µε απόλυτα δηµοκρατικούς κανόνες τις αναγκαίες
εκείνες επιτηρήσεις που θα επιτρέπει ο νόµος.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα δούµε το νόµο και θα τα πούµε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Όταν θα έρθουν οι
σχετικές διατάξεις, θα συζητηθούν. Όλα τα νοµοσχέδια του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης µέχρι τώρα –και αυτό θα συνεχιστεί και
στο µέλλον- πριν εισαχθούν στην Βουλή για συζήτηση, αποτε-
λούν αντικείµενο συζήτησης µε όλα τα κόµµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαι-
δευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι ∆ηµοκρατίας» που οργανώνει
το Ίδρυµα της Βουλής των Ελλήνων, δώδεκα µαθητές και δυο
εκπαιδευτικοί από το 9ο ∆ηµοτικό Σχολείο Νίκαιας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Εισερχόµεθα τώρα στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό

697/20-04-2010 επίκαιρης ερώτησης του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της
Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ακτοπλοϊκή σύνδεση
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των νησιών του Αργοσαρωνικού µε το λιµάνι του Πειραιά, κ.λπ..
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αποστολάτου έχει ως εξής:
«Σε «άγονη γραµµή» έχουν µετατραπεί τα νησιά του Αργοσα-

ρωνικού, λόγω των ανεπαρκών δροµολογίων, της έλλειψης κα-
τάλληλων πλοίων, αλλά και των υψηλών ναύλων, που σε καµµία
περίπτωση δεν αντιστοιχούν στην ποιότητα των προσφερόµενων
υπηρεσιών. Το χρόνιο αυτό συγκοινωνιακό πρόβληµα που αντι-
µετωπίζουν τα «προάστια» του Πειραιά δυσχεραίνει την καθηµε-
ρινή ζωή των κατοίκων του νησιού, που εργάζονται ή
σπουδάζουν στον Πειραιά, ενώ την ίδια στιγµή έχει σοβαρό αντί-
κτυπο στην τουριστική και την ευρύτερη οικονοµική ανάπτυξη
των νησιών του Αργοσαρωνικού.

Συνεπώς, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Τι µέτρα προτίθεται να λάβει για την εξασφάλιση της πλη-

ρέστερης ακτοπλοϊκής σύνδεσης των νησιών του Αργοσαρωνι-
κού µε το λιµάνι του Πειραιά;

2. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί για την αντιστοί-
χιση της τιµής των ναύλων µε την επάρκεια των δροµολογίων και
την ποιότητα των προσφερόµενων υπηρεσιών;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αποστολάτου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ.
Μπόλαρης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Αντα-

γωνιστικότητας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Αντιπρόεδρε, ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση. Για το

περιεχόµενό της δεν χρειάζεται να πούµε ότι συµφωνούµε εµείς.
Συµφωνούν οι τοπικές κοινωνίες, οι νησιώτικες κοινωνίες όχι
µόνο των νησιών, στα οποία αναφέρεστε, αλλά και των περισσο-
τέρων νησιών από το όµορφο Αρχιπέλαγος και από το Ιόνιο. Η
µόνη παρατήρηση που θέλω να κάνω είναι για τη λέξη «άγονες»,
την οποίαν έχουµε αποδεχθεί όλοι µας σαν κοινωνία.

Αναφερόµαστε σε άγονες γραµµές, όταν συζητούµε για την
προσέγγιση στα πιο όµορφα νησιά του κόσµου, υιοθετώντας
µιαν αντίληψη, την οποίαν έχουν επιβάλει συµφέροντα. Είναι
άγονη γραµµή για ποιον; Γι’ αυτόν, ο οποίος επιχειρηµατικά
ασχολείται µε αυτή την υπόθεση. Από εκεί ξεκινά και το λάθος,
µε το οποίο αντιµετωπίζει η υπηρεσία πολλές φορές –κι εµείς
άλλες, λιγότερες- το πρόβληµα. Θα µπορούσε, λοιπόν κανείς να
πει σε αυτή την ερώτηση –έχω το σηµείωµα εδώ υπηρεσιακά- ότι
τη χειµερινή περίοδο στην Αίγινα πηγαίνουν εκατόν έξι επιβατικά
πλοία και ογδόντα ένα ταχύπλοα την εβδοµάδα. Αντίστοιχα, το
καλοκαίρι αυτή η συχνότητα γίνεται εκατόν σαράντα τέσσερα
επιβατικά πλοία και εκατόν ογδόντα ένα ταχύπλοα. Και θα µπο-
ρούσα να συνεχίσω να λέω την κατάσταση, αναφερόµενος σε
αυτά.

Η ουσία όµως της ερωτήσεώς σας δεν είναι αυτή. Και θα ήταν
λάθος να απαντήσω µε αυτό τον τρόπο. Στην ουσία, έχετε θέσει
ζήτηµα εφαρµογής του Συντάγµατος. Το Σύνταγµα λέει ότι οι
Έλληνες έχουν ίσες υποχρεώσεις και ίσα δικαιώµατα, πρώτον.
Και δεύτερον, στο άρθρο 4 και στο άρθρο 101 λέει ότι «ο κοινός
νοµοθέτης και η διοίκηση, όταν δρα κανονιστικά, έχουν υποχρέ-
ωση να λαµβάνουν υπόψη τις ιδιαίτερες συνθήκες των νησιωτι-
κών περιοχών». Αυτή είναι µια υποχρέωση, την οποίαν έχει
αποδεχθεί και η Ευρωπαϊκή Ένωση κεντρικά.

Ποιο είναι, λοιπόν, το ζήτηµα; Για να πάει κανείς µε το ΚΤΕΛ
από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη πληρώνει 17 ευρώ, για µιαν
απόσταση 550 χιλιοµέτρων. Για να πάει κανείς από τον Πειραιά
στην Αίγινα πληρώνει τα ίδια χρήµατα για µιαν απόσταση ελάχι-
στων ναυτικών µιλίων. Αυτό, λοιπόν, είναι ζήτηµα εφαρµογής του
Συντάγµατος. Είναι ένα ζήτηµα τεράστιο, το οποίο πρέπει να συ-
ζητήσει η ελληνική πολιτεία, το σύνολο του πολιτικού κόσµου και
να το λύσουµε.

Υπάρχει µια πολύ καλή µελέτη -την ξέρετε- στην οποία πρω-
τοστάτησε ο ∆ήµαρχος Τήλου. Και υπήρξε συνέργια από πλευ-
ράς της Βουλής και του Υπουργείου, για να αναδειχθεί το µεγάλο
έλλειµµα που έχει η χώρα µας στο µεταφορικό ισοδύναµο. Γιατί
είναι τελείως διαφορετική η αντιµετώπιση για τη χρηµατοδότηση
ή την επιδότηση στις γραµµές του ΚΤΕΛ, µε τις οποίες εξυπηρε-
τούνται οι πολίτες, αλλά και του αστικού στα µεγάλα αστικά κέ-
ντρα και στην περιφέρεια. Είναι άλλη η λογική µε την οποίαν

στηρίζεται ο σιδηρόδροµος και άλλη είναι η λογική, µε την οποίαν
στηρίζονται οι συγκοινωνίες στα νησιά και του Αργοσαρωνικού,
αλλά και στα υπόλοιπα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Σεβόµενος το χρόνο, θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής, κ. Βαϊτσης Αποστολάτος, για τρία λεπτά.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πώς φαίνεται ότι είστε Μακεδών, Σερραίος.

Θα σας ρωτήσω όµως σαν πολύτεκνος που είστε, µιας και θέ-
λετε να κάνουµε αναπαράσταση της Ναυµαχίας της Σαλαµίνος.
∆εν θα λάβετε όµως το ρόλο του Ξέρξη, που κατέχετε την έδρα
του, γιατί από χέρι θα έχετε χάσει.

Οι άγονες γραµµές που λέτε –τις έχω βάλει εντός εισαγωγι-
κών στην ερώτηση- τα νησιά αυτά, πράγµατι για µας –για µας
τους Πειραιώτες εννοώ- είναι τα προάστιά µας. ∆εν είναι η Νί-
καια και ο Κορυδαλλός. Είναι, αν θέλετε, τα Κύθηρα και τα Αντι-
κύθηρα, τα οποία είναι πάρα πολύ µακριά. Αλλά είναι και η Αίγινα
πάρα πολύ κοντά. Είναι µόνο µισή ώρα και πληρώνουµε 20 ευρώ
σχεδόν για να πάµε και να έρθουµε, ενώ στην Κρήτη –µε το πα-
ράδειγµα που φέρατε εσείς- πηγαίνουµε µε 19 ευρώ. Στην Αίγινα
πηγαίνουµε µε 30 ευρώ και στην Κρήτη, σε επτάµισι ώρες, πη-
γαίνουµε µε 19 ευρώ. Στις Σπέτσες δε, εµείς πηγαίνουµε µε 70
ευρώ. Είναι, λοιπόν, ένα θέµα πρώτα απ’ όλα οικονοµικό. Και σας
ευχαριστώ ειλικρινά πάρα πολύ που «πιάσατε το νόηµα» και θέ-
σατε το συνταγµατικό ζήτηµα που υπάρχει, γιατί είναι µέγα το
ζήτηµα της καθηµερινότητας όλων αυτών των ανθρώπων που
ζουν εκεί. Τα δικαιώµατά τους είναι στον Πειραιά για οποιοδή-
ποτε πρόβληµα ή ζήτηµα έχει να κάνει µε την αγορά, µε το κρά-
τος, µε τη ζωή και το θάνατο.

Είστε πολύτεκνος. Φαντάζεστε να βρίσκεστε στην Ύδρα και
να πρέπει ή να πάτε µε ελικόπτερο, αν έχετε χρήµατα, ή να πάτε
µέσω Πελοποννήσου από Τροιζηνία και Ερµιόνη και να φτάσετε
πάλι µε καραβάκι σε κάποια λεπτά; Αυτά είναι τραγικά πράγµατα
τα οποία δεν µπορεί να τα φανταστεί κανείς, παρά µόνο αν έχει
άρρωστο ή αν έχει τη σωρό κάποιου στη χειρότερη περίπτωση.

Θα σας πω ότι το Πάσχα είχαµε µία µείωση της τάξεως του
8,9% του πληθυσµού ο οποίος µετακινήθηκε από τον Πειραιά στα
νησιά και πίσω. Έχουµε ένα καλοκαίρι µπροστά µας στο οποίο
προβλέπεται ότι ο τουρισµός θα είναι πενιχρότατος.

Επειδή είµαστε ακριβώς πάνω στην κρίση και επειδή «ουκ επ’
άρτω µόνω ζήσεται άνθρωπος», κύριε Υπουργέ, θέλω να πω ότι
όλοι αυτοί οι κύριοι εφοπλιστές προφασίζονται ή έχουν συγκε-
κριµένους λόγους να πουν ότι δεν έχουν κέρδος µε το να υπάρ-
ξουν πλοία τακτικά στη γραµµή αυτή εκτός από τα «δελφίνια»
που υπάρχουν. Το κράτος -δηλαδή εσείς- κάτι πρέπει να κάνει
και η δικαιοδοσία των θεµάτων για τα οποία µιλάµε είναι ουσια-
στικά σε τρία Υπουργεία µε παραπάνω γραφειοκρατία και µε τε-
ράστια προβλήµατα χρόνου και χρηµάτων για να λυθεί
οποιοδήποτε ζήτηµα.

Οι άνθρωποι θέλουν να σπουδάσουν τα παιδιά τους. Τα παιδιά
θέλουν να ζήσουν. Οι ίδιοι θέλουν µία αξιοπρεπή καθηµερινό-
τητα, όπως σας είπα και πριν. Υπάρχουν οι ανάγκες της αγοράς,
των φαρµάκων, των ιατρείων. Απαιτούν και για την Αίγινα, για τον
Πόρο, τις Σπέτσες, την Ύδρα, το Αγκίστρι, µέχρι τα Κύθηρα και
τα Αντικύθηρα, αλλά και την Τροιζηνία απέναντι.

Χρειάζεται να πάρετε κάποια µέτρα και τα µέτρα αυτά θα τα
λάβετε εσείς. Σας παρακαλώ και το απαιτώ αυτό για τους Πει-
ραιώτες που εκπροσωπώ. Έχουµε την τιµητική µας σήµερα µε
τον κ. ∆ρίτσα που έπεται.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Αποστολάτο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας κ. Μπόλαρης για να δευτερολογήσει για τρία
λεπτά.
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ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Στο Υπουργείο Ναυτιλίας έχει συγκροτηθεί και λειτουργεί µία
επιτροπή η οποία εξετάζει τα θέµατα του ισοδυνάµου των µετα-
φορών. Αυτό είναι ένα τεράστιο ζήτηµα το οποίο, όπως σας είπα,
ανάγεται στη συνταγµατική υποχρέωση των κυβερνήσεων και
της διοίκησης και βέβαια θα πρέπει να εξαρτήσει αυτή τη συ-
νταγµατική υποχρέωση για να αντιµετωπίζει ίσα τους πολίτες σε
σχέση µε τις ευρωπαϊκές πολιτικές γιατί και εκεί υπάρχει η αντί-
στοιχη δέσµευση για να αντιµετωπίζονται οι νησιωτικές γραµµές
ως γραµµές δηµοσίου συµφέροντος, όπως αντιµετωπίζονται οι
γραµµές της σταθερής σιδηροτροχιάς, το µετρό, το τρένο, το
ΚΤΕΛ και στη λογική της προσπελασιµότητας. Νοµίζω ότι στην
ίδια κατεύθυνση µ’ αυτή την επιτροπή και σε συνάρτηση και σε
συνεργασία µε άλλα Υπουργεία και αύριο µε τον καινούργιο ανα-
πτυξιακό νόµο πρέπει να αντιµετωπιστεί το θέµα της κατασκευής
ή της επισκευής ή της ανακατασκευής των πλοίων, γιατί σωστά
στην ερώτησή σας θέτετε και τα θέµατα της ποιότητας αυτών
των σκαφών τα οποία κινούνται.

Τέλος, θέλω να σας πω ότι σωστά θέτετε το θέµα των συµφε-
ρόντων γιατί υπάρχουν καταγγελίες για εναρµονισµένες πρακτι-
κές από πλευράς των εταιρειών οι οποίες ασχολούνται µ’ αυτές
τις γραµµές, πράγµα το οποίο είναι επίσης υποχρέωση του
Υπουργείου και επίσης είναι υποχρέωση της Επιτροπής Αντα-
γωνισµού ως ανεξάρτητης αρχής η οποία πρέπει να δει αυτά τα
ζητήµατα τα οποία είναι το δεύτερο σκέλος.

Έµεινα στο πρώτο µέρος της απάντησής µου στις υποχρεώ-
σεις της πολιτείας για τα θέµατα των υποχρεώσεών της και στη
συνέχεια µπήκα στα θέµατα της υποχρέωσης της πολιτείας να
ελέγξει τους δραστηριοποιούµενους σ’ αυτήν ιδιώτες διότι «και
τούτο δει ποιείν, τα κοινά µη αφιέναι».

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Η πέµπτη µε αριθµό 696/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου
∆ρίτσα προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας σχετικά µε την ανάθεση της ευθύνης για την ποντο-
πόρο Ναυτιλία στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη κ.λπ. δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος της Υπουργού και συνεπώς διαγρά-
φεται.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε ∆ρίτσα,
έχετε το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να απευθυνθώ
σε σας και µέσω υµών στο Προεδρείο στο σύνολό του και στον
κύριο Πρόεδρο της Βουλής για να διαµαρτυρηθώ. Έχω ενηµε-
ρωθεί για το κώλυµα της κυρίας Υπουργού σε σχέση µε την επί-
καιρη ερώτησή µου που αφορά στην ήδη δροµολογηµένη
απόφαση της Κυβέρνησης -γιατί το σχέδιο προεδρικού διατάγ-
µατος ήδη εστάλη στο Συµβούλιο της Επικρατείας και επε-
στράφη- για τη µεταφορά των αρµοδιοτήτων της ποντοπόρου
ναυτιλίας στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη. Επειδή είναι
ad hoc επίκαιρη η ερώτηση γιατί έχει το στοιχείο της έντονης
επικαιρότητας, περίµενα ότι θα απαντηθεί. Η κυρία Υπουργός
επεκαλέσθη κώλυµα. Υπέθετα ότι και η επίκαιρη ερώτηση του
εκλεκτού και αγαπητού συναδέλφου και Αντιπροέδρου της Βου-
λής κ. Βαϊτση Αποστολάτου την ίδια τύχη θα είχε. Παρ’ όλα αυτά
έµαθα ότι θα συζητηθεί και προσήλθα γιατί το θέµα είναι εξαι-
ρετικά ενδιαφέρον και µας αφορά όλους στον Πειραιά και γι’
αυτό συγχαίρω τον κύριο συνάδελφο. Βλέπω ότι η Κυβέρνηση
και το συγκεκριµένο Υπουργείο εκπροσωπούνται έγκαιρα και
έγκυρα από τον κύριο Υφυπουργό.

Εδώ έχουµε ad hoc άρνηση της Κυβέρνησης να απαντήσει, όχι
κώλυµα της κυρίας Υπουργού, αλλά άρνηση της Κυβέρνησης. Ο
κύριος Υφυπουργός παρίσταται. Μπορεί να αντικαταστήσει την
κυρία Υπουργό, όπως την αντικατέστησε στην προηγούµενη επί-
καιρη ερώτηση. ∆ιαµαρτύροµαι και θέτω το θέµα στο Προεδρείο.
∆εν είναι δυνατό να µένουν αναπάντητες επίκαιρες ερωτήσεις
που αφορούν τη ναυτιλία επί του προκειµένου, έναν ολόκληρο
κόσµο στον Πειραιά και σε ολόκληρη την Ελλάδα των ναυτικών
και των ανθρώπων που ασχολούνται µε τη ναυτιλία. Το γιατί δεν
το ξέρω. ∆εν θα προχωρήσω σε άλλες ερµηνείες. Μένω µόνο
στο κρίσιµο ζήτηµα που κατά τη γνώµη µου έχει προκύψει και το
οποίο έχει ιδιαίτερη σοβαρότητα και το οποίο είναι ζήτηµα κυ-
βερνητικής άρνησης απάντησης σε επίκαιρη ερώτηση Βουλευτή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε ∆ρίτσα. Όντως υπάρχει ένα πρόβληµα όπως το θέτετε και
είναι οφθαλµοφανές για όλους. ∆εν ξέρω αν ο κύριος Υφυπουρ-
γός θέλει να τοποθετηθεί. Ασφαλώς δεν µπορεί να λύσει το πρό-
βληµα, αλλά θα διαβιβάσει τις παρατηρήσεις και τις αιτιάσεις
σας.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν έχω εντολή
να απαντήσω σ’ αυτήν την επίκαιρη ερώτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 28/17-3-2010 επερώτηση προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών, Πολιτισµού και Τουρισµού των
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.κ. Κωνσταντίνου Κουκοδή-
µου, Γρηγορίου Αποστολάκου, Νικολάου Παναγιωτόπουλου. Ελί-
ζας Βόζεµπεργκ, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, ∆ηµητρίου
Σταµάτη, Ζήση Τζηκαλάγια, ∆ηµητρίου Τσουµάνη, Μαργαρίτη
Τζίµα, Σάββα Αναστασιάδη, Ιωάννη Ιωαννίδη, Σταύρου Καλα-
φάτη, Ευσταθίου Κωνσταντινίδη, Νικολάου Λέγκα, Χρήστου Σταϊ-
κούρα, Γεωργίου Βαγιωνή, Κωνσταντίνου Γκιουλέκα, Θεόδωρου
Καράογλου, σχετικά µε τη διακοπή της διαδικασίας κατασκευής
έντεκα κλειστών γυµναστηρίων και δεκατριών κολυµβητηρίων µε
σύµπραξη δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα (Σ.∆.Ι.Τ.).

Ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασούλας ορίζει ως Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο για τη συζήτηση της επερώτησης αυτής
το Βουλευτή Νοµού Πιερίας κ. Κωνσταντίνο Κουκοδήµο.

Ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδής Βορίδης ορίζει κατά τη σηµερινή συζήτηση
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ, το Βουλευτή κ. Γε-
ώργιο Ανατολάκη.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει κατά τη ση-
µερινή συζήτηση της επερώτησης, προς τους Υπουργούς Οικο-
νοµικών, Πολιτισµού και Τουρισµού ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, ο κ. Γεώργιος
Βαγιωνάς, ο οποίος εορτάζει και του ευχόµαστε ολόψυχα, χρό-
νια πολλά, ευτυχισµένα και δηµιουργικά, όπως και σε όλους τους
συναδέλφους και είναι πολλοί µέσα στο Κοινοβούλιο που σήµερα
εορτάζουν. ∆εν ξέρω εάν είναι και γυναίκες συνάδελφοι Γεωρ-
γίες.

Έχετε το λόγο κ. Βαγιωνά για δέκα λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, έχετε κατ’ αρχάς τη συµπάθεια όλων των επε-

ρωτώντων συναδέλφων, διότι έχουν εκπλαγεί παρασυρόµενοι,
όχι επί κακής έννοιας αλλά επί καλής, από είκοσι τέσσερις δη-
µάρχους που κάποια στιγµή το Φεβρουάριο πήραν µια απόφαση
από τη γενική σας γραµµατεία ότι λύνεται η σύµβαση αθλητικών
κέντρων, κολυµβητήρια και γυµναστήρια, τα οποία αγωνίζονται
επί δεκαετίες να κάνουν στον τόπο τους.

Και µάλιστα, πολλοί απ’ αυτούς χαρακτήρισαν αψυχολόγητη
εντελώς την ενέργεια αυτή, διότι λέτε ότι θα επανεξετάσετε τη
σκοπιµότητα και τη βιωσιµότητα των έργων αυτών, όταν όλα τα
έργα αυτά γίνονται µε σύµπραξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα
και τα χρήµατα τα οποία χρειάζεται να καταβληθούν από το 2013
και µετά, µέσα σε είκοσι πέντε χρόνια, θα είναι περίπου
108.000.000 ευρώ τα οποία χρειάζονται, εκτός ΦΠΑ. Αν κάνετε
έναν υπολογισµό, δεν θέλετε για όλα τα έργα, µετά το 2013, ούτε
καν 7.000.000 ευρώ. Και θα γίνουν είκοσι τέσσερα αθλητικά κέ-
ντρα, τα οποία θα ικανοποιήσουν τις απαιτήσεις πολλών νέων
που θέλουν να φύγουν από την επαρχία. ∆ιότι εάν θα δείτε τρία
είναι στο Νοµό Χαλκιδικής, στο Γύθειο, στη Σαµοθράκη, σε µέρη
δηλαδή στα οποία δεν υπάρχουν άλλες δυνατότητες για τους
νέους, έξω από τα αθλητικά κέντρα. Και είναι οι εκατοντάδες, χι-
λιάδες αυτοί οι νέοι που τα έχουν ανάγκη.

Και µάλιστα, αν θέλετε να πω ότι, είναι και ανάγκη των καιρών
στις δύσκολες οικονοµικές καταστάσεις που έχουµε τη σήµερον
ηµέρα, να διαθέτει χρήµατα το Υπουργείο για τέτοιους είδους
αναπτυξιακά έργα. ∆ιότι ταυτόχρονα µε την άθληση των νέων,
θα έχουν νου υγιή και σώµα υγιές, θα υπάρχει και η αποφυγή της
ατραπούς προς τα ναρκωτικά. Νοµίζω ότι δεν είναι αξιόλογο χρη-
µατικό ποσό.

Και επειδή ευελπιστώ στην ευαισθησία σας, πιστεύω να ανα-
καλέσετε την απόφαση αυτή ή να επισπεύσετε, να ορίσετε σύ-
ντοµα άλλο σύµβουλο. Γιατί τα έργα αυτά τα έχει ανάγκη ο
τόπος. Και επειδή, θέλω να είµαι συγκεκριµένος και σαφής, θα

αναφερθώ µόνο –δεν θα πάω στο Γύθειο, που έχει και αυτό ανά-
γκη ή στη Σαµοθράκη- στο κλειστό γυµναστήριο της Ορµύλιας
και θα καταθέσω για τα Πρακτικά, αν θέλετε για του λόγου το
αληθές, τα επίσηµα έγγραφα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Βαγιωνάς κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η ιστορία, λοιπόν, του κλειστού γυµναστηρίου άρχισε το 1998,
δώδεκα χρόνια πίσω, µετά από µια κοινή υπουργική απόφαση
τριών Υπουργών, Εσωτερικών, Οικονοµικών και Πολιτισµού. Το
2001, µε οµόφωνη απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της Ορ-
µύλιας, πήρε το δρόµο και έχουµε την 431 Απόφαση, Γενικής
Γραµµατείας Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, ΦΕΚ 2002.

∆ηλαδή, από τότε που έγινε η Κοινή Υπουργική Απόφαση πέ-
ρασαν τέσσερα χρόνια. Έχουµε την απόφαση νοµιµοποίησης
από το Γενικό Γραµµατέα Αθλητισµού για την εγκατάσταση του
σταδίου Ορµύλιας. Το Συµβούλιο αποφασίζει οµόφωνα και θα
δείτε ότι όλες οι αποφάσεις είναι οµόφωνες για να παραχωρήσει
στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού µια έκταση περίπου πέντε χι-
λιάδες τ.µ., να συµπληρωθεί ο φάκελος και να σταλεί στο Γενικό
Γραµµατέα Αθλητισµού για την κατασκευή του κλειστού γυµνα-
στηρίου.

Και σηµειώνω εδώ ότι ο ∆ήµαρχος ανήκει στη δική σας παρά-
ταξη και ότι δεν είναι του χαρακτήρα µου να πηγαίνω εκεί, αλλά
συµβαίνει και πρέπει να λέγονται µερικά πράγµατα, γιατί ειπώ-
θηκαν και άλλα πράγµατα στον τόπο.

Έρχοµαι στο δεύτερο θέµα που είναι το κλειστό κολυµβητήριο
του ∆ήµου Μουδανιών. Αυτή η ιστορία αρχίζει πάλι από το 2000.
Παίρνει οµόφωνη απόφαση το ∆ηµοτικό Συµβούλιο το 2006, έρ-
χεται δεύτερη απόφαση, πάλι οµόφωνη, να διατεθεί οικόπεδο
συνολικού εµβαδού περίπου επτά χιλιάδων τ.µ. και να καλύψει
και τα λειτουργικά έξοδα. Όλοι οι δήµοι καλύπτουν τα λειτουρ-
γικά έξοδα. Τελικά, µε µια οµόφωνη, επίσης, απόφαση του 2008
παραχωρεί στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού για είκοσι πέντε
χρόνια µια έκταση επτά χιλιάδων διακόσιων τ.µ.. Και αυτός ο δή-
µαρχος κατά σύµπτωση ανήκει πάλι στο δικό σας χώρο.

Και έχω, ως µοναδικός Βουλευτής της Αντιπολίτευσης, το
βάρος -που δεν είναι βάρος, είναι χαρά όλου αυτού του θέµα-
τος. Και µε πολύ µεγάλη ευχαρίστηση θα επαναλάβω για άλλη
µια φορά την πεποίθησή µου ότι θα είστε επιεικείς και µάλλον, θα
επανεξετάσετε σύντοµα την απόφαση ή να την ακυρώσετε ή να
επισπεύσετε τη διαδικασία.

Θα µπω στο τρίτο θέµα που αφορά το κολυµβητήριο του
∆ήµου Πολυγύρου. Αυτοί πήγαν να κάνουν και επανάσταση.
Έχουµε και τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» τώρα και έχουµε και άλλα προ-
βλήµατα, µήπως το ένα θα χάσει το άλλο. Είναι το νεώτερο κο-
λυµβητήριο το οποίο ζητείται, αρχίζει από το 2007, κλείνει πάλι
µε οµόφωνες αποφάσεις. Και για τα Πρακτικά της Βουλής θα κα-
ταθέσω, για να τα κάνετε χρήση, όλη τη διαδικασία που ακολού-
θησε. Είναι, δηλαδή, έξι µε δώδεκα χρόνια αναµονής. Από
συναδέλφους που συµµετέχουν στην επερώτηση έµαθα τα ίδια
πράγµατα ότι συµβαίνουν και για τους δικούς τους δήµους, που
ανήκουν στις εκλογικές τους περιφέρειες.

Εγώ πιστεύω για τρίτη φορά στην ευαισθησία σας. Παρακαλώ
να επανεξετάσετε το θέµα. Και αν µπορείτε να µας δώσετε και
ένα ευχάριστο γεγονός και ιδιαίτερα σε µένα που γιορτάζω σή-
µερα, να πείτε ότι ανακαλούµε την απόφαση αυτή, γιατί αυτό δεν
έχει οικονοµικό κόστος και έχει πολύ µεγάλη ωφέλεια.

Θα µου επιτρέψετε να καταθέσω τα έγγραφα αυτά στη Βουλή
και για δική σας χρήση.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Βαγιωνάς κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μικρό δωράκι ζητάτε,
κύριε Βαγιωνά!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: ∆εν το κάνω για τον εαυτό µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
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πολύ για τη συντοµία του λόγου σας και µακάρι πολλοί να εµι-
µούντο το παράδειγµά σας.

Το λόγο έχει ο δεύτερος των επερωτώντων, ο κ. Γρηγόριος
Αποστολάκος για πέντε λεπτά.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,
Κύριε Υπουργέ, µπορεί να µην είναι Λάκων, αλλά είναι ∆ωριεύς

ο κ. Βαγιωνάς και σήµερα είστε τυχεροί, γιατί, ίσως, λόγω ονο-
µαστικής εορτής ανεφέρθη µόνο στην επιείκειά σας και στην
καλή σας πίστη.

Όµως, εσείς εκπροσωπείτε µία Κυβέρνηση και σήµερα εδώ
πρέπει να δώσετε πειστικές απαντήσεις στους εκπροσώπους του
ελληνικού λαού και µέσω αυτών στις τοπικές κοινωνίες, για συ-
γκεκριµένες κυβερνητικές πρακτικά και εν προκειµένω για το
θέµα για το οποίο επερωτάσθε.

Όµως, θα πρέπει ξεκάθαρα να σας δηλώσουµε ότι, πριν δώ-
σετε την απάντηση, η οποία δεν θα πρέπει να κινείται µέσα στο
πλαίσιο µιας τετριµµένης υπηρεσιακής απαντήσεως, που κα-
ταρτίζουν συνήθως οι υπηρεσιακοί παράγοντες των Υπουργείων,
οφείλω να σας πω ποιο είναι το πολιτικό περιβάλλον που, κατά
την εκτίµησή µας, διαµορφώνεται µια συγκεκριµένη κυβερνητική
πρακτική. Και τρεις είναι οι συνιστώσες αυτού του περιβάλλο-
ντος.

Το πρώτο ερώτηµα το οποίο θα πρέπει να µας απαντήσετε
είναι, εάν έχετε την πολιτική νοµιµοποίηση να προχωρήσετε σε
τέτοιου είδους ενέργειες. Για µας δεν την έχετε. Από πουθενά,
µα από πουθενά δεν προέκυψε, σύµφωνα µε τη λαϊκή εντολή την
οποία πήρατε στις 4 του Οκτωβρίου, ότι έχετε την πολιτική νοµι-
µοποίηση να κάνετε τέτοιες αυθαίρετες ενέργειες, κοινωνικά και
πολιτικά αυθαίρετες, εναντίον ολόκληρης της ελληνικής επικρά-
τειας.

Ακούσατε νωρίτερα ότι αυτά τα έργα τα οποία κόβετε, ξεκι-
νούν από το Γύθειο και το Έλος της Λακωνίας και φτάνουν µέχρι
την Ηγουµενίτσα, τη Θεσσαλονίκη, τον Έβρο, την Καβάλα και
παντού.

Παραγνωρίζετε ένα γεγονός: Είναι µέσα στο πλαίσιο λειτουρ-
γίας της νοµίµως λειτουργούσας ελληνικής πολιτείας.

Το δεύτερο ερώτηµα, το οποίο τίθεται εν προκειµένω, αφορά
τις προγραµµατικές σας εξαγγελίες, Αν δεν κάνω λάθος, και δεν
κάνω λάθος, εκπροσωπείτε εκτός από τον Τουρισµό και τον
Αθλητισµό.

Χθες το βράδυ, κύριε Πρόεδρε, είχα την υποµονή να διαβάσω
τρία κείµενα. Το πρώτο κείµενο ήταν του Πρωθυπουργού της
χώρας στις προγραµµατικές δηλώσεις. ∆εν υπήρξε ούτε µία, µα
ούτε µία αναφορά -για να µιλάµε για το πολιτικό περιβάλλον- για
θέµατα Αθλητισµού. Ουδεµία αναφορά.

∆ιάβασα τις προγραµµατικές δηλώσεις –είκοσι λεπτά- του κ.
Γερουλάνου, του αρµοδίου Υπουργού, του συνεργάτη σας, ο
οποίος υποθέτω σας έχει εκχωρήσει την αρµοδιότητα. Πλην µιας
παραγράφου, ουδεµία αναφορά στον Αθλητισµό.

Αυτό είναι το πολιτικό περιβάλλον που λειτουργείτε. Το µόνο
που βρήκε να πει για τον Αθλητισµό, είναι –έχω εδώ τα κείµενα
κι αν χρειαστεί, θα τα καταθέσω και στα Πρακτικά της Βουλής-
ο διεθνής µαραθώνιος. Θα προσποριστούµε, όπως λέει,
4.000.000 µε 5.000.000 ευρώ από τη µαζική προσέλευση επισκε-
πτών και συµµετεχόντων σε αυτές τις διαδικασίες του µαζικού
αθλητισµού.

∆ιάβασα και τις δικές σας προγραµµατικές δηλώσεις. Ξέρετε
σε τι αναφερθήκατε, κυρία Υφυπουργέ; Για το θέµα του Αθλητι-
σµού, µόνο µία παράγραφος. Και, αν θέλετε, µπορώ να την ανα-
γνώσω. Τη γνωρίζετε καλύτερα από µένα. Για το µαζικό
αθλητισµό και για τη σύνδεση σχολείου και µαζικού αθλητισµού.
Τίποτα περισσότερο. Καµµία εξαγγελία. Και απλώς θα κοιτάξετε
να ενεργοποιήσετε µηχανισµούς για να συντηρήσετε τα ήδη
υπάρχοντα έργα. Τίποτα περισσότερον αυτού.

Η τρίτη παράµετρος ξέρετε ποια είναι; Η τρίτη παράµετρος
έχει να κάνει µε την κυβερνητική σας πολιτική από τον Οκτώβριο
µέχρι σήµερα. Ξέρετε ποιο είναι το αποτέλεσµα; Καµµία µα καµ-
µία ενέργεια -το απόλυτο µηδέν- είτε σε έργα συντήρησης είτε
σε έργα προγραµµατισµού. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και
αυτό είναι το πολιτικό περιβάλλον και η περιρρέουσα πολιτική
ατµόσφαιρα σε κυβερνητικό και πολιτικό επίπεδο, το οποίο χα-

ρακτηρίζει τη συγκεκριµένη σας πολιτική.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Και κάνετε κι ένα µέγιστο πολιτικό λάθος. Ξέρετε ποιο είναι;

Έχετε ξεχάσει όλοι σας –και το καταγράφω όχι για λόγους προ-
σωπικής αντιδικίας µαζί σας, γνωρίζετε ότι σας εκτιµώ προσω-
πικά- ότι το κράτος έχει συνέχεια. Το κράτος δεν είναι λάφυρο.
Όταν πήρατε την Κυβέρνηση µε τη λαϊκή εντολή στις 4 Οκτω-
βρίου, ήσασταν υποχρεωµένοι να εφαρµόσετε µία συγκεκριµένη
πολιτική σύµφωνα µε το πρόγραµµά σας. Εδώ, όµως, είστε αντί-
θετοι µε το πρόγραµµα. Καµµία πολιτική νοµιµοποίηση. Και δεν
µπορείτε να καταλάβετε ότι το κράτος έχει συνέχεια. ∆εν απο-
τελεί κτήµα του ΠΑΣΟΚ σήµερα, της Νέας ∆ηµοκρατίας χθες και
οποιουδήποτε άλλου στο µέλλον. Αυτό είναι µία συνταγµατική
πολιτική εκτροπή για εµάς.

Άρα, οφείλετε, στο πλαίσιο της κοινωνικής και πολιτικής σας
ευθύνης, να επανεξετάσετε κάποια πράγµατα όχι στη λογική της
επιείκειας και της καλής διάθεσης -συµπληρώνω αυτό που λέει
ο κ. Βαγιωνάς- αλλά στην υποχρέωση την οποία έχετε απέναντι
στην ελληνική κοινωνία.

Αυτή είναι µία πρώτη παρατήρηση, κυρία Υπουργέ.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Μπορώ να κάνω χρήση της

δευτερολογίας µου, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, αυτό, όπως ξέ-

ρετε, δεν επιτρέπεται από τον Κανονισµό. Αν θέλετε, ολοκληρώ-
στε εδώ και συµπληρώνετε στη δευτερολογία σας.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Αν έχω την ανοχή σας, ολο-
κληρώνω σε ένα λεπτό.

Από εκεί και πέρα, τα επιχειρήµατα τα οποία επικαλείστε είναι
τρία: Ότι διακόψατε τη σύµβαση και ήταν νόµιµη ενέργεια. ∆η-
λαδή, τώρα θα ξαναφέρουµε πάλι τα νόµιµα και ηθικά; Ήταν καθ’
όλα νόµιµη η ενέργεια η οποία έγινε, η προηγούµενη, όµως είναι
βασικά ζηµιογόνα για τον ελληνικό αθλητισµό και την ελληνική
περιφέρεια, η οποία για πρώτη φορά δέχθηκε αυτή την αποκε-
ντρωµένη λογική της κυβερνητικής πολιτικής για κατασκευή
έργων στην ελληνική περιφέρεια. Όλα στην ελληνική περιφέρεια
ήταν.

Θα σας έλεγα και κάτι άλλο: Είναι λάθος να ισχυριστείτε –και
µην το ισχυριστείτε αυτό- ότι ήταν σκανδαλώδης η ηµεροµηνία
της υπογραφής. Γνωρίζετε καλά τις διαδικασίες. Όπως είναι
λάθος να ισχυριστείτε ότι υπήρχε έλλειµµα σχεδιασµού. ∆ιότι το
κράτος, όπως είπα, έχει συνέχεια.

Σε κάθε περίπτωση, σας λέµε ότι είναι καιρός να ασχοληθείτε
λίγο µε τον Αθλητισµό. Έχετε υποχρέωση να το κάνετε. Απου-
σιάζετε τελείως από τον Αθλητισµό. Οι τοπικές κοινωνίες, οι
οποίες σας εγκαλούν µέσω ηµών σήµερα –κι εγώ συγκεκριµένα
για το Γύθειο, για το Έλος Λακωνίας, αλλά και για ολόκληρη την
Ελλάδα, από την Ηγουµενίτσα µέχρι τη Θράκη- σας λέµε ότι κά-
νετε µεγάλο λάθος κι έχετε υποχρέωση να επανορθώσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Αποστολάκο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθητές και τέσσερις εκπαιδευ-
τικοί από τα Γυµνάσια ∆ικαίων και Νέας Βύσσας Έβρου, τα οποία
φιλοξενούνται στην Αθήνα στο πλαίσιο εκπαιδευτικού προγράµ-
µατος που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής.-

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Γεώργιος Κασαπίδης, Βουλευτής Κοζάνης, ζητεί άδεια
ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό και µάλιστα, για µετάβαση
στα Ιεροσόλυµα. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
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Συνεχίζουµε µε τον τρίτο των επερωτώντων, τον κ. Νικόλαο
Παναγιωτόπουλο.

Ορίστε, κύριε Παναγιωτόπουλε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Αρχίζει αυτό το µοτίβο της διακοπής κατασκευής δηµοσίων

έργων να είναι ενοχλητικό και δυσάρεστο, κυρία Υπουργέ.
Προ ηµερών είχαµε συζητήσει παρόµοια υπόθεση διακοπής

κατασκευής έργων αγροτικής υποδοµής στο πλαίσιο του Προ-
γράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Το ίδιο πράγµα σή-
µερα. Έχουµε να κάνουµε µε είκοσι τέσσερα έργα αθλητικής
υποδοµής, κυρίως στη βόρεια Ελλάδα, τα οποία -οφείλουµε να
το υπενθυµίσουµε- είχαν ενταχθεί στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων µέσα από το Πρόγραµµα Ολυµπιακής Αξιοποίησης
επί των ηµερών δικών σας κυβερνήσεων, πριν δηλαδή το 2004.

Επί κυβερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας, επειδή οι κυβερνήσεις
αυτές πίστευαν –και το απέδειξαν- στη συνέχεια του κράτους,
πραγµατοποιήθηκε µία ουσιαστική βελτίωση όσον αφορά το σκέ-
λος της εύρυθµης υλοποίησής τους, δηλαδή η ένταξή τους στα
προγράµµατα Σ∆ΙΤ. Τα οφέλη προφανή. Αφ’ ενός µειώθηκε το
βάρος της εκταµίευσης πόρων από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων, αφ’ ετέρου προέκυψαν και ευνοϊκοί όροι κάλυψης
του κόστους υλοποίησης και πληρωµής.

Εσείς τώρα έρχεστε και τα παγώνετε και επικαλείστε επανε-
ξέταση της οικονοµικής τους βιωσιµότητας και της σκοπιµότη-
τας. Μα, υπάρχει άραγε ζήτηµα επανεξέτασης σκοπιµότητας για
τη δηµιουργία ενός έργου αθλητικής υποδοµής; Υπάρχει ζήτηµα
επανεξέτασης σκοπιµότητας για τη δηµιουργία του µοναδικού
κλειστού γυµναστηρίου στη βόρεια Ελλάδα, όταν υπάρχει µόνο
άλλο ένα κλειστό γυµναστήριο προδιαγραφών στην υπόλοιπη
Ελλάδα; Αυτά θα έπρεπε να τα είχαµε ξεπεράσει µεταξύ µας.

Και δικαιολογείτε την απόφασή σας µε την ύποπτη, υποτίθεται,
ηµεροµηνία υπογραφής για τη σύµβαση επιλογής συµβούλου,
δηλαδή µέσα στην προεκλογική περίοδο, ενώ γνωρίζετε ότι η
προκήρυξη του διαγωνισµού για την επιλογή του συµβούλου
αυτού, είχε δηµοσιευθεί στο Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβέρνη-
σης ήδη από τον Ιανουάριο του 2009.

Εδώ προκύπτουν ζητήµατα, για τα οποία πρέπει όντως, όπως
είπε ο προλαλήσας, να λάβουµε απαντήσεις.

Γιατί, πρώτα απ’ όλα, επανεξέταση; Τα Σ∆ΙΤ προσφέρουν στην
Κυβέρνηση ήδη δροµολογηµένες λύσεις σε επίπεδο υλοποίησης
δηµοσίων έργων, τα οποία εσείς αφήνετε στην τύχη τους. Έχουν
υλοποιηθεί όλες οι µελέτες κατά το νόµο, έχει αποφασισθεί ο
τρόπος χρηµατοδότησης. Έχουν µπει στο δρόµο τους τα έργα.
Γιατί τα αφήνετε στην τύχη τους;

Το δεύτερο: Τι σηµαίνει επανεξέταση βιωσιµότητας και σκοπι-
µότητας; Πρέπει να εξειδικεύσετε. Είναι εντελώς αόριστη αυτή η
επίκληση δικαιολογίας. Τη βιωσιµότητα πώς την εννοείτε; Έχει να
κάνει µε το κόστος συντήρησης ενός κολυµβητηρίου, δηλαδή,
κατά το συντριπτικό του ποσοστό, θέρµανση – ψύξη – εξαερι-
σµός;

Πρέπει να δώσετε εξηγήσεις πάνω σε αυτά.
Μου δίνεται η ευκαιρία να καταθέσω και µία πρόταση. Βέβαια,

η εκλογική µου περιφέρεια δεν έχει κάποια από τα έργα, τα οποία
εσείς σήµερα παγώνετε. Υπάρχει, όµως, µία πρόταση για δηµι-
ουργία κολυµβητηρίου στη Χρυσούπολη της επαρχίας Νέστου
µε ποιο βασικό, µοναδικό χαρακτηριστικό; Ότι ο δήµος, ο οποίος
έχει στα χέρια του ώριµες µελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων,
οικοδοµική άδεια, χρηµατοοικονοµική, κάνει την πρόταση της κά-
λυψης του λειτουργικού κόστους, δηλαδή θέρµανση, ψύξη, εξα-
ερισµός, κατά κύριο λόγο, αυτού του έργου, από τη γεωθερµία,
από την πράσινη ενέργεια δηλαδή. Είναι ο µόνος δήµος στην Ελ-
λάδα που έχει την άδεια να εκµεταλλευτεί ένα γεωθερµικό πεδίο
δεκατεσσάρων χιλιάδων στρεµµάτων, έτσι ώστε αυτό το κολυµ-
βητήριο να λειτουργήσει και να καλύψει τις ανάγκες του κυρίως
µέσα από την πράσινη ενέργεια.

Θα ήθελα να δω πραγµατικά µε ενδιαφέρον πώς θα εξελιχθεί
αυτή η πρόταση.

Τελικά, το τρίτο ερώτηµα -και καταλήγω, κύριε Πρόεδρε- που
πρέπει να απαντήσετε είναι, ποιος είναι ο σχεδιασµός της Κυ-
βέρνησής σας ως προς την πολιτική για τον αθλητισµό.

Εµείς δείξαµε τη σκοπιµότητα της πολιτικής. Η δηµιουργία
έργων αθλητικών υποδοµών δεν είναι τίποτα άλλο παρά µία προ-
σπάθεια, στην ουσία, εντατικοποίησης του µαζικού αθλητισµού
µε δηµιουργία έργων αθλητικής υποδοµής σε όλη την Ελλάδα.
Αυτό είναι. Να έρθουν οι νέοι κοντά στα σπορ. ∆εν υπάρχει τί-
ποτα άλλο. Αυτό είναι το υγιές µοντέλο, το οποίο αν θέλετε είναι
και κοινωνικά και εθνικά ωφέλιµο.

Έχουµε δείξει τις προθέσεις µας. Μέχρι στιγµής από τη δική
σας Κυβέρνηση η µόνη ένδειξη για τις δικές σας προθέσεις είναι
ότι καταργήσατε µόλις ήρθατε στα πράγµατα και το Υφυπουρ-
γείο Αθλητισµού. Έχω δίπλα µου τον τελευταίο Υφυπουργό
αυτής της χώρας για τον αθλητισµό.

Περιµένουµε, λοιπόν, τις απαντήσεις µε πραγµατικό ενδιαφέ-
ρον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Παναγιωτόπουλε.
Τώρα θα κάνουµε µία µικρή αλλαγή στη σειρά και θα µιλήσει

ο κ. Ιωάννης Ιωαννίδης για πέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, πιστεύω ότι δεν είστε ενηµερωµένη, γιατί

εκτός από το γεωθερµικό κολυµβητήριο, το οποίο ανέφερε ο συ-
νάδελφος και στη Μίκρα -και ο ∆ήµαρχος ο κ. Παπαδόπουλος
είναι δικός σας- υπάρχει κι εκεί ζεστό νερό, το οποίο είναι ευχής
έργο για να µπορέσει να λειτουργήσει ένα κολυµβητήριο.

Θέλω να σας πω ότι τα χρήµατα, τα οποία παίρνει στο Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων ως επί το πλείστoν η Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού, είναι γύρω στα 40.000.000 ευρώ. Αυτά
τα έργα, τα οποία βάλαµε στα Σ∆ΙΤ -και πολεµήσαµε να τα βά-
λουµε µε το Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο δεν ήθελε να
βάλει τα έργα αυτά τότε, έφτιαχνε µόνο δικαστικά µέγαρα, σχο-
λεία κ.λπ.- είναι ένας προϋπολογισµός τριών ετών.

Ο Πρωθυπουργός της χώρας πάντα µιλούσε προεκλογικά και
πιστεύω και µετεκλογικά ότι δεν παίζουν τόσο µεγάλο ρόλο οι
φόροι που θα βάλει κάποιος, αλλά η ανάπτυξη την οποία θα έχει
µία χώρα για να µπορεί από εκεί και πέρα να µην περιέλθει σε
ύφεση.

Τα Σ∆ΙΤ, λοιπόν, µέχρι το 2013, δεν υπάρχει περίπτωση να ξο-
δέψει η πολιτεία σε αυτήν τη δύσκολη περίοδο που ζούµε ούτε
1 ευρώ. Είναι χρήµατα τα οποία θα πληρωθούν είκοσι πέντε χρό-
νια µετά. ‘Εχουν ληφθεί αποφάσεις από όλους τους δήµους και
τους είκοσι τέσσερις και έχουν παραχωρήσει το οικόπεδο στη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού για είκοσι πέντε χρόνια, έως ότου
αποπληρωθεί το δάνειο –γιατί για δάνειο πρόκειται- από το 2013
και µετά.

Εποµένως, βοηθούµε αυτή τη στιγµή σε µία δύσκολη εποχή
µία ανάπτυξη η οποία πρέπει να γίνει, εάν θέλουµε πράγµατι να
ξεπεράσουµε αυτήν την ύφεση και αυτήν τη δύσκολη περίοδο
που έχουµε στην πατρίδα µας.

Αυτά τα έργα, τα οκτώ γυµναστήρια, Αµπελάκια Σαλαµίνος,
Κατερίνης, Μυκόνου, Χαλκιδικής, Πολίχνης, Καλαµάτας, Οινο-
φύτων και Σαµοθράκης είναι στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων επί κυβερνήσεων δικών σας, πριν ακόµα έλθει η Νέα
∆ηµοκρατία το 2004 στην εξουσία.

Για τα κολυµβητήρια, από αυτά οκτώ δήµοι είναι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, Παλλήνης, ∆ήµου Έβρου, Λακωνίας, ∆ράµας, κ.λπ.,
σε σύνολο δεκατριών κολυµβητηρίων. Από τα έντεκα κλειστά γυ-
µναστήρια είναι πέντε οι δήµοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Με αυτό
θέλω να δείξω ότι δεν ασχοληθήκαµε καθόλου αν τυχόν είναι της
Νέας ∆ηµοκρατίας ή του ΠΑΣΟΚ κ.λπ., για σκοπιµότητες.

Εποµένως, σε µία ελλειµµατική πολιτική ανάπτυξης που υπάρ-
χει ήταν πολύ µεγάλη ανάσα, το να µπορέσουν να αξιοποιηθούν
σε όλη τη χώρα οικονοµικά αυτές οι εγκαταστάσεις και να υπάρ-
χουν άνθρωποι οι οποίοι θα µπορέσουν να δουλέψουν και οι
οποίοι αυτήν τη στιγµή δεν έχουν εργασία και είναι γνωστό ότι
έτσι όπως πάµε θα φτάσουµε στο 15% της ανεργίας.

Προκειµένου, λοιπόν, να απορροφηθούν οι κραδασµοί από
αυτή τη δηµοσιονοµική σφικτή πολιτική, θα πρέπει πιστεύω να
δώσουµε ανάσες. Όπως είπε και ο Πρόεδρός µας, ανάσες είναι
αυτά τα οποία φέρνουν ανάπτυξη στον τόπο.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΕ’ - 23 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6179



(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας καλούµε να απεµπλακείτε από τις εµµονές σας έναντι της
προηγούµενης κυβέρνησης και να κάνετε τη δουλειά σας µε αί-
σθηµα ευθύνης και αποφασιστικότητας για το καλό του τόπου.
Αυτό µετράει αυτή τη στιγµή πάνω από όλα, γιατί αυτές οι εµ-
µονές µας οδήγησαν, χωρίς να έχετε υπολογίσει τις οδυνηρές
συνέπειες, σε σειρά άστοχων δηλώσεων και απερίσκεπτων ενερ-
γειών.

Παρ’ όλα αυτά επιδιώκεται την ίδια αναβλητικότητα που δεί-
ξατε και µε το ΕΣΠΑ, αλλά και µε τα Σ∆ΙΤ, που αφορά τα αθλη-
τικά έργα και αυτό είναι το περιεχόµενο της επερώτησης που
συζητούµε.

Χωρίς να αισθανθείτε την ανάγκη να αιτιολογήσετε µε επιχει-
ρήµατα την απόφασή σας, προχωρήσατε -και ξέρω σας οδήγη-
σαν, δεν πιστεύω ότι είναι καθαρά δική σας η απόφαση- στις 11
Φεβρουαρίου του 2010, στη λύση της σύµβασης επιλογής συµ-
βούλου για την υλοποίηση των έντεκα κλειστών γυµναστηρίων
και δεκατριών κολυµβητηρίων σε όλη την Ελλάδα µε σύµπραξη
δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα.

Το κάνατε δε, προκειµένου να επανεξεταστεί η οικονοµική βιω-
σιµότητα. Μέχρι να αποπληρωθεί το δάνειο αυτό, είναι περιουσία
των δήµων. Η βιωσιµότητα φαίνεται από το πώς θα λειτουργήσει
ή όχι ο δήµος, αν τυχόν θα παίρνει χρήµατα, αν τυχόν θα το πα-
ραδίδει δωρεάν, ποιες ώρες κ.λπ.. Είναι καθαρά θέµα των δήµων.
Αυτό το υπογράψατε στις 11 Φεβρουαρίου του 2010.

Τα έργα αυτά θα συµπλήρωναν, λοιπόν, την αθλητική υποδοµή
σε διάφορες περιοχές της χώρας, τα οποία δεν θα γίνουν ποτέ,
αν δεν γίνουν µε τα Σ∆ΙΤ. Θέλετε να βάλετε άλλο σύµβουλο; Για
να σας δείξουµε ότι υπάρχει πλήρης διαφάνεια σε όλα, βάλτε
άλλο σύµβουλο.

Απλώς και µόνο είναι µία µακροχρόνια διαδικασία τα Σ∆ΙΤ. Ξε-
κινήσαµε το 2008, το ξέρετε και καταφέραµε πλέον να βγει ο
σύµβουλος µετά από ένα χρόνο, τον Αύγουστο του 2009 και να
υπογραφεί στις 14 Σεπτεµβρίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας αναφέρω, λοιπόν, ότι της Κατερίνης είναι ένα Τ11, το
οποίο διαθέτει κλειστό γυµναστήριο από το ’79.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ πολύ
ολοκληρώνετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το ’77 τότε είχε πληθυσµό τριάντα χιλιάδες κατοίκους, τώρα

έχει εβδοµήντα χιλιάδες κατοίκους.
Το στάδιο κλειστού στίβου -ο ∆ήµαρχος και αυτός είναι

ΠΑΣΟΚ- είναι όνειρο και το έχει πει το ΠΑΣΟΚ αυτό, το είχε προ-
γραµµατίσει πριν από είκοσι χρόνια. Υπάρχει µόνο στην Παιανία
κλειστός στίβος. Το δίνουν στο στίβο µόνο ένα µήνα. Το έχει ο
δήµαρχος και δεν το παραδίδει. Για ένα άθληµα, το οποίο οπωσ-
δήποτε χρειάζεται κλειστό χώρο όλο το χειµώνα για να µπορούν
να γυµναστούν, όλη η βόρειος Ελλάδα δεν έχει ένα τύπου «Γάν-
δης».

Αυτό ήταν λοιπόν το όνειρο είκοσι χρόνων…
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ πάρα

πολύ, κύριε Ιωαννίδη, πρέπει να ολοκληρώσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Επειδή ξέρω ότι έχετε καλή διάθεση κι

επειδή µίλησα και µε το γραµµατέα και τον ρώτησα για ποιο λόγο
καταργεί τα Σ∆ΙΤ, µου απάντησε ότι έχουν άλλη φιλοσοφία, ότι
έχουν µισά έργα τα οποία είναι ατελείωτα και ότι θα πρέπει να τα
τελειώσουν . Και του είπα ότι αυτά είναι έργα του Ελλάδα 2004,
τα οποία ανήκουν στο Υπουργείο Οικονοµικών και υλοποιούνται
διά µέσου των περιφερειών. ∆εν είναι θέµα της γραµµατείας.

Λοιπόν γι’ αυτό το λόγο, δώστε στα παιδιά τη δυνατότητα, ει-
δικά στις ακριτικές περιοχές Θεσπρωτία, Καστοριά κ.λπ., να µπο-
ρούν να µείνουν στις περιοχές τους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το λόγο έχει ο κ.
Ζήσης Τζηκαλάγιας για πέντε λεπτά.

Παρακαλώ, να γίνεται σεβαστός ο χρόνος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Γλιτώσατε δύο λεπτά από τον πρώτο

οµιλητή.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ιωαννίδη, ήσα-

σταν στο τέλος κι είχατε δικαίωµα τρία λεπτά να µιλήσετε. Άλ-
λαξε η σειρά και τα πέντε έγιναν επτάµισι. Όπως καταλαβαίνετε
είναι για τους άλλους λίγο άδικο.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υφυπουργέ, οι
προλαλήσαντες συνάδελφοί µου εξέφρασαν εµπεριστατωµένα
τους λόγους για τους οποίους κάνουµε σήµερα επερώτηση.

Η σύµπραξη δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα ήταν µία µεγάλη
τοµή, µία θεσµική κατάκτηση που έφερε η προηγούµενη κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πάρα πολλά έργα ξεκίνησαν µε
αυτήν τη διαδικασία και κυρίως πάρα πολλά έργα επειδή, κυρία
Υφυπουργέ, η πολιτεία, το κράτος πρέπει να έχει συνέχεια, µπο-
ρούν να γίνουν µε αυτή την πολύ σωστή διαδικασία.

Εν προκειµένω, για το ζήτηµα της κατασκευής των δεκατριών
κλειστών και ανοικτών κολυµβητηρίων και των έντεκα γυµναστη-
ρίων η διαδικασία είναι ξεκάθαρη και αναµφισβήτητα διάφανη.
Η προκήρυξη του δηµόσιου ανοικτού διαγωνισµού δηµοσιεύτηκε
στις 3 Ιανουαρίου του 2009 στην Εφηµερίδα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και θα έπρεπε να είχε εγκατασταθεί ο εργολάβος από
τον Ιούλιο ή τον Αύγουστο. Ξέρετε, όµως, ότι κάποιες διαδικα-
σίες καθυστερούν στην ελληνική διακυβέρνηση. Έτσι έγινε στις
14 Σεπτεµβρίου του 2009, σύννοµα. Η προκήρυξη των εκλογών
όµως, ήταν έκτακτη και κανείς δεν µπορεί να το αµφισβητήσει
αυτό.

Το θέµα είναι ότι µε ξεκάθαρη διαδικασία και το Λεκανοπέδιο
και όλη η ελληνική περιφέρεια θα µπορούσαν ξεκινώντας από τα
µέσα του 2011 –όπως έχει υποχρέωση ο σύµβουλος κατασκευ-
αστής- και ολοκληρώνοντας το 2013 να είχαν είκοσι τέσσερα
αθλητικά κέντρα µε χωρίς ούτε 1 ευρώ να µπει από το ελληνικό
δηµόσιο. Η πρώτη υποχρέωση ξεκινάει από το 2013 και για εί-
κοσι πέντε χρόνια το ελληνικό δηµόσιο θα πληρώνει στο σύµ-
βουλο κατασκευαστή 7.000.000 ευρώ το χρόνο.

Νοµίζω ότι αυτό θα είναι πραγµατικά πολύ λυπηρό για την πα-
τρίδα µας και πιστεύω επί της ουσίας να τοποθετηθείτε και να
ανακαλέσετε την απόφασή σας και όχι µόνο καθαρά συναισθη-
µατικά µε βάση αυτό που σας ζήτησε ο πρωτολαλήσας κ. Βα-
γιωνάς, ο οποίος έχει σήµερα και την ονοµαστική του εορτή.

Θα µου επιτρέψετε, στην ολοκλήρωση του σύντοµου χρόνου
που έχω στη διάθεσή µου, να αναφερθώ στην εκλογική µου πε-
ριφέρεια, µε την έννοια ότι ένα από τα είκοσι τέσσερα έργα, είναι
και το κλειστό κολυµβητήριο της Καστοριάς.

Η Καστοριά, όπως ξέρετε, κυρία Υφυπουργέ, είναι κτισµένη
πάνω στη Λίµνη. Είναι ταυτισµένη µε το υγρό στοιχείο. Η Καστο-
ριά στην κωπηλασία παλαιότερα ήταν πρωταθλητής και πολυνί-
κης Ελλάδος, αλλά και πάλι είναι στις δύο-τρεις ισχυρότερες
δυνάµεις στο ναυταθλητισµό. Έχει όλα τα ναυταθλητικά αθλή-
µατα. Κάποτε είχε πρωταθλητές και στην κολύµβηση όταν, δη-
λαδή, η Λίµνη ήταν καθαρή και µπορούσαν να αθλούνται στα
νερά της Λίµνης, κάτι που δεν µπορεί να γίνει σήµερα, παρά το
ότι πλέον έχουµε βιολογικό καθαρισµό εδώ και δεκαπέντε χρό-
νια και έχει λυθεί σηµαντικά το πρόβληµα, αλλά δεν µπορεί να
χρησιµοποιείται για καθηµερινή κολύµβηση. Έτσι το κολυµβη-
τήριο µας είναι απαραίτητο και θα ήθελα να µην συµπράξετε για
άλλη µία φορά ως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στην κατάργηση της
δυνατότητας να έχει η Καστοριά κολυµβητήριο.

Γιατί το λέω αυτό; Γιατί πριν από είκοσι πέντε περίπου χρόνια
πάλι επί κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ είχαµε ακύρωση της κατασκευής
κολυµβητηρίου. Θέλω να κάνω αυτή την αναφορά παρά το ότι,
κυρία Υφυπουργέ, η δικιά σας παρουσία και γοητευτική είναι,
αλλά και επί της ουσίας πρέπει να αναγνωρίσω ότι επιδεικνύεται
τουλάχιστον στα θέµατα του τουρισµού µία σηµαντική κινητικό-
τητα και εύχοµαι να έχετε αποτελέσµατα και από τη φετινή του-
ριστική περίοδο.

Και γιατί την κάνω αυτή την αναφορά; Τότε, το 1986-1987 ο
νοµάρχης της τότε διακυβέρνησης, διορισµένος από το ΠΑΣΟΚ,
µε έναν µύστακα που θύµιζε τους αλήστου µνήµης «πρασινο-
φρουρούς» εκείνης της εποχής, απαγόρευσε ουσιαστικά να γίνει
κολυµβητήριο στην Καστοριά, γιατί; Γιατί υπήρχε µία δωρεά από
έναν Καστοριανό των Παρισίων, ο οποίος δεν είχε παιδιά και δώ-
ριζε 500.000.000 δραχµές εκείνης της εποχής, που αν τα αναγά-
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γουµε σε σηµερινά ποσά είναι περίπου 2,5 δισεκατοµµύρια. Και
δεν υπέγραψε, λοιπόν, την οµόφωνη απόφαση του ∆ηµοτικού
Συµβουλίου Καστοριάς να γίνει το κολυµβητήριο δωρεά, γιατί
δεν συµφωνούσε µε την πινακίδα που θα έλεγε «Κυριάζειο» –Κυ-
ριαζής λεγόταν ο µακαρίτης- «Κολυµβητήριο Καστοριάς». Ήταν
τότε η εποχή που αµφισβητούσατε όλους αυτούς τους µεγάλους
δωρητές και εθνικούς ευεργέτες, όπως Αβερώφειο, Τοσίτσειο,
Ζάππειο κ.λπ.. Ευτυχώς πάρα πολλά µεγάλα έργα στην ελληνική
επικράτεια έγιναν από τους µεγάλους δωρητές και εθνικούς ευ-
εργέτες.

Έτσι, λοιπόν, θέλω να σας παρακαλέσω µε την υπογραφή σας
να µην συµβάλετε για δεύτερη φορά στην ακύρωση ενός κο-
λυµβητηρίου που το έχει ανάγκη και η ιδιαίτερη πατρίδα µου,
που είναι ακριτική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Τζηκαλάγια.

Το λόγο τώρα έχει η κυρία Ελίζα Βόζεµπεργκ, για τρία λεπτά.
ΕΛΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Τρία λεπτά, κύριε Πρό-

εδρε; Ακόµη δύο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρία Βόζεµπεργκ,

όπως ξέρετε πολύ καλά ο πρώτος οµιλητής έχει δέκα λεπτά, οι
αµέσως επόµενοι έχουν από πέντε λεπτά και οι υπόλοιποι από
τρία λεπτά. Αυτό λέει ο Κανονισµός…

ΕΛΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι
συντοµότατη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ. Εσείς
είστε και έγκριτη νοµικός και ξέρετε ότι πρέπει να τηρούνται οι
κανονισµοί.

ΕΛΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα τη-
ρήσω το χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΕΛΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρία Υφυπουργέ, αν είχε περισσότερο χρόνο ο προλαλήσας
εκλεκτός συνάδελφος ο κ. Ιωαννίδης θα σας έλεγε ότι σε µε-
τρήσεις που γίνονται πανευρωπαϊκά η χώρα µας, δυστυχώς, δεν
έχει εκείνα τα δείγµατα µείωσης του κόστους για την υγεία,
επειδή ακριβώς δεν έχει ισότιµη ανάπτυξη στον αθλητισµό.

Όλες οι προηγµένες χώρες της Ευρώπης που έχουν ανα-
πτυγµένο τον αθλητισµό, ιδιαίτερα στις εφηβικές ηλικίες, στα µε-
τέπειτα χρόνια µειώνουν τα κόστη για την υγεία, διότι ο
αθλητισµός –όλοι το γνωρίζουµε- προάγει, εκτός από τη σωµα-
τική και την πνευµατική υγεία, και την ψυχική υγεία και βεβαίως,
προάγει την ευγενή άµιλλα και τον ανταγωνισµό. Σ’ αυτό νοµίζω
ότι συµφωνούµε όλοι.

Στην παρούσα σύµβαση, η οποία εδράζεται στη νοµοθεσία του
ν. 3389/2005, δηλαδή στην υλοποίηση της Σύµπραξης του Ιδιω-
τικού Φορέα, εµένα µε εντυπωσίασε εξαιρετικά αρνητικά το γε-
γονός –γιατί είµαι βέβαιη ότι σας απασχόλησε- ότι προσπαθείτε
να δικαιολογήσετε τη λύση αυτής της σύµβασης εστιάζοντας
στην εξέταση της βιωσιµότητας και της σκοπιµότητας.

Θεωρώ, λοιπόν, αδιανόητο για µία προηγµένη χώρα, όταν µι-
λάει για τον αθλητισµό να εξετάζει τη σκοπιµότητα, δηλαδή το
αυτονόητο. ∆εν δικάζεται ποτέ το αυτονόητο. Ή υπάρχει ή δεν
υπάρχει.

Υπάρχει, λοιπόν, σκοπιµότητα ανάπτυξης αθλητικών χώρων σε
είκοσι τέσσερις νοµούς. Αυτό εκπονήθηκε. Και ενηµερώνουµε –
νοµίζω ότι είστε ενήµερη, απλώς για την ανάγκη των Πρακτικών
το λέω- ότι η πρόταση είχε γίνει για τριάντα αντίστοιχες εγκατα-
στάσεις αθλητικών χώρων. Εγκρίθηκαν οι είκοσι τέσσερις, οι
οποίες πληρούσαν τις προϋποθέσεις και βεβαίως µε διαφανείς
διαδικασίες. Από τον Ιανουάριο που εκπονήθηκε η προκήρυξη
µέχρι το Σεπτέµβρη που ανετέθη στο σύµβουλο υπήρξε η από-
λυτη διαφάνεια και γι’ αυτό εσείς δεν εστιάζετε εκεί, διότι θα ήταν
ο εύκολος δρόµος, να εστιάσετε στην επανεξέταση της διαφά-
νειας. ∆εν σας δόθηκε, όµως, περιθώριο και ξαφνικά επιγράφε-
ται ως ανάγκη, για να µην συνεχιστεί µία πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας υγιής για τον τόπο, η σκοπιµότητα και η βιωσιµό-

τητα. Ούτε το ένα ευσταθεί ούτε το άλλο. Η µεν σκοπιµότητα ως
αυτονόητη όπως προαναφέρθηκα, η δε βιωσιµότητα διότι θα
µπορούσε να εξεταστεί µετά την εφαρµογή των µέτρων.

Εδώ, κυρία Υφυπουργέ, έχουµε µία σύµβαση, η οποία ουσια-
στικά βοηθάει τις επόµενες γενιές –και όχι τις επόµενες εκλογές-
σε µία συνέχιση του κράτους και µία εφαρµοζοµένη πολιτική,
όπου θα έπρεπε να είστε περήφανη και να έχετε τη γενναιότητα
να τη συνεχίσετε, όπως την έχει η Νέα ∆ηµοκρατία να σας προ-
τείνει είκοσι τρία µέτρα ανάπτυξης, ένα εκ των οποίων µόλις προ-
χθές εσείς υιοθετήσατε µε την άρση του καµποτάζ και βεβαίως
τα Σ∆ΙΤ, τα οποία είναι µία εφαρµογή ευρωπαϊκής πολιτικής µε
ελάχιστο δηµοσιονοµικό κόστος, όπου δεν µπορείτε να δικαιο-
λογήσετε σε καιρό ύφεσης –θα µπορούσατε να το πείτε αυτό,
αν πράγµατι µέσα στον προϋπολογισµό υπήρχε µία επιβάρυνση-
ή ακόµα και µε την εφαρµογή των προγραµµάτων των κοινοτι-
κών κονδυλίων.

Εδώ, λοιπόν, µε την εισδοχή του ιδιωτικού φορέα και µάλιστα
µε εξόφληση της δαπάνης από το 2013, όπως είπαν και προλα-
λήσαντες συνάδελφοι, µέχρι είκοσι πέντε χρόνια µετά, θέλω να
πω ότι έχει µηδενικό δηµοσιονοµικό κόστος και αντίθετα έχει τε-
ράστιο όφελος για όλη την επικράτεια. Μιλάµε για είκοσι τέσσε-
ρις νοµούς και θα είναι κρίµα και εσείς προσωπικά ως νέα
γυναίκα πολιτικός, δραστήρια, να το επωµιστείτε µε την αιτιολο-
γία η οποία είναι αβάσιµη, κάτι το οποίο ουσιαστικά µε τη λύση
της σύµβασης βλάπτει τη νεολαία µας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Βόζεµπεργκ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το
Αριστοτέλειο Κολλέγιο Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο τελευταίος των ερωτώντων ο κ. ∆ηµήτριος Στα-
µάτης για τρία λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Τρία λεπτά µε κάποια ανοχή, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, µου κάνει εντύπωση σήµερα πώς δεν παρί-
σταται κάποιος εκπρόσωπος από το Υπουργείο Οικονοµικών,
προκειµένου να απαντήσει στην ερώτηση αυτή.

Το λέω αυτό διότι, όπως είπε πολύ ορθά η κ. Βόζεµπεργκ,
όσον αφορά τη σκοπιµότητα δεν νοµίζω να µπορέσει κάτι να απα-
ντηθεί όταν θα έρθει η ώρα η Κυβέρνηση να δώσει εξηγήσεις.

Όσον αφορά την οικονοµική βιωσιµότητα ενδεχοµένως εκεί
θα έπρεπε να δοθεί µία απάντηση και η απάντηση, βεβαίως, δεν
είναι αρµοδιότητα της κυρίας Υφυπουργού, αλλά είναι αρµοδιό-
τητα του Υπουργείου Οικονοµικών.

Όµως, εγώ διερωτώµαι και κάτι άλλο, κύριοι συνάδελφοι. Από
την ώρα που υπεγράφη η σύµβαση έως την ώρα που ελύθη αυτή
η σύµβαση, δηλαδή στις 11 Φεβρουαρίου του 2010, τι έκαναν τα
αρµόδια Υπουργεία;

∆εν είχαν το χρόνο άραγε, να κρίνουν τη σκοπιµότητα και την
οικονοµική βιωσιµότητα αυτών των έργων; Τί κάνατε τόσο καιρό,
κυρία Υπουργέ; Γιατί οι συνεργάτες σας, εσείς, ο Υπουργός, ο
Υπουργός Οικονοµικών δεν κρίνατε τα δύο αυτά θέµατα, έτσι
ώστε να έχετε πολύ έγκαιρα αποφασίσει, εάν θα συνεχίσετε το
πρόγραµµα αυτό, το οποίο είναι ένα πρόγραµµα σηµαντικό, ή αν
θα έχετε να προτείνετε κάτι διαφορετικό, ή αν θα έχετε λύσει
οριστικά το πρόβληµα αυτό.

Ξέρετε πολύ καλά ότι είναι ένα πρόγραµµα, που πραγµατικά
αυτές τις δύσκολες ώρες που περνάει η Ελλάδα, λόγω της τε-
ράστιας οικονοµικής κρίσης, της µεγάλης δύσκολης συγκυρίας,
βοηθάει να γίνουν έργα, την ώρα που το κράτος στερείται αυτή
τη δυνατότητα για λόγους αντικειµενικούς, για λόγους γνω-
στούς. Το έχουµε θέσει και συζητήσει όλοι µας.

Θα ήθελα να σας ρωτήσω, µήπως αυτό, κυρία Υπουργέ, είναι
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µια διαφωνία στο πρόγραµµα αυτό; Μήπως εσείς, θέλω να πω,
ως Κυβέρνηση, εσείς ως αρµόδια Υφυπουργός, διαφωνείτε µε
τα Σ∆ΙΤ; ∆εν βρίσκω το λόγο, γιατί θα µπορούσατε να το κάνετε
αυτό. Μήπως άρα, αυτή η ενέργειά σας, εντάσσεται γενικότερα
στο «ό,τι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία, εµείς θα το γκρεµίσουµε»;

Μάλιστα, πρέπει να σας πω ότι, αν αυτή η δεύτερη περίπτωση
–που κατά τη δική µου εκτίµηση, αυτή είναι η δικαιολογία και η
απάντηση η ουσιαστική, η οποία πρέπει σήµερα να δοθεί, αν θέ-
λουµε να είµαστε ειλικρινείς- είναι µια πάγια παλαιά αντίληψη του
«παλαιού» ΠΑΣΟΚ, το οποίο δυστυχώς, όσο και αν λέτε σήµερα
ότι δεν υπάρχει, συνεχίζει να υπάρχει και µάλιστα, συνεχίζει να
κυβερνάει αυτή τη χώρα. Αυτό το αντιµετωπίζουµε στην καθη-
µερινότητα.

Θέλετε, λοιπόν, να γκρεµίσετε να ακυρώσετε ό,τι καλό έγινε
στον τόπο αυτό επί των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας.

∆υστυχώς, πρέπει να σας πω -και να φύγω από τα όρια αυτής
της ερώτησης- ότι αυτό που κάνετε είναι πάρα πολύ άσχηµο,
διότι στη σηµερινή συγκυρία, την ώρα που εµείς στηρίζουµε
πραγµατικά το κράτος, τους Έλληνες, άρα και την Κυβέρνηση -
χωρίς να θέλουµε άµεσα να στηρίξουµε την Κυβέρνηση, γιατί,
όπως ξέρετε διαφωνούµε σε πάρα πολλά πράγµατα- την ώρα
αυτή, που ο ελληνικός λαός έχει στραµµένο το µυαλό του, το νου
του, τη σκέψη του, την αγωνία του στην οικονοµική ζωή της
χώρας, εσείς –και το λέω µετά λόγου γνώσεως- ξαναχτίζετε το
κράτος το κοµµατικό, το πασοκικό σε σηµείο µάλιστα, που µερι-
κές φορές διερωτώµαι, εάν θέλετε να σώσετε την Ελλάδα ή να
φτιάξετε το κόµµα σας και να ξανακυβερνήσετε για πολλά χρό-
νια, όπως κάνατε έχοντας τον πλήρη έλεγχο του δηµόσιου τοµέα
-ας µην είχατε την Κυβέρνηση- γιατί πάντοτε το λέγαµε και το
λέµε, και το έλεγε και ο λαός, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία κατά και-
ρούς κυβέρνησε, αλλά το ΠΑΣΟΚ διοικούσε!

Θα ήθελα να σας πω ότι είναι εντελώς προσχηµατικές οι δι-
καιολογίες τις οποίες επικαλείσθε. Θα περιµένω σήµερα να
ακούσω την απάντησή σας, γιατί θα πρέπει να είναι µία απάντηση
επί της ουσίας, όχι «θα κοιτάξουµε, θα δούµε, θα ερευνήσουµε».
Θέλουµε να µας πείτε σήµερα -και πρέπει να µας πείτε εσείς
έστω- ποια είναι η οικονοµική βιωσιµότητα και ποια η σκοπιµό-
τητα, βάσει της οποίας ακυρώσατε αυτά τα έργα. Θα ήθελα ει-
λικρινά να λάβω αυτή την απάντηση και θα επανέλθω στη
δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Σταµάτη.
Το λόγο τώρα έχει η Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού

κυρία Αγγελική Γκερέκου.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µάλλον δεν έχετε αντιληφθεί ότι

βρισκόµαστε στη δυσκολότερη στιγµή της Μεταπολιτευτικής Ελ-
λάδας, ότι η χώρα µας βρίσκεται στη χειρότερη στιγµή πραγµα-
τικά και ότι ένα µεγάλο µέρος της ευθύνης το φέρει η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας; Τί σχέση αυτό µε όλα αυτά που λέµε;

∆εν έχει σχέση µε το γεγονός ότι η χώρα µας έχει υπέρογκα
χρέη αυτή τη στιγµή; ∆εν έχει σχέση µε το ότι τους περισσότε-
ρους οργανισµούς τους βρήκαµε χρεωµένους; ∆εν έχει σχέση –
επειδή αναφερθήκατε πολλές φορές και στον τουρισµό και καλά
κάνατε, γιατί όλα συνδέονται µεταξύ τους- ότι αφήσατε ένα
χρέος 140.000.000 ευρώ υποθήκευση της χώρας µας, στην
ουσία σε ξένα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, τα περισσότερα από
αυτά;

Πώς, λοιπόν, µέσα σ’ ένα τέτοιο πλαίσιο, να µιλάµε µόνο ορα-
µατικά, χωρίς να είµαστε απόλυτα σίγουροι ότι ό,τι κάνουµε -και
θέλουµε να κάνουµε πολλά- ό,τι µπορούµε να κάνουµε και ό,τι
σας πούµε ότι θα κάνουµε, θα είναι πραγµατικά µέσα στις δυνα-
τότητές µας και στις δυνατότητες της χώρας µας αυτή τη στιγµή,
αλλά θα είναι και στις δυνατότητες του χώρου του αθλητισµού,
της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού.

Ξέρετε πολύ καλά, πόσο δύσκολος, θολός και πολλές φορές
σκοτεινός, δυστυχώς, είναι αυτός ο υπέροχος χώρος του αθλη-

τισµού, που όλοι µας θέλουµε να είναι ο καλύτερος για τα παιδιά
µας.

Είµαι γυναίκα -όπως είπατε, κυρία Βουλευτή- είµαι µητέρα και
ξέρω πάρα πολύ καλά, όπως όλοι µας, πόσο σηµαντικό είναι για
τα παιδιά µας η ψυχική, σωµατική και πνευµατική τους υγεία.
Αυτά, όµως, θεωρητικά, γιατί πολλές φορές, κάποιοι τουλάχι-
στον, δεν απέδειξαν ότι αισθάνονται αυτά για τα οποία µιλάµε.

Θα σας πω κάτι, το οποίο δεν είχα σκοπό να το αναφέρω, αλλά
πραγµατικά, επειδή είναι πολύ σηµαντικό αυτό για το οποίο συ-
ζητάµε σήµερα και ο τρόπος που το τοποθετήσατε, εν µέρει µε
βρίσκει σύµφωνη, µε την έννοια ότι πραγµατικά, αν ήταν δυνατόν
παντού θα έπρεπε να έχουµε αθλητικά κέντρα, τα παιδιά µας να
αθλούνται, να έχουν σωστούς θετικούς δρόµους µπροστά τους
και να µην παρεκκλίνουν σε τίποτα µπροστά στους άλλους δρό-
µους τους πολύ σκοτεινούς και επικίνδυνους.

Είναι, λοιπόν, πολύ θολός αυτός ο χώρος του αθλητισµού
µέσα σε όλη τη διαφάνεια και τη φωτεινότητα που θέλουµε όλοι
να έχει. Θα σας πω ένα γεγονός που έγινε πριν από λίγες ηµέρες
–που δεν είναι το πρώτο βέβαια δυστυχώς- και έχει να κάνει µε
αυτά που λέγαµε, µε τις σκοτεινές πλευρές. Χάθηκε για ακόµη
µία φορά ένα παιδί, ένας αθλητής -αυτή τη φορά ήταν Κερκυ-
ραίος, την προηγούµενη φορά ήταν κάποιος άλλος από κάποια
άλλη περιοχή, παιδιά δικά µας, όλα τα παιδιά είναι δικά µας- στο
Πανελλήνιο Πρωτάθληµα Κωπηλασίας στο Σχοινιά.

∆εν ξέρω αν θα σωζόταν, αν ήταν κοντά του µία λέµβος έτοιµη
να δώσει πραγµατικά τις πρώτες βοήθειες, ένας απινιδωτής, ένα
πλωτό ασθενοφόρο, ένα ασθενοφόρο, έξω τουλάχιστον στην πα-
ραλία, ένας γιατρός. Σίγουρα όµως, δεν ήταν και δεν θα µάθουµε
ποτέ, αν θα µπορούσε να σωθεί αυτό ή οποιοδήποτε άλλο παιδί.
Και αυτό γιατί; Γιατί στους χώρους της προπόνησης, την ώρα
της προπόνησης κατά τη διάρκεια πρωταθλήµατος, κατά τη διάρ-
κεια προγράµµατος, δεν είναι υποχρεωτικό να υπάρχει γιατρός.
Ή µάλλον υπάρχουν νόµοι, αλλά δεν έχουν εκτελεσθεί ποτέ οι
σχετικές ρυθµίσεις. Και είναι µία ευθύνη πραγµατικά αυτή πολ-
λών. ∆εν υπάρχει, λοιπόν, όπως και σε άλλες ευρωπαϊκές πόλεις,
η υποχρέωση, ανά πάσα στιγµή να µπορεί κάποιος να παρέµβει
για το παραµικρό. Γιατί; Προφανώς για το κόστος; Είναι πολύ
αυτό το κόστος;

∆εν θα πρέπει λοιπόν, κάποια στιγµή όλοι µαζί, πραγµατικά,
πέρα από κοµµατικές παρωπίδες να συζητήσουµε, τί αθλητισµό
θέλουµε για τη χώρα µας; Και εφόσον πούµε ότι θέλουµε το αυ-
τονόητο, τον καλύτερο για τα παιδιά µας, και όχι να φτιάχνουµε
βιονικούς ανθρώπους και να παίρνουµε µόνο µετάλλια -καλός ο
πρωταθλητισµός, αλλά µε υγεία πάνω από όλα, για τη σωστή
ισορροπία των παιδιών µας- τότε να δούµε, πώς θα δώσουµε το
βάρος και πού; Τι θα φτιάξουµε; Τί θα πρωτοφτιάξουµε από
πλευράς υποδοµών εκεί που πρέπει, όπως πρέπει;

Γι’ αυτή τη «σκοπιµότητα» εγώ σας µιλάω, όχι για την υλική.
Ας έρθουµε, λοιπόν, στο συγκεκριµένο θέµα: Ναι, προχωρή-

σαµε στη λύση της από 14-9-2009 σύµβασης για τη παροχή υπη-
ρεσιών συµβούλου για την υλοποίηση έντεκα κλειστών
γυµναστηρίων και δεκατριών κολυµβητηρίων µε Σύµπραξη ∆η-
µοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα. Το έργο που είχε αναλάβει η εται-
ρεία συµβούλων, αφορούσε πράγµατι, την προετοιµασία των
διαδικασιών για την επιλογή του ιδιωτικού φορέα που θα ανα-
λάµβανε τελικώς την κατασκευή είκοσι τεσσάρων αθλητικών
έργων σε όλη τη χώρα. Αφορούσε δηλαδή, την προετοιµασία
από νοµικής, χρηµατοοικονοµικής και τεχνικής, εν γένει, πλευ-
ράς των φακέλων για την τελική δηµοπράτηση του έργου. Ακυ-
ρώσαµε νόµιµα, ναι, νόµιµα και χωρίς συνέπειες για την
αναθέτουσα αρχή, το ελληνικό δηµόσιο, µια διαδικασία πολύ δα-
πανηρή για τους Έλληνες φορολογούµενους, ειδικά αυτή τη
στιγµή.

Οι υποστηρικτές υπηρεσίες που θα προσέφερε ο σύµβουλος,
προκειµένου να φθάσουµε µετά απ’ ένα χρόνο στη δηµοπρά-
τηση, κόστιζαν 543.750 ευρώ, µη περιλαµβανοµένου του ΦΠΑ.
Ξεπερνούσαν δηλαδή, τις 530.000 ευρώ.

Ο λόγος που το κάναµε ήταν διότι η σύµβαση αυτή αφορούσε
ένα τεράστιο πρόγραµµα κατασκευής αθλητικών έργων -είκοσι
τεσσάρων τον αριθµό- σε όλη την Ελλάδα, αλλά η επιλογή τους
δεν υπάκουε σε κανένα κριτήριο ορθολογικής διαχείρισης του
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δηµοσίου χρήµατος σύµφωνα µε τη δική µας φιλοσοφία και λο-
γική και εδώ διαφοροποιούµαστε ενδεχοµένως και βεβαίως πρέ-
πει να διαφοροποιούµαστε.

Για να έχετε µία εικόνα του µεγέθους της δηµόσιας δαπάνης
που θα απαιτείτο, πρέπει να τονίσω ότι το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων που εκτελεί κάθε χρόνο η Γενική Γραµµατεία Αθλη-
τισµού και αφορά την κατασκευή νέων αθλητικών υποδοµών ή
την επισκευή και επέκταση υφισταµένων, ανέρχεται στα
40.000.000 ευρώ. Για το έργο αυτό προβλεπόταν δαπάνη πάνω
από 120.000.000 ευρώ, µη περιλαµβανοµένης της αµοιβής του
συµβούλου. Για κάθε χρόνο σε αυτά τα είκοσι πέντε χρόνια, η
αποπληρωµή ανέρχεται στα 10.000.000 ευρώ και όχι στα
7.000.000 ευρώ που λέτε. ∆έκα εκατοµµύρια ευρώ!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟΥ∆ΗΜΟΣ: Το χρόνο;
ΕΛΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Από το 2013 και µετά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Όχι επτά, δέκα. Είναι το ανάλογο τµήµα του προϋπολο-
γισµού, αν κάνουµε τους λογαριασµούς. Θα σας εξηγήσω
ακριβώς τι εννοώ. Οι µελέτες κατ’ αρχάς που βρήκαµε, θα έλεγα
ήταν ασαφείς, θα έλεγα ηµιτελείς, πάντως σίγουρα δεν ήταν ολο-
κληρωµένες, ήθελαν πάρα πολύ δουλειά ακόµη.

Επίσης, σκεφτείτε λίγο πότε υπογράφτηκε η σύµβαση που
ακυρώσαµε. Στις 14 Σεπτεµβρίου 2009. Ναι, λίγες µέρες πριν τις
εκλογές της 4ης Οκτωβρίου 2009, όσο και αν προηγουµένως
αναφέρθηκε ότι αυτό είναι ένα άλλοθι. Επαναλαµβάνω και τονίζω
ότι η απερχόµενη Κυβέρνηση, λοιπόν, φρόντιζε να δεσµεύσει
ποσόν που αντιστοιχεί στο τριπλάσιο του ετήσιου προϋπολογι-
σµού της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. ∆εν είναι πρόφαση
για την ακύρωση η υπογραφή µέσα στην προεκλογική περίοδο,
διότι, όπως λέτε και εσείς, στην ίδια την επερώτησή σας, η σύµ-
βαση θα µπορούσε να έχει υπογραφεί αρκετούς µήνες πριν. Αµέ-
σως µόλις κατακυρώθηκε στον συγκεκριµένο ανάδοχο το έργο.

Με όλη την καλή διάθεση, το ερώτηµα εξακολουθεί να υφί-
σταται στο µυαλό µας και στο µυαλό και του πλέον καλόπιστου.
Γιατί έπρεπε να περιµένετε τόσους µήνες για να υπογράψετε και
να επικυρώσετε µια τόσο σηµαντική σύµβαση; Μήπως γιατί η Κυ-
βέρνησή σας δεν ήταν απολύτως πεπεισµένη για όλα τα έργα,
που περιελάµβανε αυτή; Εκτός όµως από αυτήν την περίεργη
σύµπτωση ο κύριος λόγος ακύρωσης της σύµβασης –και αυτός
είναι ο ουσιαστικός- είναι ότι υπάρχει πλέον έντονη η ανάγκη να
επανεξετάσουµε τη χωρική διασπορά και κατανοµή αθλητικών
υποδοµών στη χώρα.

Ο χάρτης των αθλητικών υποδοµών: το τι υπάρχει πού, σε τι
κατάσταση βρίσκεται, τι ανάγκες καλύπτει, αλλά και το ποιος
χρηµατοδοτεί τη συντήρηση και ποιος την λειτουργία των έργων
και αθλητικών εγκαταστάσεων που παραδίδονται σε χρήση. Αυτό
είναι ένα άκρως απαραίτητο εργαλείο σχεδιασµού. Ε, λοιπόν,
αυτός ο χάρτης δεν υπάρχει ακόµη τουλάχιστον. Σε λιγότερο
από δυο µήνες θα υπάρχει.

Αυτό το απόλυτα αναγκαίο εργαλείο για το σχεδιασµό της
αθλητικής πολιτικής της χώρας, θα πρέπει να συµφωνήσετε όλοι
φαντάζοµαι, δεν υπάρχει έξι ολόκληρα χρόνια µετά το πέρας του
µεγαλύτερου κατασκευαστικού προγράµµατος αθλητικών έργων
για την Ολυµπιάδα. Ήταν η µεγάλη και χαµένη ανεπιστρεπτή ευ-
καιρία για τη χώρα µας, που εσείς τη χάσατε.

Κανείς δεν γνωρίζει ακόµη ποιες αθλητικές υποδοµές έχει δη-
µιουργήσει και έχει την ευθύνη για τη συντήρηση και λειτουργία
τους η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, ποιες οι δήµοι και ποιες
οι ΟΤΑ κάθε βαθµίδας και ποιες είναι ιδιωτικές, ανήκουν σε σω-
µατεία κ.λπ.. Με δεδοµένη αυτή την έλλειψη, θα ήταν από την
πλευρά µας τουλάχιστον ανεύθυνο να µην αναρωτηθούµε έστω
για τις ανάγκες δηµιουργίας τόσων πολλών νέων αθλητικών υπο-
δοµών, αλλά και για την οικονοµική βιωσιµότητά τους. Το ποιος,
δηλαδή, αναλαµβάνει το πολύ σηµαντικό ετήσιο κόστος λει-
τουργίας των έργων που αφορά η σύµβαση.

Εµείς και οι Βουλευτές της περιφέρειας έχουµε απόλυτη επί-
γνωση αυτών που σας λέµε. Κάντε µια βόλτα στα αθλητικά κέ-
ντρα να δείτε τα περισσότερα από αυτά σε ποια κατάσταση
βρέθηκαν πριν από λίγους µήνες. Ούτε ζεστό νερό στις πισίνες
έχουν πολλά από αυτά, ούτε καθαριότητα που θα έπρεπε, ούτε
πολλά άλλα. Είναι υπό κατάρρευση πολλά από αυτά.

Θα ήθελα να µιλήσω εδώ για τα αφανή κόστη των έργων, που
κατασκευάζουµε. Όλοι απαιτούµε νέα έργα και καλύτερες υπο-
δοµές από την πολιτεία. Εύλογα βέβαια. ∆υστυχώς, σπανίως
αναλογιζόµαστε, όταν απαιτούµε αυτήν ή την άλλη υποδοµή, το
κόστος λειτουργίας της.

Είµαστε όλοι χαρούµενοι, και η Κυβέρνηση και οι πολιτευτές
κάθε παράταξης και πάνω από όλα οι πολίτες κάθε περιοχής,
όταν εγκαινιάζουµε ένα νέο έργο. Ποιος δεν το θέλει αυτό; Μέχρι
σήµερα, όµως, τουλάχιστον για τα αθλητικά έργα και για κάποια
από τα έργα του πολιτισµού, δεν ρωτάει κανείς αν και µε ποιον
τρόπο έχει εξασφαλιστεί η οικονοµική βιωσιµότητά τους για να
είναι χρήσιµα στους πολίτες, στους οποίους αναφερόµαστε.
Ωστόσο αυτή η παράµετρος είναι ίσως η πιο κρίσιµη, όταν κα-
νείς σχεδιάζει υποδοµές.

Σε ό,τι αφορά τις αθλητικές υποδοµές, λοιπόν, και ειδικά τις
δαπανηρότερες εξ αυτών, όπως είναι τα κολυµβητήρια, το κό-
στος λειτουργίας τους είναι τεράστιο και το γνωρίζετε όλοι. Για
να λειτουργούν σωστά, όπως πρέπει για τα παιδιά µας. Για µι-
κρούς και µεσαίου µεγέθους δήµους, το κόστος λειτουργίας
ενός κλειστού κολυµβητηρίου µπορεί να προσεγγίσει το
1.000.000 ευρώ ετησίως. Είναι δυσβάσταχτο. Άρα, λοιπόν, το
κάθε έργο πρέπει να είναι καλά µελετηµένο για να µπορούµε να
προχωρήσουµε.

Όταν, λοιπόν, µιλάµε για τον αθλητικό χάρτη της Ελλάδος και
την ανάγκη προγραµµατισµού των έργων µε βάση αυτόν τον
χάρτη, µιλάµε ακριβώς γι’ αυτό το κοµβικό ζήτηµα. Όχι εντάξεις
άλλων νέων έργων, όταν δεν είµαστε σε θέση να απαντήσουµε
στα εξής απλά ερωτήµατα: Ποιες άλλες αθλητικές υποδοµές
υπάρχουν στην περιοχή και τί ανάγκες για άθληση αφήνουν ακά-
λυπτες αυτές οι υποδοµές; Πόσο θα κοστίσει, όχι µόνο η κατα-
σκευή ενός έργου, αλλά και η λειτουργία του; Και σηµειώνω,
ξανά, ποιος δεσµεύεται για την κάλυψη του λειτουργικού αυτού
κόστους; ∆υστυχώς, κανένα από αυτά τα κρίσιµα ερωτήµατα δεν
είχε καθαρή και τεκµηριωµένη απάντηση στο µεγαλόπνοο, βέ-
βαια, κατασκευαστικό πρόγραµµα της σύµβασης αυτής και για
το λόγο αυτό επιδιώξαµε την λύση της.

Με σκοπό, λοιπόν, να επανεξετάσουµε -και τονίζω ότι είναι
επανεξέταση-ένα πολύ µεγάλο πρόγραµµα κατασκευής αθλητι-
κών υποδοµών, λύσαµε µια σύµβαση που είχε υπογραφεί µέσα
στην προεκλογική περίοδο του 2009 και δέσµευε ένα πολύ µε-
γάλο κονδύλι δηµόσιας δαπάνης, ισοδύναµο µε τον προϋπολο-
γισµό της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού για µια τριετία, χωρίς
µάλιστα να έχει αναληφθεί το κόστος λειτουργίας των έργων.
Και όλα αυτά, επαναλαµβάνω, σε µια περίοδο που ξέρετε πολύ
καλά πόσο δύσκολη είναι για τη χώρα µας.

Μέσα σε αυτή τη σύµβαση βρίσκονται έργα που είναι απα-
ραίτητα να γίνουν και εδώ απαντώ σε αυτό που θέσατε προη-
γουµένως. Η αξιολόγησή τους γίνεται από την Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού, αλλά µε την προοπτική που σας εξήγησα, δηλαδή,
µε την προοπτική της κατασκευής των απολύτως αναγκαίων και
βιώσιµων οικονοµικά αθλητικών υποδοµών.

Αυτήν την περίοδο ολοκληρώνεται από την Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού η αποτύπωση του δικτύου των αθλητικών υποδοµών
της χώρας µας. για να έχουµε ένα χάρτη, να ξέρουµε πού βρι-
σκόµαστε και πού θέλουµε να πάµε, για να χτίσουµε πραγµατικά
καινούρια θεµέλια στον αθλητισµό και στις υποδοµές του.

Σε πολύ σύντοµο, λοιπόν, χρονικό διάστηµα -µέσα στο καλο-
καίρι του 2010- θα έχουµε στη διάθεσή µας αυτόν τον πλήρη
χάρτη των αθλητικών υποδοµών της χώρας. Υπάρχουν αθλητι-
κές εγκαταστάσεις, που έχουν κατασκευαστεί από την Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού και για τις οποίες έχει την ευθύνη συ-
ντήρησης η ίδια, σχολικές αθλητικές υποδοµές, δηµοτικές, νο-
µαρχιακές ή και υπερνοµαρχιακές, αθλητικές υποδοµές που
ανήκουν σε ποικίλα αθλητικά νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου,
ιδιωτικές αθλητικές υποδοµές, ακόµη και στρατιωτικές αθλητι-
κές υποδοµές, στις οποίες, όµως, δίνεται η δυνατότητα χρήσης
από τους πολίτες.

Θέλω να τονίσω ότι βασική προτεραιότητα της Γενικής Γραµ-
µατείας Αθλητισµού αποτελεί η διατήρηση και η καλή λειτουργία
της υπάρχουσας εθνικής αθλητικής υποδοµής. Βεβαίως και πρέ-
πει να ξεκινήσουµε από αυτό. Από όλα τα δεδοµένα που διαθέ-
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τουµε προκύπτει ότι µεγάλος αριθµός έργων, τα οποία κατα-
σκευάσαµε στο παρελθόν, δαπανώντας πολύ σοβαρά κονδύλια,
βρίσκεται σε πολύ κακή κατάσταση λόγω πληµµελούς συντήρη-
σης.

Εδώ και χρόνια σοβεί ένα µείζον πρόβληµα το οποίο µετά και
την παράδοση των Ολυµπιακών αθλητικών έργων τείνει να πάρει
πλέον ολυµπιακές διαστάσεις. Αυτό το πρόβληµα για το οποίο
όλοι σιωπούµε.

Αντί να προστατευτεί η αθλητική υποδοµή από την κατάρ-
ρευση να αξιοποιηθεί και να δοθεί σε σωστή χρήση στον ελλη-
νικό λαό, κάθε µέρα αντιµετωπίζουµε αιτήµατα που αφορούν δυο
βασικές ανάγκες: Πρώτον, τη δηµιουργία νέων υποδοµών για την
προαγωγή του αθλητισµού, που όλοι θα θέλαµε, όπως είπα και
προηγουµένως, και δεύτερον την κάλυψη των δαπανών συντή-
ρησης και λειτουργίας των έργων, που έχουν ήδη κατασκευα-
στεί.

Σε πολλές περιπτώσεις, από την ίδια περιοχή, έχουµε και τα
δύο αιτήµατα. Και αιτήµατα για αθλητικές υποδοµές, που χρειά-
ζονται συντήρηση και µάλιστα εκτεταµένη, διότι σε κάποιες πε-
ριπτώσεις οι φθορές που εµφανίζουν πραγµατικά κρύβουν ακόµη
και κινδύνους για τα παιδιά που αθλούνται. Αλλά και αιτήµατα
για τη δηµιουργία νέων υποδοµών, πολύ συχνά οµόλογων µε τις
υφιστάµενες, ακριβώς διότι η απαξίωση των παλιών, λόγω της
κακής συντήρησης, τις έχει καταστήσει πλέον ανύπαρκτες και
ζητάµε καινούργιες.

Πριν κλείσω, θέλω να σταθώ λίγο σ’ ένα ακόµη σηµείο, το
οποίο θίγετε στην επερώτησή σας. Λέτε ότι αν κρατούσαµε αυτή
τη σύµβαση, ο κατασκευαστής εργολάβος θα εγκαθίστατο σε
κάθε έργο στα µέσα του 2011 και θα παρέδιδε τις υποδοµές στο
τέλος του 2013. ∆εν είναι ακριβές αυτό. Ακυρώσαµε τη σύµβαση
τον Φεβρουάριο του 2010, δηλαδή πέντε µήνες µετά την υπο-
γραφή της και αφού σύµβουλος δεν είχε ακόµη προβεί σε καµ-
µία διαδικασία για την εκτέλεση του συµβατικού αντικειµένου.
Σύµφωνα µε τις υποχρεώσεις που είχε αναλάβει, µέσα σε τέσ-
σερις µήνες από την υπογραφή της, θα έπρεπε να είχε ολοκλη-
ρώσει το πρώτο από τα τέσσερα στάδια των εργασιών. Θα
έπρεπε, δηλαδή, να είχε έτοιµη µια πρόταση στην αναθέτουσα
αρχή, στο ελληνικό δηµόσιο, για την επιλογή της προσφορότε-
ρης διαδικασίας επιλογής των ιδιωτικών φορέων σύµπραξης. Οι
ιδιωτικοί φορείς σύµπραξης είναι αυτοί που θα αναλάβουν τη µε-
λέτη, την κατασκευή, την χρηµατοδότηση και την επί είκοσι πέντε
έτη παροχή όλων των αναγκαίων υπηρεσιών συντήρησης των
υποδοµών, που θα παραδώσουµε.

Ο σύµβουλος, όταν ζητήσαµε τη λύση της, δεν είχε κανένα πα-
ραδοτέο, ακόµα, έτοιµο. Εποµένως, δεν είναι ακριβές το χρονο-
διάγραµµα που επικαλείστε. Στην καλύτερη των περιπτώσεων θα
πηγαίναµε µέχρι και το τέλος του 2014.

Ένα τελευταίο σχόλιο για τις χρηµατικές ροές και επιβαρύν-
σεις που θα προέκυπταν από την εφαρµογή της Σύµβασης. Λέτε,
λοιπόν, ότι το ελληνικό δηµόσιο θα έπρεπε να αρχίσει να κατα-
βάλει τις πρώτες πληρωµές µετά την ολοκλήρωση των έργων το
2013, εάν βεβαίως τηρείτο το χρονοδιάγραµµα το οποίο λέτε
εσείς, γιατί δεν είναι και έτσι.

Θεωρείτε ότι αυτό θα ήταν προς το συµφέρον της χώρας,
αφού θα είχαµε υποδοµές σε λειτουργία, τις οποίες θα πληρώ-
ναµε στο µέλλον και όχι την περίοδο της κατασκευής τους.
Ωστόσο, και χωρίς να αρνούµαστε την ανάγκη κινητοποίησης
ιδιωτικών κεφαλαίων για τα δηµόσια έργα -και εδώ απαντάω στο
εάν θέλουµε- να αποποιηθούµε ή να δαιµονοποιήσουµε τα Σ∆ΙΤ
η απλή µετάθεση για το µέλλον οικονοµικών υποχρεώσεων του
δηµοσίου και µάλιστα τόσο σοβαρών, δεν είναι µια επιλογή που
θεωρούµε ότι ταιριάζει σε µία υπεύθυνη Κυβέρνηση.

Τέλος, το γεγονός ότι ο ανάδοχος αναλαµβάνει το κόστος της
λεγόµενης βαριάς συντήρησης, το οποίο είναι µάλιστα το ένα τέ-
ταρτο του προϋπολογισµού της κατασκευής, δεν σηµαίνει ότι
δεν έχει πληρωθεί γι’ αυτή την υπηρεσία. Άρα σε µια χρονική
στιγµή στο µέλλον, το ελληνικό δηµόσιο θα έπρεπε να πληρώνει
και για την κατασκευή και για τη συντήρηση επί τα εικοσιπέντε
αυτά χρόνια, ενός σηµαντικού αριθµού έργων. Ποιών, όµως,
έργων; Πού είναι χωροθετηµένα αυτά; Με ποια λογική; Με ποια
µελέτη;

Επανέρχοµαι, κάνοντας σύνοψη, αυτών, των οποίων είπα
προηγουµένως. Πρώτον, υπογράφτηκε µέσα στην προεκλογική
περίοδο του 2009, η περίφηµη, αυτή, σύµβαση. ∆εύτερον, δέ-
σµευε πόρους που αντιστοιχούν στον προϋπολογισµό της Γενι-
κής Γραµµατείας Αθλητισµού για µια τριετία. Τρίτον,
περιελάµβανε ένα εκτεταµένο κατασκευαστικό πρόγραµµα, σε
όλη τη χώρα. Όµως, οι αθλητικές υποδοµές που θα δηµιουρ-
γούνταν στην πλειονότητα τους, δεν είχαν προκύψει από ορθο-
λογικές, σωστές επιλογές.

Τέταρτον, για να αντιµετωπίσουµε µε ώριµο τρόπο το θέµα της
ενίσχυσης των αθλητικών υποδοµών στη χώρα, αλλά και της συ-
ντήρησης όσων έχουµε, εµείς, µέσα στο καλοκαίρι θα έχουµε
έτοιµη τη λεπτοµερή αποτύπωση όλων των υφιστάµενων αθλη-
τικών υποδοµών. Μιλάµε -ξανά και επαναλαµβάνω και τονίζω
είναι άκρως απαραίτητο- για τον αθλητικό χάρτη της Ελλάδας, ο
οποίος θα περιλαµβάνει το σύνολο των χαρακτηριστικών των
αθλητικών εγκαταστάσεων, αλλά και τα πληθυσµιακά και ιδιαί-
τερα δεδοµένα των περιοχών στις οποίες βρίσκονται αυτές.

Με οδηγό αυτό το χάρτη, θα είµαστε σε θέση να αντιµετωπί-
σουµε, να συζητήσουµε, να επιλέξουµε -εκεί που είναι ανάγκη-,
να εξορθολογήσουµε και να προγραµµατίσουµε σωστά και τεκ-
µηριωµένα τις ενέργειές µας για τη συντήρηση υφιστάµενων ή
την κατασκευή νέων έργων εκεί που πραγµατικά µπορούµε και
είναι αναγκαία. Αναγκαίες υποδοµές για τον αθλητισµό µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ.

Το λόγο, τώρα, έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος, για δώδεκα
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Κυρία Υπουργέ, µε κάθε
συµπάθεια προς το πρόσωπο σας, δεν είστε ενηµερωµένη, ούτε
για τα οικονοµικά των συγκεκριµένων έργων, ούτε πότε, αυτά,
εγκρίθηκαν και κατέληξαν, τελικά, στα Σ∆ΙΤ, επί Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Θα πρέπει να ξέρετε και να γνωρίζετε ότι ήταν στο Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων της Γενικής Γραµµατείας, αλλά
λόγω της συρρίκνωσης των οικονοµικών του προγράµµατος, κα-
ταλήξανε στα Σ∆ΙΤ.

Ακούστε, λοιπόν, το ιστορικό και είµαστε στη διάθεση σας,
αφού δε γνωρίζετε πολλά θέµατα, να σας ενηµερώνουµε από
εδώ και πέρα, για όλα τα θέµατα του αθλητισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύµπραξη αυτή ήταν η πρώτη
από µια σειρά έργων µεταολυµπιακής αξιοποίησης, που εντάσ-
σονταν στο πλαίσιο των στρατηγικών στόχων του Υπουργείου
Πολιτισµού. Στόχος ήταν η ενίσχυση των αθλητικών δραστηριο-
τήτων σε δηµοτικό επίπεδο και η ταυτόχρονη ανάπτυξη του σχο-
λικού αθλητισµού, αλλά και ευρύτερων αθλητικών και
πολιτιστικών δραστηριοτήτων.

Μιλάµε, για πρόγραµµα, λοιπόν, έτσι ώστε, να δηµιουργηθούν
πυρήνες οµαδικού αθλητισµού. Η κάλυψη των αναγκών άθλησης
και πολιτιστικών δραστηριοτήτων, η δηµιουργία νέων θέσεων ερ-
γασίας, η δηµιουργία σηµαντικού πόλου έλξης οµάδων και συλ-
λόγων για αναψυχή και προπονήσεις και η εξοικονόµηση
σηµαντικών πόρων για την ορθολογική διαχείριση των νέων
αθλητικών υποδοµών. ∆εδοµένου, ότι θα πρέπει να τηρούνται οι
προδιαγραφές που θα τεθούν, για τη λειτουργία από τεχνικής
άποψης των εγκαταστάσεων και την ποιότητα των παρεχοµένων
υπηρεσιών συντήρησης και τεχνικής διαχείρισης.

Μιλάµε, για πρόγραµµα, κυρία Υπουργέ, που το κάνατε εσείς
επί ΠΑΣΟΚ Αυτές, οι αθλητικές εγκαταστάσεις, κυρία Υπουργέ,
θα παραδίδονταν µετά την ολοκλήρωση της κατασκευής τους
στους οικείους δήµους, προς χρήση και διάθεση στους δηµότες.
Οι δήµοι θα αναλάµβαναν, κάτι που εσείς δεν ξέρετε, πέραν της
κάλυψης των λειτουργικών δαπανών, δηλαδή την κατανάλωση
του πετρελαίου, τη µισθοδοσία των γυµναστών των γυµναστη-
ρίων και των κολυµβητηρίων και την κάλυψη των λειτουργικών
δαπανών, που σχετίζονται µε την τεχνική διαχείριση των υποδο-
µών. ∆ηλαδή καθαριότητα και φύλαξη, τα οποία, και θα κατέβα-
λαν οι δήµοι στο ελληνικό δηµόσιο µε τη µορφή του φόρου.
Μέσα στο πρόγραµµα, τα λέγατε αυτά. Η διαδικασία, όπως πολύ
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καλά γνωρίζετε, είχε ξεκινήσει και βρισκόταν στο στάδιο της ανά-
δειξης της επιλογής συµβούλου, για την υλοποίηση των, συγκε-
κριµένων, έργων. Ακολούθησαν, βεβαίως, οι δηµοτικές εκλογές.

Το Φεβρουάριο του 2010, στείλατε ως Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού και γνωστοποιήσατε µε έγγραφο σας στους δήµους,
τη λύση της σύµβασης για την κατασκευή των έντεκα κλειστών
γυµναστηρίων και των δεκατριών κολυµβητηρίων, µέσω του Προ-
γράµµατος Σύµπραξης ∆ηµοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα, από τα λε-
γόµενα Σ∆ΙΤ, για να επανεξεταστεί, όπως πολύ σωστά είπατε και
θα µας το αποδείξετε, η οικονοµική βιωσιµότητα, αλλά και η σκο-
πιµότητα τους. Έκτοτε, βεβαίως, κανένας δεν γνωρίζει για την
τύχη αυτών των αθλητικών υποδοµών, παρά µονάχα αυτό που
µας είπατε ότι το καλοκαίρι, θα καταθέσετε εκ νέου, ένα και-
νούργιο πρόγραµµα.

Σε αυτό το σηµείο, επιτρέψτε µου να πώ, πως τα έργα αυτά
δεν έρχονται να προστεθούν στις υπάρχουσες, υψηλών προ-
διαγραφών υποδοµές, ώστε να έχουµε περιθώριο και την πολυ-
τέλεια να τα καθυστερήσουµε.

Τα έργα, αυτά, κύριοι συνάδελφοι, είναι απαίτηση ετών των
τοπικών κοινωνιών. Μικρών και µεγαλύτερων πόλεων, που αντι-
µετωπίζουν σοβαρότατα προβλήµατα ελλείψεων σε αθλητικούς
χώρους και υποδοµές. ∆εν έρχονται, επαναλαµβάνω, να συ-
µπληρώσουν. Αντιθέτως, τα έργα αυτά σε πολλές περιπτώσεις,
έρχονται να καλύψουν βασικές και στοιχειώδεις ανάγκες άθλη-
σης των νέων, σε µια εποχή, µάλιστα, που περισσότερο από κάθε
άλλη φορά, είναι ανάγκη να δοθεί στους νέους υγιεινή διέξοδος
από τα άγχη και το στρες της καθηµερινότητας. Οφείλει, λοι-
πόν, η πολιτεία να τρέξει –αν µπορώ να χρησιµοποιήσω και τον
όρο- ακόµα, πιο γρήγορα τις διαδικασίες, για να γίνουν τα έργα
αυτά. Και θα τα πω µε, απλά, παραδείγµατα, για να δείτε ότι από
το ΠΑΣΟΚ, ξεκίνησε αυτή η ιστορία.

Στην Κατερίνη, κυρία Υπουργέ, στην εκλογική µου περιφέρεια,
οι ανάγκες των εβδοµήντα και πλέον χιλιάδων δηµοτών καλύ-
πτονται από ένα και µοναδικό αθλητικό κέντρο, που ακούστε,
εγκαινιάστηκε το 1977, όταν στην Κατερίνη ζούσαν τριάντα χι-
λιάδες κάτοικοι. Είναι ή δεν είναι αναγκαίο το έργο αυτό, κυρία
Υπουργέ; Και, µάλιστα, θα πρέπει να έχει τρία κλειστά. Με βάση
τα ευρωπαϊκά δεδοµένα, για κάθε είκοσι πέντε χιλιάδες κατοί-
κους, πρέπει να έχουµε και ένα κλειστό γυµναστήριο. Και σί-
γουρα δύο κολυµβητήρια, ένα κλειστό και ένα ανοικτό. Αυτά, δεν
υπάρχουν στις υποδοµές.

Μη ρίξετε την ευθύνη στη Νέα ∆ηµοκρατία, ότι δεν τα κάναµε
εµείς. Εµείς, τα βάλαµε στο πρόγραµµα για να γίνουν. Εσείς, σή-
µερα, τα κόβετε, και, µάλιστα, γυµναστήρια τύπου «Τ11». Κόβετε
ένα γυµναστήριο, αξίας 1.000.000 ευρώ, το οποίο, ουσιαστικά,
είναι προπονητήριο και δεν έχει ούτε κερκίδες, ούτε αποδυτή-
ρια;

Ενδεικτικά, να προσθέσω. Το κλειστό Γυµναστήριο, του κλει-
στού Στίβου, που ανέφερε και ο κ. Γιάννης Ιωαννίδης, ο τέως,
Υφυπουργός, στο ∆ήµο Πολίχνης στη Θεσσαλονίκη, το οποίο
είναι το δεύτερο κλειστό γυµναστήριο στίβου σε όλη την Ελλάδα,
µετά από αυτό της Παιανίας. Να σας θυµίσω, κυρία Υπουργέ, ότι
είναι ενταγµένο στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων της Γε-
νικής Γραµµατείας, από τη δική σας κυβέρνηση, από το έτος
2002. Είναι ή δεν είναι απαραίτητο; Τότε το θεωρούσατε βιώσιµο,
τώρα, δεν είναι;

Το κλειστό Γυµναστήριο στα Αµπελάκια της Σαλαµίνας και το
Κολυµβητήριο της Παλλήνης. Είναι, επίσης, έργα ενταγµένα στο
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων της Γενικής Γραµµατείας, το
πρώτο από το έτος 2000 και το δεύτερο από το έτος 2003, δη-
λαδή, από τη δική σας Κυβέρνηση. Τώρα, θα κρίνετε αν είναι βιώ-
σιµα και αν πρέπει να γίνουν;

Το κλειστό Γυµναστήριο στη Ζάκυνθο. Το γνωρίζετε ή όχι,
κυρία Υπουργέ, ότι ολόκληρος ο νοµός δεν έχει από καιρό, τώρα,
κλειστό γυµναστήριο λόγω φυσικών καταστροφών και είναι προς
κατεδάφιση από την Πολεοδοµία; Τι θα κάνουν αυτοί οι νέοι; Και,
επίσης, προτείνουµε ένα κλειστό γυµναστήριο, για να έχουν ένα
κλειστό γυµναστήριο, σε όλο το νοµό. Και εσείς, λέτε: «Όχι».

Το κολυµβητήριο στο Σχιστό, στον Κορυδαλλό. Είναι δέ-
σµευση που έχει αναλάβει η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού µε
την προγραµµατική σύµβαση που υπέγραψε µε το ∆ήµο Κορυ-

δαλλού, η δική σας η κυβέρνηση το Φεβρουάριο του 2004. Είναι
ή δεν είναι απαραίτητο; ∆ηλαδή, το Φεβρουάριο του 2004, ήταν
βιώσιµο και έπρεπε να γίνει και σήµερα το πετάτε απ’ έξω;

Το κολυµβητήριο στους Αµπελοκήπους στη Θεσσαλονίκη:
Γνωρίζετε πόσες δεκαετίες ο ∆ήµος Αµπελοκήπων σε συνεργα-
σία µε τη Γενική Γραµµατεία, προσπαθεί να αποκτήσει αυτή την
πολύτιµη για τη νεολαία αθλητική εγκατάσταση; Είναι, κυρία
Υπουργέ, περισσότερο από δύο δεκαετίες. Γνωρίζετε ότι, επιτέ-
λους, το έργο εντάχθηκε στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, το έτος 2002; ∆ηλαδή, επί
δικής σας κυβέρνησης, για άλλη µια φορά. Τώρα, θα κρίνετε αν
είναι απαραίτητο και αν είναι βιώσιµο και, αυτό, το έργο;

Και, επίσης, τα κλειστά κολυµβητήρια στην Καστοριά και την
Ηγουµενίτσα, οι οποίες είναι πρωτεύουσες νοµών και στερού-
νται κολυµβητηρίων. Επαναλαµβάνω, είναι ή δεν είναι απαραί-
τητα;

Και προκαλείται το φαινόµενο κάθε καλοκαίρι πολλά Ελληνό-
πουλα να πνίγονται στις ελληνικές θάλασσες και απορούµε και
γιατί.

Τα αναφέρουµε και στην ερώτηση, αλλά κρίνω σκόπιµο να
επαναλάβω πως αν θεωρήθηκε ύποπτη η ηµεροµηνία υπογρα-
φής της σύµβασης επιλογής συµβούλου λίγο δηλαδή πριν τις
εθνικές εκλογές και γι’ αυτό προχωράτε σε ακύρωση του προ-
γράµµατος, θα πρέπει να γνωρίζετε πως η προκήρυξη του δη-
µόσιου ανοιχτού διαγωνισµού για την επιλογή συµβούλου, για
την κατασκευή των παραπάνω έργων, είχε δηµοσιευθεί στην εφη-
µερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης ήδη από τις 3 Ιανουαρίου του
2009.

Και βέβαια, εάν έµπαιναν στον κόπο να ρωτούσαν οι υπεύθυ-
νοι τους αρµόδιους υπηρεσιακούς παράγοντες της Γενικής
Γραµµατείας, θα γνώριζαν πως η σύµβαση θα έπρεπε να είχε ήδη
υπογραφεί από τον Ιούλιο ή τον Αύγουστο του 2009. Και θα συµ-
φωνήσω µε το συνάδελφο ότι πάντα αυτά στη χώρα µας καθυ-
στερούν λόγω γραφειοκρατίας

Επίσης, θα έπρεπε να γνωρίζετε ότι το συγκεκριµένο πρό-
γραµµα Σ∆ΙΤ -πρόγραµµα είναι κυρία Υπουργέ, της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού- ήταν σε επεξεργασία από το έτος
2006. Και περιλαµβάνει έργα που ενώ ήταν ενταγµένα στο πρό-
γραµµα δηµοσίων επενδύσεων της Γενικής Γραµµατείας, όπως
το κολυµβητήριο του ∆ήµου Έλους Λακωνίας, το κολυµβητήριο
της ∆ράµας, τα κλειστά γυµναστήρια της Κατερίνης, Ορµύλιας
Χαλκιδικής, Μυκόνου, Σαµοθράκης, Οινοφύτων δεν υπήρχε άλλη
οικονοµική δυνατότητα να υλοποιηθούν παρά µόνο µέσα από το
πρόγραµµα Σ∆ΙΤ, αφού το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων
είχε αρχίσει να συρρικνώνεται λόγω και της επικείµενης οικονο-
µικής κρίσης.

Είναι σαφές βέβαια και αυτό θα πρέπει να το µάθουν οι συνά-
δελφοι ότι στο πλαίσιο των υπηρεσιών που έχει αναλάβει να πα-
ρέχει ο σύµβουλος στη Γενική Γραµµατεία, εµπεριέχεται -µεταξύ
άλλων- και η επανεξέταση της οικονοµικής βιωσιµότητας, καθώς
και της σκοπιµότητας των έργων.

Βάσει των υπηρεσιών αυτών επιβεβαιώνονται οι λόγοι για τους
οποίους επιλέγεται ή όχι η υλοποίηση των έργων µέσω Σ∆ΙΤ. Και
γίνεται αναλυτική παρουσίαση των λόγων για τους οποίους επι-
λέγεται η συγκεκριµένη δοµή χρηµατοδότησης.

Προς τι λοιπόν η λύση της σύµβασης µε το σύµβουλο; Και γιατί
να αλλάξετε σύµβουλο; Και πώς θα επανεξετάσετε την οικονο-
µική βιωσιµότητα και σκοπιµότητα των έργων; Προφανώς µε την
πρόσληψη άλλου συµβούλου. Αυτό λέει η πολιτική σήµερα. ∆η-
λαδή, νέα διαδικασία πάλι από την αρχή για να φτάσουµε πιθα-
νώς στο ίδιο αποτέλεσµα, απλά κάποιος άλλος πολιτικός
προϊστάµενος της Γενικής Γραµµατείας να αποφασίσει σε ποιον
θα το δώσει και για ποιο λόγο.

Επιτέλους, αυτή η νοοτροπία να σταµατάµε ό,τι έχουµε ξεκι-
νήσει και να κάνουµε τα δικά µας και πάλι από την αρχή, αυτή η
γάγγραινα που κατατρώει και τη σάρκα της κοινωνίας µας και
δεν αφήνει καµµιά προσπάθεια ανάπτυξης και προόδου να προ-
χωρήσει, πρέπει, κυρία Υπουργέ, να σταµατήσει εδώ και τώρα,
εάν θέλουµε να δούµε τη χώρα µας να προχωράει µπροστά και
να µην κάνει συνέχεια βήµατα προς τα πίσω.

Συµπληρωµατικά να σας παραθέσω και κάποια άλλα στοιχεία,
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αφού δεν γνωρίζετε για να τα µάθετε από εµάς, σηµαντικά κατά
τη γνώµη µου για τη συνολική εκτίµηση του θέµατος. Αν θεωρή-
σουµε ότι ο συνολικός προϋπολογισµός των έργων µετά την έκ-
πτωση του διαγωνισµού θα κατέληγε στα 150 µε 170 –για να µη
λέτε ότι λέµε 7, λέµε 150 µε 170 ή 7 µε 10 και όχι συγκεκριµένα
7- σε ορίζοντα εικοσιπενταετίας, θα έπρεπε το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων µέσω της ειδικής ΣΑΕ, συλλογική απόφαση
έργου Σ∆ΙΤ, να διαθέτει από 7.000.000 ευρώ µέχρι 10.000.000
ευρώ το χρόνο από το 2013 και µετά. Είµαστε πολύ συγκεκριµέ-
νοι.

Αυτό σηµαίνει, κυρία Υπουργέ, αναπτυξιακή ανάσα σε ένα πε-
ριβάλλον που ασφυκτιά και έχει ανάγκη από τέτοιου είδους πρω-
τοβουλίες και συνακόλουθα ανάσα στην αγορά εργασίας και
κυρίως στην περιφέρεια, αφού είναι γνωστό πως η ανεργία και η
υποαπασχόληση στραγγαλίζουν όλο και µεγαλύτερο τµήµα του
ενεργού πληθυσµού της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κυρία Υπουργέ, θεωρούµε
έστω πως και αυτή την ώρα οφείλετε να δώσετε επαρκείς εξη-
γήσεις στις τοπικές κοινωνίες, που περιµένουν χρόνια για τα
έργα αυτά. Και να απαντήσετε κυρίως στους νέους ανθρώπους,
γιατί ενώ έχουµε να τους καταλογίσουµε τόσα, δεν φροντίζουµε
να κάνουµε το παραµικρό γι’ αυτούς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Κουκοδήµο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής έντεκα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί από το Γυµνάσιο Ζαππείου Λάρισας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα ότι η
∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή
της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης «Εγγυήσεις για την εργασιακή ασφάλεια και άλλες
διατάξεις».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, κ. Πέτρος Ευθυµίου.

Ορίστε, κύριε Ευθυµίου, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ποτέ άλλοτε στη µεταπολεµική ιστορία της χώρας, η πα-
τρίδα δεν βρέθηκε σε παρόµοια δυσκολία όσο η σηµερινή. Και
ποτέ άλλοτε µία Κυβέρνηση όπως αυτή του ΠΑΣΟΚ, δεν βρέθηκε
στην ανάγκη όχι απλώς να κυβερνήσει αλλά να δροµολογήσει
ένα σχέδιο εθνικής σωτηρίας. Ένα σχέδιο σωτηρίας που από την
πρώτη στιγµή µεθοδεύσαµε, ώστε το πρόβληµα που δηµιούρ-
γησε η Νέα ∆ηµοκρατία στην Ελλάδα να µην οδηγήσει και στην
καταστροφή της πατρίδας µας.

Γι’ αυτό και µε επίµονη προσπάθεια η Κυβέρνηση, ο Πρωθυ-
πουργός δώσαµε υπόσταση στην ευρωπαϊκή αλληλεγγύη, µιά
συνδροµή ώστε να αντιµετωπίσουµε συντεταγµένα και να φτά-
σουµε στην Ιθάκη της ασφάλειας για την πατρίδα σε σχέση µε
αυτό που κληρονοµήσαµε.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, σας σέβοµαι
όλους, τον καθένα προσωπικά. Αλλά, θέλω να πω ότι η σηµερινή
σας επερώτηση είναι η συµπύκνωση της ουσίας του προβλήµα-
τος που δηµιουργήσατε στη χώρα. Της ουσίας του προβλήµα-
τος που στη συγκεκριµένη περίπτωση φέρει τη σφραγίδα της
οικονοµικής πολιτικής του κ. Αλογοσκούφη, του κ. Παπαθανα-
σίου, της κυβέρνησης Καραµανλή και η οποία στη µικροκλίµακα
-που σήµερα ελέγχεται- αναδεικνύει την ουσία του ζητήµατος
που κλήθηκε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να αντιµετωπίσει. Και όλοι
οι Έλληνες πρέπει να βρούµε τη διέξοδο από αυτό που κατα-
στάλαξε ως απόσταγµα της πολιτικής σας.

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί κανείς να εξη-
γήσει εύκολα, πώς φθάσαµε µέσα σε πεντέµισι χρόνια στο να
εκτιναχθεί το έλλειµµα στο 13,6%, να γιγαντωθεί το δηµόσιο

χρέος στα 300.000.000.000 ευρώ και να πέσει η χώρα τριάντα
πέντε θέσεις στην ανταγωνιστικότητα στην παγκόσµια κατάταξη.

Εξηγείται όµως από αυτό που σήµερα σε αυτήν την επερώ-
τηση οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας µέµφονται την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Ας δούµε, λοιπόν, σε αυτήν τη µικρή
κλίµακα τι είδους πολιτικές οδήγησαν τη χώρα σε αυτό το αδιέ-
ξοδο, που σήµερα απαντάµε κατηγορηµατικά ότι µπορούµε να
βγούµε και πρέπει να βγούµε. Αλλά δεν µπορεί να βγούµε αν συ-
νεχιστεί αυτή η αντίληψη πολιτικής.

Γιατί µιλάµε, λοιπόν, σήµερα; Μιλάµε ότι στις 14 Σεπτεµβρίου
του 2009, µέσα στην εκλογική διαµάχη, είκοσι ηµέρες πριν από
τις εκλογές, υπογράφει ο αρµόδιος τότε Υπουργός της Νέας ∆η-
µοκρατίας σύµβαση σύµπραξης δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα
για την κατασκευή έντεκα κλειστών γυµναστηρίων και δεκατριών
κολυµβητηρίων, κόστους 120.000.000 ευρώ. ∆ηλαδή, οι ιδιώτες
θα αναλάµβαναν τη δηµιουργία υποδοµών 120.000.000 ευρώ,
την ίδια ώρα που το µέσο ετήσιο Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων
Επενδύσεων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού είναι
40.000.000 ευρώ.

Αυτές οι συµβάσεις κιόλας από ό,τι αποδεικνύεται, ούτως ή
άλλως έχουν απίστευτα κενά. Κατ’ ουσίαν, είναι υποτιµολογηµέ-
νες, διότι δεν περιελάµβαναν το ΦΠΑ, όπως και δεν περιελάµβα-
ναν και µια σειρά άλλες πλευρές που έπρεπε να διασφαλιστούν.

Και ακόµα περισσότερο κανείς δεν έδωσε απάντηση όχι µόνο
στο ύψος της δαπάνης, αλλά σε ποιο σχεδιασµό εντάσσεται. Την
ίδια στιγµή, που όπως εξήγησε η Υφυπουργός κ. Γκερέκου, αφέ-
θηκε χρέος 140.000.000 ευρώ στην περιοχή ευθύνης της Γενι-
κής Γραµµατείας Αθλητισµού, εκ των οποίων το 1/3 είναι σε
διεθνή µέσα ενηµέρωσης που έµεναν απλήρωτα, µεταξύ των
οποίων και το «FOCUS» …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Του τουρισµού.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είπα στην περιοχή ευθύνης, κύριε Ιω-

αννίδη, της κυρίας Υφυπουργού. Ήµουν απόλυτα σαφής.
Έτσι, λοιπόν, ερχόµαστε στον πυρήνα του θέµατος που είναι

κατά τη γνώµη µου η αντίληψη που πρέπει να διέπει πια την έν-
νοια του δηµόσιου συµφέροντος. Πριν από όλα πρέπει να υπάρ-
χει σχεδιασµός και ένταξη σκοπιµότητας και κυρίως η λογική της
άµεσης ωφέλειας του πολίτη.

Γιατί τα Σ∆ΙΤ είναι ένα εργαλείο, κύριε Κουκοδήµο. Τα Σ∆ΙΤ
πρέπει να είναι προς όφελος του ∆ηµοσίου, δεν µπορεί να είναι
εις βάρος του.

Θα αναφέρω, αγαπητοί φίλοι, τι σήµαινε η πολιτική του κυρίου
Αλογοσκούφη από ένα παράδειγµα. Θα αναφέρω τι σηµαίνει το
Σ∆ΙΤ ακριβώς στη λογική που ζητάτε να εφαρµοστεί, όπως το
βίωσα στον τοµέα του Υπουργείου Παιδείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα σας παρακαλέσω, δώστε µου µόνο ένα
λεπτό να ολοκληρώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Βεβαίως, κύριε Ευ-
θυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είχα την τιµή, στη διάρκεια του 2000-
2004 να παραδώσω κατασκευασµένα οκτακόσια είκοσι εννιά σχο-
λικά κτήρια σ’ όλη την Ελλάδα κι άλλα εκατόν εβδοµήντα έξι σε
διάφορες φάσεις κατασκευής. Αυτά τα κτήρια κατασκευάστηκαν
όλα µε υψηλές ποιοτικές προδιαγραφές. Το 6ο Νηπιαγωγείο στο
Φάληρο είναι το βιοκλιµατικό που βραβεύτηκε, το 2ο Γυµνάσιο
στη Σαλαµίνα έχει πάρει ευρωπαϊκό βραβείο αρχιτεκτονικής
ένταξης, το παλιό δικό µου γυµνάσιο, το 5ο Γυµνάσιο Αρρένων
στα Εξάρχεια έχει πάρει διεθνές βραβείο. Είναι κατασκευασµένα
από τον ΟΣΚ, µε µέσο κόστος δωδεκαθέσιου µεγάλου κτηρίου
1,6 εκατοµµύρια ευρώ, άλλες φορές 2,2 εκατοµµύρια ευρώ,
άλλες φορές 1,4 εκατοµµύρια ευρώ.

Όσον αφορά τα Σ∆ΙΤ του κ. Αλογοσκούφη που προκηρύχθη-
καν για τα σχολικά κτήρια, ενώ το µέσο κόστος του σχολείου -του
κάθε σχολείου, του βραβευµένου, του ευρωπαϊκού- είναι το πολύ
2,2 εκατοµµύρια ευρώ, µέσο όρο –επαναλαµβάνω- 1,6 εκατοµ-
µύρια ευρώ, η προκήρυξη των Σ∆ΙΤ -αυτή που ζητάτε να εφαρ-
µόσουµε άκριτα και αλόγιστα- µόνο για είκοσι επτά σχολεία
ορίστηκε στο ακριβώς διπλάσιο κατασκευαστικό κόστος, χωρίς
να µπορεί να εξηγήσει κανείς ποιο το όφελος του δηµοσίου και
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ποια η ποιοτική διαφορά στην κατασκευή.
Και να µη σας αναφέρω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι ορίστηκε

η εικοσιπενταετία που θα είχαν αυτές οι εταιρείες των Σ∆ΙΤ τη
συντήρηση αυτών των σχολείων στο ύψος των 45.000.000 ευρώ,
όταν 45.000.000 ευρώ το 2004 χρειάζονταν όλα τα σχολεία της
Ελλάδας για την ετήσια συντήρησή τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λόγος που είµαστε σ’ αυτήν
την κατάσταση είναι ακριβώς ότι επί πεντέµισι χρόνια υπήρξε µία
λεηλασία και σπατάλη του δηµόσιου πλούτου, η οποία µε συβα-
ριτισµό εδόθη σε «ηµέτερους», οι οποίοι την επιµέρισαν, αλλά
πήγαν συνολικά πίσω τη χώρα.

Αυτό, λοιπόν, που ξεκινάµε τώρα είναι πριν απ’ όλα να στερε-
ώσουµε µε αξιοπιστία δηµοσιονοµικά την πατρίδα, πράγµα που
σηµαίνει ότι κάθε ευρώ του ελληνικού λαού πρέπει να επενδύε-
ται µε σχέδιο, µε αξιοπιστία, σε ό,τι ωφελεί κάθε τοµέα και κάθε
Έλληνα πολίτη και να βγάλουµε από το µυαλό µας τις πρακτικές
ότι οι πολιτικές θα ωφελούν κάποιους και όχι όλους.

Το σηµερινό σας παράδειγµα, είµαι βέβαιος ότι εκκινεί από τα
αγαθά κίνητρα της προάσπισης του αθλητισµού. Όµως, η συ-
γκεκριµένη προάσπιση της συγκεκριµένης υπόθεσης, είναι από
τα πριν χαµένη υπόθεση και σκοπιµότητας και αξιοπιστίας, γιατί
αυτό που πρέπει σήµερα να ανατρέψουµε είναι αυτό ακριβώς
που µας οδήγησε εδώ και οι επιλογές που έγιναν είναι παρόµοιες
σ’ όλη την οικονοµία και στον αθλητικό χώρο. Γι’ αυτό ορθά η
κυρία Υφυπουργός επεσήµανε πρώτα σχεδιασµό, αξιολόγηση
και σκόπιµες επιλογές για το δηµόσιο κι όχι για κάποιους εις
βάρος του δηµοσίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Γιώργος Ανατο-

λάκης έχει το λόγο, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΛΑΟΣ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απίστευτο πώς στη χώρα

µας ακυρώνονται και αναβάλλονται τόσο εύκολα τέτοια έργα,
επειδή άλλαξε µία κυβέρνηση.

Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ότι πριν από δεκαπέντε µέρες
γιορτάσαµε τρία ευρωπαϊκά τρόπαια, στο πόλο µε τον Εθνικό και
τη Βουλιαγµένη και στο µπάσκετ µε τον Αθηναϊκό. Αυτά τα παι-
διά αξίζουν πολλά συγχαρητήρια και µας κάνουν υπερήφανους
σ’ όλο τον κόσµο.

Την ίδια στιγµή, η πολιτεία αρνείται να κατασκευάσει έντεκα
γυµναστήρια και δεκατρία κολυµβητήρια. Και νοµίζω ότι η απο-
γοήτευση του κόσµου σ’ όλη την Ελλάδα είναι πάρα πολύ µε-
γάλη.

Τα πλεονεκτήµατα που έχουν τα έργα Σ∆ΙΤ είναι σηµαντικά για
τους εξής λόγους:

Πρώτον, σε µία δύσκολη εποχή που ζούµε –το ξέρουµε πολύ
καλά όλοι- εξασφαλίζουν χρηµατοδοτήσεις από ελληνικές και
ξένες τράπεζες.

∆εύτερον, γίνονται ταχύτερα και είναι ποιοτικότερες οι υπο-
δοµές και συντηρούνται εφ’ όρου ζωής από τους ιδιώτες που
έχουν την ευθύνη.

Τρίτον, σ’ αυτά εφαρµόζεται η πιο σύγχρονη τεχνογνωσία και
οι πιο σύγχρονες µέθοδοι διαχείρισης.

Τέταρτον -και το πιο σηµαντικό θεωρώ- ότι ο τρόπος πληρω-
µής του ιδιώτη γίνεται αµέσως µετά τη λειτουργία του έργου κι
όχι κατά τη διάρκειά του. Αυτό δίνει τη δυνατότητα να µοιραστεί
το κόστος και σε µελλοντικούς προϋπολογισµούς του δηµοσίου.

Κυρία Υπουργέ, θέλετε να επανεξετάσετε την οικονοµική βιω-
σιµότητα και σκοπιµότητα των έργων; Μα ακόµα κι η επανεξέ-
ταση απαιτεί υποστήριξη από έναν συγκεκριµένο σύµβουλο.
Έτσι γίνεται διεθνώς, απ’ όσο ξέρω, Εµείς δεν παίρνουµε και
λέµε ή αυτός ο σύµβουλος ή ο άλλος σύµβουλος. ∆εν µας νοιά-
ζει. Εµείς θέλουµε να πούµε ότι σας δίνετε µια δυνατότητα έκ-
πτωσης 40%.µε αυτόν το σύµβουλο που έχει υπογραφεί. Και απ’
ό,τι γνωρίζω, η αµοιβή του δεν θα επιβαρύνει µόνο το δηµόσιο.

Λέτε ότι δεν έχετε χρήµατα να γίνουν αυτά τα έργα. Μα ένας
εξιδικευµένος σύµβουλος θα ελέγξει επιστηµονικά το κόστος
διαχείρισης και λειτουργίας και θα προτείνει τρόπους εξοικονό-
µησης. Θα προτείνει ακόµη και ανταποδοτικά έσοδα για το δη-
µόσιο. Έτσι γίνεται σ’ όλον τον κόσµο µε τα προγράµµατα του

Σ∆ΙΤ. Αλλά, όχι µόνο αυτό. Ο ίδιος ο σύµβουλος µπορεί να σε
συµβουλεύσει για τη συντήρηση και οικονοµική βιωσιµότητα των
γυµναστηρίων που ήδη υπάρχουν.

Αυτό δεν θέλετε, κυρία Υπουργέ; Το έχει πει και ο κύριος
Υπουργός, ο κ. Γερουλάνος, ότι θέλετε να µειώσετε το κόστος
συντήρησης και λειτουργίας των αθλητικών εγκαταστάσεων. Να
πάψουµε να έχουµε γυµναστήρια που µοιάζουν µε άχρηστα κου-
φάρια. Να ελέγξουµε σοβαρά µε ποιους τρόπους µπορούν αυτά
να λειτουργήσουν και να είναι βιώσιµα.

Ο σύµβουλος µπορεί να σας δώσει και άλλες ιδέες, έτσι ώστε
να µειωθεί το έλλειµµα στους προϋπολογισµούς της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού και θα βρει τρόπους να δηµιουργηθούν
έσοδα.

Θέλετε, κυρία Υπουργέ, να κάνετε αυτά τα έργα µόνοι σας,
χωρίς τη συµπαράσταση του ιδιωτικού τοµέα; Τότε, ξεκινήστε.
Τι περιµένετε; Ο ίδιος, ο αξιότιµος Πρόεδρος της Βουλής, ο κ.
Πετσάλνικος, στις 9 Σεπτεµβρίου 2008, απλός Βουλευτής τότε,
αναφέρθηκε στο κλειστό γυµναστήριο της Καστοριάς και µας
είπε πώς αυτά τα έργα δεν πρέπει να γίνονται µέσω Σ∆ΙΤ, αλλά
από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Μπορείτε να τον
βρείτε, µπορείτε να ρωτήσετε τον κύριο Πρόεδρο.

Μήπως η πολιτεία έχει µόνη της αυτά τα χρήµατα και δεν το
ξέρουµε; Αν τα έχετε αυτά τα χρήµατα, ξεκινήστε αµέσως. Μην
περιµένουµε τίποτα. Σ’ αυτήν την οικονοµική συγκυρία που βρι-
σκόµαστε, όλοι ξέρουµε ότι τα χρήµατα δεν υπάρχουν. Αντί να
ακυρώνετε όλα αυτά τα έργα, κοιτάξτε τουλάχιστον να πραγµα-
τοποιήσετε µερικά και να συντηρήσετε τα υπόλοιπα. Μην αρνεί-
στε την επιστηµονική βοήθεια ενός εξειδικευµένου συµβούλου,
µόνο και µόνο επειδή η σύµβαση ολοκληρώθηκε µέσα σε προε-
κλογική περίοδο.

Τελειώνοντας, σας καλώ να βοηθήσετε τον αθλητισµό να προ-
χωρήσει. Ο αθλητισµός είναι αυτός που θα αποτρέψει τη νεο-
λαία από τα ναρκωτικά, την εγκληµατικότητα και θα δώσει
διέξοδο στα προβλήµατα της καθηµερινότητας. Ο αθλητισµός
είναι που θα οδηγήσει –και το λέω αυτό επειδή είστε γονιός, είστε
µάνα και ξέρετε πολύ καλά- τα νέα παιδιά να έχουν ένα ισορρο-
πηµένο τρόπο ζωής, µακριά από τις εξαρτήσεις, τη κακή δια-
τροφή, τα προβλήµατα υγείας και τόσα άλλα που τα απειλούν.

Συνεχίζω να νιώθω πάντα αθλητής, γι’ αυτό και παίρνω αυτό το
µέρος και υποστηρίζω τους αθλητές. Χρειαζόµαστε όλα αυτά τα
γυµναστήρια για να προσελκύσουµε τους νέους που θα είναι οι
αυριανοί µας πρωταθλητές. Και θεωρώ ότι είναι οι µοναδικοί που
θα σηκώσουν τη σηµαία µας πολύ ψηλά. Και το ξέρετε πολύ καλά
πώς είναι στο εξωτερικό, σε διάφορες διοργανώσεις να ακούγε-
ται ο Εθνικός Ύµνος. Τότε νιώθεις ακόµη πιο πολύ περήφανος
που είσαι Έλληνας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Θοδωρής ∆ρί-

τσας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παίρνω ένα στοιχείο από αυτά που είπε, ο αξιότιµος συνάδελ-

φος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευ-
θυµίου, µε το οποίο θέλω να συνηγορήσω γιατί όντως έχει
µελετηθεί κι έτσι είναι. Είπε ότι υπάρχουν πάρα πολλές περι-
πτώσεις έργων που εκτελούνται µε τη µέθοδο της Συµπράξεως
∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα, που εξαιτίας αυτής της επιλογής,
το κόστος ανεβαίνει στο διπλάσιο. Έχω επίσης στοιχεία όχι µόνο
για το διπλάσιο, αλλά και για το τριπλάσιο σε πάρα πολλές περι-
πτώσεις.

Λοιπόν, τα πράγµατα µπορούµε να τα βάλουµε σε µια πολύ
απλή βάση.

Το συνολικό κόστος αυτού του προγράµµατος, κατά τους συ-
ναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας, των αθλητικών υποδοµών
που ανεστάλη η προώθηση της εκτέλεσης τους, είναι
120.000.000 ευρώ και ο συνολικός ετήσιος προϋπολογισµός για
επενδύσεις της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού είναι
40.000.000 ευρώ. Εάν το κόστος µειωθεί στα 60.000.000 ευρώ,
αφού συνήθως η σύµπραξη οδηγεί στο διπλάσιο και συµπερι-
λαµβάνει και επί εικοσιπέντε έτη τη συντήρηση, θέλουµε δύο ετή-
σιους προϋπολογισµούς του προγράµµατος επενδύσεων της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, το πρόβληµα
ακριβώς, στη µικρή κλίµακα που τίθεται σήµερα, είναι ακριβώς το
πρόβληµα της κρίσης της ελληνικής οικονοµίας και της διεθνούς
οικονοµίας και µας οδηγεί χωρίς κανένα περιορισµό στο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο σήµερα και σε όλες αυτές τις οδυνηρές συ-
νέπειες για την ελληνική κοινωνία.

Αντί να στηριχθούµε σε ένα συστηµατικό πρόγραµµα δηµο-
σίων επενδύσεων, µοχλό και κλειδί για την αναπτυξιακή πορεία
της χώρας, ακόµα και µέσα στις συνθήκες της οικονοµικής κρί-
σης, κυρία Υφυπουργέ και κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
του ΠΑΣΟΚ, ακόµα και σήµερα η κύρια επιλογή θα έπρεπε να
είναι η έµφαση, µε οποιονδήποτε τρόπο στην ανάπτυξη ενός συ-
στηµατικού προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων και µέσα απ’
αυτό η ενεργοποίηση της παραγωγικής διαδικασίας για τη χώρα
µας, οδηγούµαστε στην παραχώρηση, από θέση αρχής και πο-
λιτικής επιλογής, που την εκφράζει µε την πιο ακραία και κλα-
σική νεοφιλελεύθερη µορφή η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά δεν
αφίσταται και το ΠΑΣΟΚ απ’ αυτήν την επιλογή απολύτως.

Αντί λοιπόν, να οδηγηθούµε εκεί, έχουµε εκχώρηση των δη-
µόσιων επενδύσεων στο ιδιωτικό κεφάλαιο και µάλιστα χωρίς
ρίσκο.

Η αγορά δεν δουλεύει εδώ, το κράτος, η πολιτεία, παραχωρεί
δηµόσιες εκτάσεις, πλούτο δηλαδή, κόστος για το εκτελούµενο
έργο, τη γη, δωρεάν στον επιχειρηµατία και ο επιχειρηµατίας έχει
συµβάσεις που δεν ρισκάρει τίποτα, δεν υπάρχει περίπτωση να
πέσει έξω, αν εκτελέσει το έργο όλα είναι δεδοµένα, µε υπερ-
βάλλον κόστος, µε υπερβάλλουσα δαπάνη για την πολιτεία και µε
παραχωρήσεις απίστευτες, οι οποίες εισέρχονται όχι µόνο στη
σφαίρα του οικονοµικού σκανδάλου αλλά και στην παραχώρηση
ακόµα και των δηµόσιων λειτουργιών. Έχουµε δηλαδή, περι-
πτώσεις σχολείων, νοσοκοµείων κ.λπ. που ακόµα και τις προµή-
θειες υλικού, τις αναλαµβάνουν κατά παραχώρηση στα Σ∆ΙΤ οι
ιδιώτες επιχειρηµατίες. ∆ηλαδή, παραχώρηση των κυριαρχικών
δικαιωµάτων του κράτους, έχουµε σε πολλές συµβάσεις Σ∆ΙΤ µε
νοσοκοµεία και είχαµε το περίφηµο παράδειγµα του Νοσοκο-
µείου Πρέβεζας, που απειλούσε η Νέα ∆ηµοκρατία και οι φορείς
της, το δήµαρχο ότι θα πάει το Νοσοκοµείο της Πρέβεζας αλλού,
διότι ζητούσε ο δήµαρχος και η τοπική κοινωνία εγγυήσεις για
το δηµόσιο χαρακτήρα και την ένταξη του Νοσοκοµείου της Πρέ-
βεζας στο ΕΣΥ και όχι στην έµµεση ιδιωτικοποίηση των υγειονο-
µικών υπηρεσιών που θα παρείχε το νοσοκοµείο αυτό.

Είναι βέβαιο ότι ακόµα και οι εµπνευστές αυτού του είδους
των επιλογών για τις δηµόσιες επενδύσεις -που είναι κύκλοι της
Ευρωπαϊκής Ένωσης- είναι πιο φειδωλοί σ’ αυτούς τους προσα-
νατολισµούς απ’ ό,τι, απεδείχθη ότι είναι η Νέα ∆ηµοκρατία.

Και είναι επίσης βέβαιο, ότι µία σειρά έργων κρατήθηκαν επί
Νέας ∆ηµοκρατίας -και δεν ξέρω αν περιλαµβάνονται και αυτά-
για να ενταχθούν στα Σ∆ΙΤ όταν θα θεσµοθετούντο.

Και προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, δεν µπορεί η Νέα ∆η-
µοκρατία, που σήµερα φέρνει αυτήν την επίκαιρη επερώτηση, να
αγνοεί τις ευθύνες της για την υποβάθµιση και την εγκατάλειψη
του προγράµµατος δηµόσιων επενδύσεων και την εκχώρηση του
σε ιδιώτες, όπως δεν µπορεί να υποκρίνεται και το ΠΑΣΟΚ ότι
αυτή τη στιγµή επανεξετάζοντας αυτήν την – όπως αναφέρθηκε
χωρίς σοβαρή µελέτη- προοπτική κάλυψης των αθλητικών υπο-
δοµών της χώρας σύµφωνα µ’ αυτό το πρόγραµµα, ότι δεν θα
προσανατολιστεί σε ένα καινούργιο γερό πρόγραµµα δηµοσίων
επενδύσεων.

Η κυρία Υφυπουργός απέφυγε να µας πει τη γνώµη της για τα
Σ∆ΙΤ. Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ εµµέσως αµ-
φισβήτησε τη σκοπιµότητα τους, αλλά ούτε και εκείνος ρητά το-
ποθετήθηκε ως προς αυτό.

Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω. Είναι µία επιλογή που πρέπει ρι-
ζικά να αναθεωρηθεί και να ανατραπεί, µπορεί και ειδικά σ’ αυτήν
την περίοδο της οικονοµικής κρίσης, στη χώρα µας.

Οι δηµόσιες επενδύσεις είναι κλειδί και άξονας. Και οι επιχει-
ρηµατολογίες ότι το δηµόσιο δεν έχει χρήµατα -ήδη απ’ αυτό το
παράδειγµα που σας ανέφερα και φυσικά µπορούµε να κάνουµε
βαθύτερη και πληρέστερη συζήτηση ως προς αυτό- µπορούν να

ανατραπούν και δεν είναι πραγµατικά βάσιµες.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η διαδικασία αγορεύσεων των Κοινοβου-
λευτικών Εκπροσώπων και εισερχόµεθα τώρα στη διαδικασία των
δευτερολογιών, των επερωτώντων Βουλευτών.

Πρώτος θα πάρει το λόγο, ο κύριος Ιωαννίδης. Ορίστε, κύριε
συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Κουκοδήµος είπε ότι τα

περισσότερα είναι από το σχέδιο του ΠΑΣΟΚ, το οποίο ήταν πριν
από το 2004, το 2002, 2001 και ούτω καθ’ εξής.

Η πρώτη φορά που βάλαµε χάρτη στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού ήταν επί δικής µου θητείας. Βάλαµε χάρτη και ερ-
χόταν ο κάθε δήµαρχος και έβλεπε στην καρφίδα τι υπάρχει στο
δήµο του.

Εποµένως, ετεροχρονισµένα να µας λένε ότι θα κάνουν χάρτη
και χάρτη όχι στο χαρτί, χάρτη ο οποίος υπάρχει στη Γραµµα-
τεία Αττικής – τον αφήσαµε- στη Γραµµατεία Θεσσαλονίκης και
χάρτης όλης της υπολοίπου Ελλάδας. Τώρα δεν ξέρω αν τα
πήραν ή όχι. Τα πράγµατα είναι έτσι ακριβώς, µε καρφίδες το τι
υπάρχει. Σας τα λέω γιατί δεν είστε πλήρως ενηµερωµένοι και
έχω όλη την καλή διάθεση και το ξέρετε. Σας λέω λοιπόν, ότι πριν
αν ερχόταν ένας δήµαρχος στο Υπουργείο Εσωτερικών και περ-
νούσε και από τη Γραµµατεία γιατί κάτι ήθελε, του έλεγαν: Μη
ζητάς, γιατί έχεις αυτό, έχεις εκείνο. Ένα αυτό.

∆εύτερον, µε νόµο του ΠΑΣΟΚ το 2001 όλα τα στάδια µετα-
φέρθηκαν στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στους δήµους και έπαιρναν
ένα βοήθηµα το οποίο γινόταν µέσω του Υπουργείου Εσωτερι-
κών, για την συντήρηση κ.λπ.. Είκοσι οχτώ λοιπόν γήπεδα ανή-
κουν στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού και αυτά συντηρεί η
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, άρα η χαρτογράφηση για έναν ο
οποίος έχει ασχοληθεί είναι πολύ εύκολη γιατί είναι όλα γνωστά.

Πάµε τώρα στα Σ∆ΙΤ, που είπε ο κ. ∆ρίτσας και σε µια σύνοδο
µε τους ΟΤΑ άκουσα και από έναν εκπρόσωπο του ΚΚΕ το ίδιο
και µετά κατάλαβα ότι δεν είναι έτσι. Εµείς όταν λέµε Σ∆ΙΤ δεν
εννοούµε ότι δίνουµε και παραχωρούµε το παραµικρό σε αυτόν,
ο οποίος µε διαγωνισµό θα βγει ότι θα παραλάβει και θα εκτελέ-
σει το έργο. Εκτελεί το έργο και µε το που τελειώνει το παραδί-
δει στο δήµο, στον οποίο ανήκει το οικόπεδο και έχει και ευθύνη
για τη συντήρηση του έργου στα εικοσιπέντε χρόνια. ∆ηλαδή, τα
χρήµατα τα οποία πληρώνουµε εµείς είναι και η συντήρηση. Και
ο δήµος έχει τα λειτουργικά έξοδα, πραγµατικά.

Τώρα αν θα πούµε γιατί κάναµε µια πισίνα ολυµπιακών δια-
στάσεων, εκατοστάρα, σε παραµεθόριο περιοχή που η θερµο-
κρασία είναι µείον δεκαπέντε βαθµούς κ.λπ. σίγουρα τα έξοδα,
που λέτε, συντήρησης, λειτουργίας είναι µεγάλα για τον απλού-
στατο λόγο ότι το πετρέλαιο που θα χρησιµοποιηθεί και η ζέστη
που απαιτείται είναι θέµατα τα οποία είναι ανάλογα µε το ποιο
γεωγραφικό χώρο της χώρας γίνονται. Άλλο είναι να γίνει στην
Κρήτη και άλλο να γίνει στη Φλώρινα.

Λέω λοιπόν για τα Σ∆ΙΤ, ότι αν είναι πολιτική του ΠΑΣΟΚ να
αποκλείσει τα Σ∆ΙΤ, εµείς δεν έχουµε κανένα λόγο. Ας πει ο κ.
Ευθυµίου ότι «αποκλείουµε τα Σ∆ΙΤ».

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ήµουν ξεκάθαρος, κύριε συνάδελφε:
Σ∆ΙΤ ωφέλιµα για το δηµόσιο, όχι για τους ιδιώτες.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Μπράβο.
Αυτά λοιπόν τα 120.000.000, κύριε ∆ρίτσα, τα οποία πηγαί-

νουν, όπως είπε ο κ. Κουκοδήµος, σε εκατόν πενήντα έως εκατόν
εβδοµήντα, εγώ λέω ότι σε εκατόν εβδοµήντα θα πάνε στο τέλος
τα χρήµατα που θα πληρώσει η πολιτεία στα είκοσι πέντε χρόνια.
Και ο τόκος επί εκατό διά του κεφαλαίου επί χρόνου –για να
µπούµε λίγο στα µαθηµατικά, για να δούµε τι πληρώνουµε- και το
επιτόκιο είναι περίπου 1,60% το χρόνο. Εµείς έχουµε δανειστεί µε
6,5%. ∆άνειο είναι αυτό. Αντί να πάω λοιπόν στην τράπεζα και να
πάρω ένα δάνειο µε 2% ή 3%, εδώ ο τόκος βγαίνει λιγότερος απ’
ό,τι αν πήγαινα στην τράπεζα ή µε οιονδήποτε άλλον τρόπο,
όπως βάλλεται τώρα η χώρα µας από τα ξένα κεφάλαια.

Εποµένως βολεύει. Πληρώνουµε πολύ λιγότερα χρήµατα στα
είκοσι πέντε χρόνια. Έχει την ευθύνη της συντήρησης. Το πλη-
ρώνουµε και αυτό µέσα σ’ αυτόν τον τόκο. Και αναφέροµαι στον
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κ. Ευθυµίου, γιατί µπορεί για τα σχολεία να είχε δίκιο. Εγώ δεν
ξέρω τι έγινε στα σχολεία και ούτε ανακατεύοµαι σε θέµατα που
δεν ξέρω. Τα γήπεδα όµως αυτά δεν θα µπορέσουν να γίνουν
ποτέ. Και επειδή τα περισσότερα είναι παραµεθόρια, θα πρέπει
κάποτε να δώσουµε και στις φτωχές περιοχές, όπως στον Κο-
ρυδαλλό, κ.λπ., που ανήκουν στο Λεκανοπέδιο, γιατί έχουν µόνο
οι πλούσιες περιοχές. Ας κάνουµε και στις φτωχές περιοχές.
Έτσι είναι όλα αυτά διαλεγµένα: µε πρόγραµµα. Και το πρό-
γραµµα είναι του ΠΑΣΟΚ στα τρία τέταρτα. Εποµένως, εάν το
νέο ΠΑΣΟΚ θέλει να λέει ότι δεν έκανε πρόγραµµα το παλιό
ΠΑΣΟΚ, αυτό είναι δικό τους πρόβληµα.

Αυτό λοιπόν είναι ό,τι πρέπει για τα παιδιά µας. Είναι σε δή-
µους όλων των χρωµάτων. Αυτό αποδεικνύει ότι εµείς δεν είχαµε
καµµία θέληση να αβαντάρουµε κάποιους δικούς µας ή όχι γιατί
τα παιδιά, τα οποία είναι είτε σε δήµο του ΣΥΡΙΖΑ είτε σε δήµο
της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε του ΠΑΣΟΚ, εµείς θέλουµε να έχουν
την καλύτερη µεταχείριση, να µείνουν στις περιοχές τους και από
εκεί και πέρα να µπορούν να έχουν ψυχική, σωµατική και πνευ-
µατική υγεία. Αυτό είναι το βασικότερο. Οι Γερµανοί, όπως ανέ-
φερε η κ. Βόζεµπεργκ, έχουν µειώσει σηµαντικά τα έξοδα υγείας
γιατί έβαλαν τη διά βίου αθλητική εκπαίδευση από τα παιδιά
µέχρι τους µεγάλους. Εµείς µιλάµε για µαζικό αθλητισµό. ∆εν µι-
λάµε για πρωταθλητισµό. Μιλάµε για µαζικό αθλητισµό. Να µπαί-
νουν τα παιδιά, να βάζει ο δήµος µέσα και τις µεγαλύτερες
ηλικίες.

Είµαστε σε µια χώρα, η οποία έχει ελλείµµατα. Περνάµε µια
δύσκολη περίοδο. Συµφωνώ και µε τον κ. Ευθυµίου και µε τον κ.
∆ρίτσα και µε την Υπουργό. Εγώ λέω ότι αυτό είναι το καταλλη-
λότερο για να µπορέσουµε να βοηθήσουµε σε µια ανάπτυξη, η
οποία είναι υπέρ του δηµοσίου. Μακριά από εµάς οτιδήποτε είναι
υπέρ του επιχειρηµατία. Γι’ αυτό λοιπόν είπα και στην κυρία
Υπουργό, αν τυχόν νοµίζετε, να αλλάξουµε το σύµβουλο. Υπε-
γράφη από εµένα στις 15 Σεπτεµβρίου, αλλά η διαδικασία, το
ΦΕΚ, είναι από τον Ιανουάριο του 2009. Τον Αύγουστο βγήκε ο
σύµβουλος και επειδή είναι µια κοινοπραξία συµβούλων –το λέω
για να το καταλάβετε- και έπρεπε να φέρουν τα χαρτιά όλοι αυτοί
που είναι µέσα, εγώ δεν γνωρίζω ούτε µισόν απ’ όλους αυτούς.
Όλοι αυτοί λοιπόν για να φέρουν τα χαρτιά άργησαν δέκα µε δε-
καπέντε ηµέρες -ούτε ξέραµε ότι θα γίνουν εκλογές- και µπήκαµε
στη διαδικασία στις αρχές Σεπτεµβρίου, που προκηρύχθηκαν και
αυτές οι έκτακτες εκλογές.

Κυρία Υπουργέ, εγώ σας ζητάω να το δείτε. Ασχοληθείτε λίγο.
Ξέρω ότι τρέχετε από το πρωί µέχρι το βράδυ για τον τουρισµό,
που είναι η βιοµηχανία της χώρας. Ξέρω όµως ότι έρχεται το κα-
λοκαίρι. Και πράγµατι, αν έχουµε καλό τουρισµό, πιστεύω ότι θα
µπορέσουµε να βοηθήσουµε τη δύσκολη αυτή κατάσταση, στην
οποίαν βρίσκεται αυτή τη στιγµή η πατρίδα. Ασχοληθείτε λίγο και
δείτε από πού είναι το καθένα και από πότε έχει ξεκινήσει. Είναι
από το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων του ΠΑΣΟΚ, από το
2001-2002. ∆ηλαδή, αυτό το τύπου «Γάνδης», που είναι στην Πο-
λίχνη, εγώ το ακούω είκοσι χρόνια από το ΠΑΣΟΚ για να το κάνει.
Ο δήµαρχος είναι ΠΑΣΟΚ. Ρωτήστε για να καταλάβετε από πότε
είναι αυτό το έργο. Και είπαµε ότι ο µόνος τρόπος για να γίνει
είναι αυτός. Γιατί, αν πράγµατι είχαµε χρήµατα στις δηµόσιες
επενδύσεις, κύριε ∆ρίτσα, να είναι 60.000.000 για να κάνει αυτά
τα έργα, δεν θα µπορέσει να κάνει τίποτε άλλο, γιατί έχει και
άλλες υποχρεώσεις η Γραµµατεία. Και λέµε ότι άλλο είναι να πλη-
ρώνει 6.000.000 το χρόνο και να πληρώνει ένα τόκο 1,66%. Βγήκε
από µένα. Μπορεί να κάνω λάθος. Ο τόκος είναι 1,66% το χρόνο.
Και έχει και τη συντήρηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ιωαννίδη, παρα-
καλώ, ολοκληρώστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: ∆είτε το λοιπόν, κυρία Υπουργέ. Όλοι
αγαπάµε την πατρίδα και θέλουµε τα παιδιά µας να µεγαλώσουν
σε ένα χώρο καλύτερο. Γιατί ό,τι έχουµε κάνει µέχρι τώρα ως επί
το πλείστον συµφωνώ ότι είναι εναντίον του µέλλοντος. Ας κοι-
τάξουµε, λοιπόν, και ορισµένα πράγµατα και ενωµένοι να τα υλο-
ποιήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Νικό-

λαος Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, για
τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Άκουσα τόσο την κυρία Υπουργό όσο και τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του κυβερνώντος κόµµατος και δυστυχώς πάλι
άκουσα τα ίδια. Το γνωστό, µπαγιάτικο πλέον, µοτίβο: «∆εν υπάρ-
χουν λεφτά, παραλάβαµε ένα κράτος οικονοµικά διαλυµένο, πρέ-
πει να εξοικονοµήσουµε, άρα γι’ αυτόν το λόγο σταµατάµε
δροµολογηµένα έργα».

Η πρώτη σκέψη µου είναι πως έρχεται σε ευθεία αντίθεση µε
το προεκλογικό «λεφτά υπάρχουν». Αυτό το αντιπαρέρχοµαι γιατί
πλέον, όπως καταλαβαίνετε, είναι ευτράπελο και µόνο. Η δεύ-
τερη σκέψη µου είναι ότι τα Σ∆ΙΤ δίνουν την ευχέρεια της χρήσης
ακριβώς αυτού του εργαλείου για να γίνει η εξοικονόµηση και να
επιβαρυνθεί λιγότερο το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων.

Και υπενθυµίζω, ιδίως στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ, ότι οι Ολυµπιακοί Αγώνες, το κορυφαίο παγκόσµιο γε-
γονός αθλητικής βιτρίνας και όχι υποδοµής, στοίχισαν κάτι πα-
ραπάνω από 12.000.000.000 από τα 2,5 δισεκατοµµύρια, που
ήταν προϋπολογισµένα αρχικώς. Τα πληρώσαµε κάπως ακριβό-
τερα. ∆εν κυβερνούσε βέβαια τότε η Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία
εξέτρεψε τα δηµόσια οικονοµικά στο χάος, αλλά και πάλι αυτό το
κόστος των Ολυµπιακών Αγώνων µε απλά µαθηµατικά είναι εκατό
φορές µεγαλύτερο από τα 120.000.000 που προβλέπονται γι’
αυτά τα είκοσι τέσσερα έργα, τα οποία δεν είναι έργα βιτρίνας
αλλά είναι έργα αιωνιότητας, αν µου επιτρέπετε αυτή τη λεκτική
υπερβολή. Είναι έργα που µένουν. Είναι έργα που µένουν στην
επαρχία. Είναι έργα που απασχολούν τη νεολαία.

Εγώ, κυρία Υπουργέ, δεν γνώρισα την Κέρκυρα από τον του-
ρισµό. Την γνώρισα από το ΝΑΟΚ, το Ναυτικό Αθλητικό Όµιλο
Κερκύρας, αρκετά χρόνια πριν, όταν ως αθλητής της υδατο-
σφαίρισης επισκεπτόµουν διάφορες πόλεις της Ελλάδας και
έπαιζα µε το Ναυτικό Όµιλο Καβάλας. Σας διαβεβαιώ ότι δεν
υπάρχει σκοτεινή πλευρά σε αυτού του είδους τον αθλητισµό.
Μόνο φωτεινή υπάρχει. Το µόνο σκοτεινό και βρώµικο ήταν κά-
ποια χτυπήµατα κάτω από το νερό. Μόνο φωτεινή και υγιής
πλευρά υπάρχει στο µαζικό αθλητισµό, ιδίως στον αθλητισµό που
αφορά τη νεολαία και την επαρχία.

Εποµένως µην τα παγώνετε αυτά τα έργα. Έχετε µόνο να ωφε-
ληθείτε. Έχουµε όλοι να ωφεληθούµε ως χώρα. Επαναδιαπραγ-
µατευθείτε, ενδεχοµένως, τη σύµβαση συµβούλου. Είναι στην
ευχέρειά σας. ∆είτε τις προδιαγραφές των έργων, ενδεχοµένως
κάντε και κάποια εξοικονόµηση. Ο σύµβουλος θα σας τα πει και
αυτά. Κάντε τα κολυµβητήρια προπονητήρια. ∆εν είναι φοβερό.
Είναι µια επαναδιαπραγµάτευση προς το οικονοµικότερο. Μην
τα κόβετε όµως.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι η ανάπτυξη του
µαζικού αθλητισµού και ιδίως του αθλητισµού της νεολαίας µε-
ταξύ άλλων είναι και εθνικά ωφέλιµη. Τα παιδιά φεύγουν από
κακές συνήθειες και έρχονται στον αθλητισµό. Μαθαίνουν στην
προσπάθεια, µαθαίνουν τον ανταγωνισµό, µαθαίνουν την ευγενή
άµιλλα. Μαθαίνουν ότι η αµοιβή είναι συνδυασµένη µε τον κόπο.
Φεύγουν από τη λογική της ήσσονος προσπάθειας, που αποτε-
λεί εθνικό µας καρκίνωµα αυτή την ώρα.

Αυτό µπορεί να γίνει µόνο µε την ανάπτυξη, σε όλη τη χώρα,
έργων αθλητικής υποδοµής, όχι για τον πρωταθλητισµό, όπως
είπε και ο προλαλήσας σε πολλά για τον αθλητισµό από µένα,
αλλά για την άθληση της νεολαίας, όχι για έργα αθλητικής βι-
τρίνας, όχι για πρωταθλητές στη βάση ενός εθνικού πλάνου, που
έρχονται, αν θέλετε, και σε περίεργες µεθόδους ντοπαρίσµατος
και καταρρέουν αυτά τα εθνικά σχέδια σαν χάρτινοι πύργοι, µε το
πρώτο κρούσµα ντόπινγκ, αλλά µε πρόγραµµα ανάπτυξης µαζι-
κού αθλητισµού της νεολαίας.

Στη βάση αυτής της φιλοσοφίας εµπεριέχεται και η δηµιουρ-
γία αυτών των είκοσι τεσσάρων έργων αθλητικής υποδοµής. Σας
παρακαλούµε να το εξετάσετε όχι µε διάθεση απαξίωσης και κα-
τάργησης, αλλά µε διάθεση ίσως βελτίωσης κάποιων όρων οι-
κονοµικής βιωσιµότητας. Για τη σκοπιµότητα, όµως, δεν πρέπει
να υπάρχει η παραµικρή αµφιβολία ότι είναι προς το καλύτερο
και όχι προς το χειρότερο.
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Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τρεις µαθητές και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους
από το 3ο Γυµνάσιο Ωραιοκάστρου Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα, για να δευτερολογήσει, η κ. Ελίζα Βόζε-
µπεργκ, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας για τρία λεπτά.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Μάλιστα, κύριε Πρόε-
δρε. Ευχαριστώ πολύ.

Κύριε Πρόεδρε, η απάντηση της κυρίας Υπουργού και των το-
ποθετήσεων µου ενίσχυσε την άποψη που είχα πάντα και την
έχουν πολλές πτέρυγες του Κοινοβουλίου, απ’ ό,τι γνωρίζω και
έχω συζητήσει, ότι ο αθλητισµός και ως Γενική Γραµµατεία, θα
έπρεπε να υπάγεται στο Υπουργείο Παιδείας.

∆ιότι, εδώ πρέπει να ξεχωρίσουµε δύο πράγµατα. Με τη ση-
µερινή µας επερώτηση στοχεύουµε στην ενίσχυση του αθλητι-
σµού, σε επίπεδο αθλητικής παιδείας και σµίλευσης της νεολαίας
κατά τη διάρκεια, ιδιαίτερα, της εφηβείας. Ο πρωταθλητισµός
είναι µια άλλη παράµετρος, πολύ σηµαντική για τη χώρα µας,
που δεν έχει, όµως, θέση στο συζητούµενο θέµα, παρά το γεγο-
νός ότι αθλητισµός και πρωταθλητισµός θα µπορούσαν σε µια
ενιαία συζήτηση ακαδηµαϊκού επιπέδου να αποτελούν µια ενιαία
ολότητα.

Άκουσα την κυρία Υφυπουργό, κρίνοντας τις µελέτες που
έχουν εκπονηθεί στο πλαίσιο της ανάληψης του συµβούλου, να
πει επί λέξει –και το σηµείωσα- ότι δεν ήταν συγκεκριµένες.
Έχουµε σαν αντίλογο ότι αντίθετα η κυρία Υπουργός δεν ήταν
συγκεκριµένη, ήταν απόλυτα αφηρηµένη. ∆ιότι, εάν δεν ήταν συ-
γκεκριµένες οι µελέτες, θα έπρεπε να εξηγήσει και να απαντήσει
σε ποιο σηµείο έχουν καθυστερήσει και που, ενδεχοµένως, δεν
ήταν αποτελεσµατικές.

Εάν, λοιπόν, επαναλαµβάνω κι εγώ σε ό,τι αναφέρθηκαν οι συ-
νάδελφοι προλαλήσαντες, το ζήτηµα εστιάζεται στην ανάθεση
του έργου από τη συγκεκριµένη κοινοπραξία συµβούλων, να την
αλλάξουµε. Είναι, όµως, τελείως διαφορετικό αυτό από το να λύ-
νουµε µια σύµβαση, η οποία ουσιαστικά δίνει µια µεγάλη απο-
γοήτευση σε είκοσι τέσσερις δήµους, οι οποίοι είχαν εστιάσει και
επενδύσει την ελπίδα τους για την εκπόνηση αυτών των αθλητι-
κών κέντρων µέχρι το 2013 και την ελπίδα σε κάποιους νέους,
που θα είχαν κοντά στον τόπο κατοικίας τους αυτές τις δυνατό-
τητες άθλησης.

Επίσης, το γεγονός ότι κατηγορήθηκε το Σ∆ΙΤ –εντός ή εκτός
εισαγωγικών- καλό θα είναι να είµαστε συγκεκριµένοι, γιατί µας
παρακολουθεί όλη η Ελλάδα. Αναµφισβήτητα και εµείς ως Νέα
∆ηµοκρατία, που υποστηρίζουµε τα προγράµµατα Σ∆ΙΤ, δηλαδή
τη σύµπραξη του ιδιωτικού τοµέα, εννοείται ότι είναι προς όφε-
λος του Ελληνικού ∆ηµοσίου. Αλίµονο, όµως αν θεωρήσουµε, ότι
και ο ιδιωτικός φορέας που υπεισέρχεται είναι χορηγός, είναι
σπόνσορας. Όχι, βέβαια. Αναµφισβήτητα, υπέρ του Ελληνικού
∆ηµοσίου, υποκαθιστά –κατά κάποιο τρόπο- το δάνειο που θα
µπορούσαµε να ζητήσουµε από µια τράπεζα, µε αµφίβολους
όρους και µε αµφίβολη τη δυνατότητα να το έχουµε.

Σε αυτό, λοιπόν, το σηµείο και τελειώνοντας, κυρία Υπουργέ,
παρακαλούµε να ανακαλέσετε τη λύση της σύµβασης, διότι αυτό
δεν οδηγεί στην αναπτυξιακή πολιτική. Και δεν αναφέροµαι µόνο
στο Σ∆ΙΤ, αλλά από το γεγονός ότι ήδη είστε έξι µήνες Κυβέρ-
νηση και ακόµη ο αναπτυξιακός νόµος είναι υπό αναγγελία προς
το τέλος του µηνός, όπως είχε εξαγγείλει η αρµόδια Υπουργός
κ. Κατσέλη.

Ανάπτυξη, λοιπόν, µε όλα αυτά τα επαχθή µέτρα που πήραµε
στον τόπο µας, αν δεν ξεκινήσει, αν µη τι άλλο, στο τέλος του
έτους, που όλες οι ενδείξεις είναι δυσοίωνες για τα µέσα του
2011, δεν πρόκειται να πάµε µπροστά.

Σε κάθε περίπτωση ο αθλητισµός, που υπηρετούµε όλοι σε
αυτήν την Αίθουσα, µε τις ίδιες καλές προθέσεις, µε αυτήν τη

σύµβαση που είχε εκπονήσει η Νέα ∆ηµοκρατία, όχι µόνο υπη-
ρετείται, αλλά αναβαθµίζεται.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει τώρα ο
Βουλευτής Καστοριάς της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήσης Τζηκα-
λάγιας για τρία λεπτά.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υφυπουργέ,
στην απάντησή σας επικαλεσθήκατε τις οικονοµικές δυσκολίες
που υπάρχουν στη χώρα. Μια απάντηση που αποτελεί τη µόνιµη
επωδό, σε όλες τις απαντήσεις που δίνουν και άλλοι συνάδελφοί
σας, Υπουργοί και Υφυπουργοί, για όλα τα θέµατα που θέτονται
ή που θέτουµε είτε πρόκειται αγροτικά έργα είτε για αρδευτικά
φράγµατα.

Είπατε ότι η ακύρωση είναι νόµιµη. ∆εν είναι όµως, πολιτικά
ηθική. Οι προλαλήσαντες συνάδελφοί µου και ο πρώην Υφυ-
πουργός Αθλητισµού, κ. Ιωαννίδης, µιλήσαµε µε τέτοιο τρόπο
που πιστεύω ότι έχουµε την πολιτική γενναιότητα, το πολιτικό
θάρρος να λέµε τι σωστό έγινε και πριν το 2004, που πάλι το
ΠΑΣΟΚ ήταν στην Κυβέρνηση, τι σωστό δροµολογήσαµε εµείς
στη διακυβέρνησή µας και τι πρέπει να γίνει από τώρα και στο
εξής. Θέλουµε να είµαστε κόµµα των άξιων και των αξιών, όπως
λέµε και τώρα επίκαιρα, αλλά πιστεύουµε ότι άξιοι υπάρχουν και
στους άλλους τους χώρους.

Και επειδή, κυρία Υφυπουργέ -γι’ αυτό και έκανα αναφορές
στην προσωπικότητά σας, στην παρουσία σας, στην κινητικότητά
σας- πίστευα, µέχρι να γίνεται Υφυπουργός, ότι έχετε το back-
ground –αν θέλετε- να σταθείτε υπεράνω των κοµµατικών στε-
γανών, που ίσως υπάρχουν, ιδιαίτερα στο κόµµα σας πολύ
περισσότερο από το δικό µας. Και γι’ αυτό σας καλούµε και σας
ζητούµε να ανακαλέσετε αυτήν την απόφαση και θα είναι ιστο-
ρική για το µέλλον της νεολαίας, της αθλητιώσας νεολαίας, όπως
λέγαµε κάποτε.

Επειδή, κάνατε κάποιες αναφορές για το άτυχο γεγονός του
θανάτου αθλητού, θέλω σαν γιατρός να πω ότι, δυστυχώς και για
τη σχολική ιατρική, µε τους σχολιάτρους που υπήρχαν κάποτε,
και για την αθλητική ιατρική, είµαστε πάρα πολύ πίσω, είµαστε
στα σπάργανα. Όλα γίνονται για τα µάτια. Βέβαια, θα µου πείτε,
χρειάζονται χρήµατα. Οι αθλητές, είτε είναι µαθητές είτε είναι
µεγαλύτεροι, πρέπει να έχουν πλήρη ιατρική καρδιολογική εξέ-
ταση, µια σωστή κλινική εξέταση µε καρδιογράφηµα και ανάλογα
το άθληµα, τεστ κοπώσεως ή υπερηχογράφηµα καρδιάς.

Και ολοκληρώνοντας, να αναφερθώ για ακόµη µια φορά σε
αυτό που επικαλείσθε, στο ό,τι έγινε η υπουργική απόφαση του
κ. Ιωαννίδη στις 14 Σεπτεµβρίου ή που σας ενδιαφέρει η χωρο-
ταξία. Να σας πω ότι ο κύριος Ιωαννίδης επισκέφτηκε την Κα-
στοριά την Παρασκευή 28 Αυγούστου. Του θέσαµε, λοιπόν,
εµείς, οι τοπικοί φορείς, στην αίθουσα της Νοµαρχίας Καστο-
ριάς, το τι θέλαµε από τον Υφυπουργό Αθλητισµού, τον κ. Ιωαν-
νίδη και µιλήσαµε για το κολυµβητήριο και το γυµναστήριο. ∆εν
ήξερε εάν θα γίνουν εκλογές, φυσικά. Μπορεί να το ήξεραν πολ-
λοί λίγοι στο περιβάλλον του Πρωθυπουργού.

∆εσµεύτηκε, όµως, για την Καστοριά ότι θα κάνει ό,τι µπορεί
-γιατί ήταν περιρρέουσα ατµόσφαιρα ότι ίσως γίνουν εκλογές-
όσο ασκεί τα καθήκοντα να εντάξει και το κολυµβητήριο της Κα-
στοριάς και το γυµναστήριο που ζητούσαµε. Τελικά, ενέταξε
µόνο το κολυµβητήριο. ∆ηλαδή, έλαβε υπ’ όψιν κάποια χωροτα-
ξικά κριτήρια, κάποια οικονοµικά κριτήρια και έβαλε το κολυµ-
βητήριο της Καστοριάς και δεν έβαλε το γυµναστήριο.

Άρα, λοιπόν, δείξτε πολιτική γενναιότητα, σταθείτε στο ύψος
των περιστάσεων και να υλοποιήσετε το πόρισµα της επερώτη-
σης, το οποίο σας θέτουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τελευταίος για να δευ-

τερολογήσει είναι ο κ. ∆ηµήτριος Σταµάτης, Βουλευτής Αιτωλο-
ακαρνανίας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δύο παρατηρήσεις
θα ήθελα να κάνω.

Πρώτον, η κυρία Υπουργός, παρά την καλή της θέληση και την
πραγµατικά ουσιαστική παρουσία της στη Βουλή, όχι µόνο σή-
µερα, αλλά και τα προηγούµενα χρόνια, έκανε µια προσπάθεια να
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δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα. Κυρία Υπουργέ, δεν µας πεί-
σατε, λυπάµαι που το λέω ειδικά σε εσάς, γιατί σας εκτιµώ ιδιαί-
τερα και βλέπω ότι κάνετε έναν αγώνα, βλέπω ότι είστε ένας
άνθρωπος που ανήκετε σε αυτό το εκµοντερνισµένο –να το πω
έτσι – ΠΑΣΟΚ, το νέο ΠΑΣΟΚ. Γι’ αυτό ήσασταν πολύ προσεκτική
και στην τοποθέτησή σας.

Άκουσα και είπατε, και πραγµατικά αυτό είναι κοµβικό σηµείο,
ότι ένα µεγάλο µέρος ευθύνης για την οικονοµική κατάσταση,
φέρει και η Νέα ∆ηµοκρατία. Και αυτή είναι η πραγµατικότητα. Σε
αντίθεση µε όσα ισχυρίστηκε ο κ. Ευθυµίου, Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, ένας άνθρωπος τον οποίο εκτιµώ βεβαίως, ως
προσωπικότητα, αλλά που ανήκει δυστυχώς στο παλαιό ΠΑΣΟΚ,
που όλα τα χρεώνει στους άλλους, όλα τα χρεώνει στη Νέα ∆η-
µοκρατία.

Κύριε Ευθυµίου, θέλω στο σηµείο αυτό να δώσω µια απά-
ντηση, την οποία συνηθίζω να δίνω και θα συνεχίσω να δίνω, γιατί
µας ακούει και ο ελληνικός λαός. Πρέπει να σας πω ότι εσείς, ο
Πρόεδρός σας, το όλον ΠΑΣΟΚ κράτησε τον ελληνικό λαό όµηρο
επί ένα χρόνο, λέγοντάς του ότι εγώ έτσι κι αλλιώς, παίζοντας µε
τους θεσµούς και κυρίως, µε το θεσµό του Προέδρου της ∆η-
µοκρατίας, θα κάνω εκλογές, θα σας σύρω σε εκλογές.

Ξέρετε πολύ καλά ότι όταν έχουµε µία τέτοια µακρά προεκλο-
γική περίοδο, οι δείκτες της οικονοµίας απορρυθµίζονται. Ξέρετε
πολύ καλά ότι η ψυχολογία είναι ο µεγάλος, ο ουσιαστικός, ο
πρώτος ενδεχοµένως πυλώνας για την άσκηση µιας υγιούς οι-
κονοµικής πολιτικής, άρα η ευθύνη σας είναι τεράστια, ειδικά,
δε, για σας ο οποίος µετείχατε στην παλαιά κυβέρνηση του κ.
Σηµίτη. ∆εν µιλώ ατοµικά για σας, αλλά για την περίοδο εκείνη
είναι ακόµη µεγαλύτερη η ευθύνη. Ας µην έχουµε αυτή την κα-
ραµέλα ότι φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία και ότι «εµείς πάµε να ανα-
συντάξουµε τις δυνάµεις ή να φτιάξουµε τα πράγµατα».

Κυρία Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι απευθύνω κι εγώ την έκ-
κληση που σας απηύθυναν οι κύριοι συνάδελφοι. Επαναφέρετε
πραγµατικά το πρόγραµµα. Η οικονοµική βιωσιµότητα ή η σκο-
πιµότητα δεν είναι οι λόγοι για τους οποίους ακυρώσατε, λύσατε
τις συµβάσεις. Είναι ο πολιτικός λόγος που αναφέραµε όλοι µαζί.
Αυτό το έργο, αυτή η προσπάθεια έγινε επί Νέας ∆ηµοκρατίας
και είµαι σίγουρος ότι δεν είναι δική σας άποψη, ότι κάποιοι πάνω
από σας επιβάλλουν να ακυρώσουµε ό,τι έγινε επί Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Πώς θα φτιάξετε αυτά τα έργα αν δεν υπάρχει σύ-
µπραξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα; Πού θα βρείτε τα λεφτά
για να φτιάξετε τα έργα;

Αύριο θα πάτε σε κάποιες επαρχίες, σε κάποιους νοµούς.
Οπωσδήποτε θα πάτε γιατί µέσα στην άσκηση των καθηκόντων
σας επιβάλλεται να επισκέπτεσθε την περιφέρεια της Ελλάδος.
Τι θα τους πείτε; Γιατί ακυρώσατε αυτά τα έργα; Είναι έργα τα
οποία, όπως προείπαµε, οδηγούν τη νεολαία προς τον αθλητι-
σµό και την αποτρέπουν από άλλες λειτουργίες οι οποίες είναι
ύποπτες και επικίνδυνες και µας έχουν κοστίσει πάρα πολύ. Πώς
θα δικαιολογηθείτε σ’ αυτούς τους ανθρώπους;

Θέλω να σας αναφέρω και έναν άλλο λόγο για τον οποίο υπο-
στηρίζω αυτή τη θέση. Μέσα στα έργα δεν υπάρχει κανένα έργο
για το νοµό Αιτωλοακαρνανίας. Θέλω όµως να σας πω ότι περι-
µένουµε κι εµείς να έλθει η σειρά µας. Αν δεν γίνουν αυτά τα
έργα όπως έχουν µελετηθεί από τον κ. Ιωαννίδη και όπως έχουν
προγραµµατιστεί, δεν θα έλθει η σειρά των υπολοίπων. ∆εν ξέρω
αν περνάτε από κει. Εγώ θα σας καλέσω να περάσετε από το
νοµό Αιτωλοακαρνανίας για να δείτε πόσο µεγάλη είναι η έλλειψη
γηπέδων, κολυµβητηρίων και αθλητικών χώρων. Θα ήθελα να το
δείτε.

Περιµένουµε τη σειρά µας. Προχωρήστε σ’ αυτά τα έργα. Θα
έλθει και η σειρά µας. Πραγµατικά έχουµε διάθεση να περιµέ-
νουµε, αλλά όταν ξεκινάµε από την αρχή, καταλαβαίνετε ότι δεν
θα έλθει ποτέ η σειρά µας και αυτό είναι πάρα πολύ λυπηρό.

Κύριοι συνάδελφοι, κυρία Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε, απευθύνω
αυτή την έκκληση και σ’ αυτό το σηµείο κλείνω ενώνοντας τη
φωνή µου µε τη φωνή των συναδέλφων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): H Υφυπουργός Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, αρµόδια και για τα θέµατα αθλητισµού κ.

Γκερέκου έχει το λόγο για να δευτερολογήσει για δέκα λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριοι συνάδελφοι, ίσως και να µην χρειάζεται να πω
πολλά αυτή τη στιγµή. ∆εν χρειάζεται να αλλάξω τίποτα απ’ όλα
αυτά που έχω πει. Αυτά που λέω τα πιστεύω και τα εκπροσωπώ.
∆εν καθοδηγούµαι και δεν µου επιβάλλεται από κανέναν το τι θα
πω στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Πιστεύω βεβαίως, ότι κάθε τι που
κάνουµε πρέπει να είναι πολύ καλά σχεδιασµένο και δεν πρέπει
ούτε ένα ευρώ του Έλληνα πολίτη να το δίνουµε σε έργα, σε
πράξεις που δεν τις έχουµε καλά στοχευµένες, προς απόδοση
του µεγαλύτερου δυνατού οφέλους για την ελληνική πολιτεία.
Αυτή είναι η θεωρία µας, αυτή είναι η λογική µας, γι’ αυτό αυτή
τη στιγµή έχουµε προβεί σ’ αυτή την ενέργεια. Είµαστε απόλυτα
σίγουροι ότι έχετε καλές διαθέσεις. ∆εν είπα ότι η πρόθεση δεν
είναι καλή, δεν είπα ότι δεν θέλετε να φτιάξουµε αθλητικά κέ-
ντρα για τα παιδιά µας σ’ όλη την Ελλάδα, όπως κι εµείς. Όµως
δεν το µελετήσατε σωστά, δεν το σκεφτήκατε σωστά.

Θέλω να σας θέσω µερικά ερωτήµατα για να µου πείτε πόσο
απαραίτητες είναι κάποιες επιλογές. Επαναλαµβάνω ότι δεν
έχουµε τη δυνατότητα να υπερβάλλουµε και να σκεφτόµαστε µα-
ξιµαλιστικά τη στιγµή που η χώρα µας προσπαθεί να βρει λύσεις,
να βρει ασφαλή «λιµάνια» µέσα σ’ αυτή την τρικυµία όπου πραγ-
µατικά έχει πέσει. Είπα ότι βεβαίως το µεγαλύτερο µέρος της ευ-
θύνης το έχετε εσείς αναλογιζόµενη –φαντάζοµαι ότι και ο κ.
Ευθυµίου αυτό εννοούσε- ότι η ευθύνη έχει µέτρο και έχει ανα-
λογία και δυστυχώς τα τελευταία έξι χρόνια –το γνωρίζει ο ελ-
ληνικός λαός- είχατε ένα τεράστιο µερίδιο ευθύνης γι’ αυτή την
κατάντια όπου βρισκόµαστε αυτή τη στιγµή.

Θα κάνω µία ερώτηση λοιπόν, σε σχέση µε τον µη εξορθολο-
γισµό και µε τη µη σωστή στόχευση και µελέτη, το πού πρέπει να
γίνει, τι και πόσο είναι αναγκαίο. Γιατί να γίνει το κλειστό γυµνα-
στήριο στο ∆ήµο Μίκρας; Μάλιστα, κύριε Ιωαννίδη, µιλήσατε για
γεωθερµία, αλλά νοµίζω ότι είναι το κλειστό κολυµβητήριο της
Θέρµης κι όχι της Μίκρας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Της Θέρµης είναι.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Γιατί λοιπόν αυτή τη στιγµή -που πρέπει να εξοικονοµή-
σουµε και να εξορθολογήσουµε τις κινήσεις µας- να γίνει ένα
κλειστό γυµναστήριο στο ∆ήµο Μίκρας στο νοµό Θεσσαλονίκης,
όταν στην περιοχή υπάρχουν τουλάχιστον δέκα, επτά στο αθλη-
τικό κέντρο της Μίκρας, ένα στο Βότσι, ένα στην Καλαµαριά και
δύο στο ∆ήµο Θέρµης; ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ:
Είναι συγκεκριµένο κλειστό γυµναστήριο…

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Ακριβώς. Βεβαίως το θέµα της γεωθερµίας -αναφέροµαι
σε κάποια συγκεκριµένα παραδείγµατα που είπατε- είναι πάρα
πολύ σηµαντικό στοιχείο και ένας από τους βασικούς άξονες
υλοποίησης έργων. Είναι η επιλογή και µέσα από την πράσινη τε-
χνολογία, µέσα από την πράσινη ανάπτυξη για οποιαδήποτε
αθλητική υποδοµή κάνουµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Ιωαν-

νίδη. ∆εν είναι τρόπος αυτός για να συζητήσουµε. Ας αφήσουµε
την κυρία Υφυπουργό να συνεχίσει.

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Γιατί να γίνει ένα ανοικτό κολυµβητήριο στην Παλλήνη όταν
υπάρχει ένα στον όµορο δήµο του Γέρακα; Γιατί να γίνει ένα κλει-
στό γυµναστήριο στην Καλαµάτα όταν υπάρχουν ήδη δύο, τα
οποία έχουν πολύ σοβαρές ανάγκες συντήρησης; Γιατί να γίνει
ένα κολυµβητήριο στη Θήβα, όταν κατασκευάζεται ήδη ένα στη
Λιβαδειά;

Ένα καλό παράδειγµα για να δει κανείς τις υπερβολές της
σύµβασης αυτής είναι τα έργα που προβλέπονται σε δύο νοµούς,
στη Λακωνία και στη Χαλκιδική. Από τη σύµβαση προβλεπόταν η
κατασκευή δύο µεσαίου µεγέθους και δυναµικότητας υποδοµών
σε δύο όµορους δήµους της Λακωνίας.

Θα αναφερθώ στο κλειστό γυµναστήριο Γυθείου. Πρώτον, για
το Γύθειο προβλεπόταν η κατασκευή ενός κλειστού γυµναστη-
ρίου. Ο προϋπολογισµός του έργου ανέρχεται στο 1.815.000
ευρώ και το κόστος συντήρησης υπολογιζόµενο ως 25% επί του
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κόστους κατασκευής ανέρχεται στα 15.000 ευρώ τα οποία θα
πρέπει το ελληνικό δηµόσιο να καταβάλει ετησίως επί είκοσι
πέντε έτη στον ανάδοχο κατασκευαστή µαζί µε τις δόσεις για το
κόστος κατασκευής. Αξίζει να επισηµάνουµε ότι στον όµορο
∆ήµο Έλους πρόσφατα έχει κατασκευαστεί ίδιου µεγέθους και
δυναµικότητας κλειστό γυµναστήριο.

∆εύτερον, όσον αφορά στο κολυµβητήριο στο ∆ήµο Έλους,
πρόκειται για ένα κλειστό κολυµβητήριο µε διαστάσεις 15 Χ 25 Χ
2,10. Το κόστος κατασκευής είναι 2.420.000 ευρώ. Το ετήσιο κό-
στος πάλι µε την ίδια αναλογία, όπως είπα προηγουµένως, είναι
20.000 ευρώ επί είκοσι πέντε έτη συν τους τόκους στον ανάδοχο
κατασκευαστή µαζί µε τις δόσεις. Για τη συνεχή λειτουργία του
απαιτείται προσωπικό δέκα ατόµων µε ετήσιο κόστος περίπου
170.000 ευρώ, για καύσιµα κ.λπ. απαιτούνται 80.000 ευρώ κατ’
έτος, άρα έχουµε συνολικό ετήσιο λειτουργικό κόστος 250.000
ευρώ.

Αξίζει να πούµε το εξής: Ο ∆ήµος Έλους είναι ένας παραλια-
κός δήµος της νότιας Λακωνίας. Η πρωτεύουσα του νοµού είναι
η Σπάρτη που διαθέτει ένα µικρό κολυµβητήριο είκοσι πέντε µέ-
τρων και παλαιό, περίπου τριάντα πέντε ετών. Το εύλογο λοιπόν,
για τους πολίτες της Λακωνίας θα ήταν να ζητήσουν την κατα-
σκευή ενός σύγχρονου κολυµβητηρίου διαστάσεων τριάντα
πέντε µέτρων ούτως ώστε να µπορούν να φιλοξενούν και αγώνες
πόλο για να αναπτυχθούν τα αθλήµατα του υγρού στίβου που
όλοι πραγµατικά πιστεύουµε ότι είναι εξαιρετικά.

Ποια είναι λοιπόν η αναγκαιότητα -ειδικά σ’ αυτό το πλαίσιο, σ’
αυτή τη στιγµή της χώρας µας- της ύπαρξης ενός απαρχαιωµέ-
νου και µικρού κολυµβητηρίου στο κέντρο του νοµού, στην πρω-
τεύουσά του, και ταυτόχρονα της δηµιουργίας ενός ακόµη
µικρού κολυµβητηρίου σ’ ένα σχετικά µικρό πληθυσµιακά δήµο
στα νότια του νοµού; Επιπλέον, πώς θα εξασφαλίσει ο ∆ήµος
Έλους τα 250.000 ευρώ ετησίως για να καλύψει το κόστος λει-
τουργίας του; ∆υστυχώς, έχουµε πάρα πολλά τέτοια παραδείγ-
µατα. ∆ειγµατοληπτικά µόνο τα ανέφερα αυτά.

∆εν έχω πολύ χρόνο και θα ήθελα να πω ότι στην ουσία όλοι
καταλαβαίνουµε το θέµα. Πώς είναι λοιπόν, δυνατό να µιλάµε µα-
ξιµαλιστικά αυτή τη στιγµή για επιπλέον υποθήκευση της χώρας
µας µε τέτοιου είδους έργα; ∆εν σας είπαµε εµείς ότι δεν θα κά-
νουµε κανένα καινούργιο αθλητικό κέντρο, ότι δεν θα αξιολογή-
σουµε τι είναι απολύτως απαραίτητο. Αντίθετα, στην πρωτολογία
µου σας είπα ότι µέσα σ’ αυτό το πολύ δύσκολο οικονοµικό πλαί-
σιο θα αξιολογήσουµε σωστά, αφού πρώτα θα έχουµε το χάρτη
και το επαναλαµβάνω.

∆εν µιλάµε για κουκίδες στο χάρτη, κύριε Ιωαννίδη. Εσείς µι-
λήσατε για έργα που ήδη έχουν αποτυπωθεί -είκοσι επτά γυµνα-
στήρια κλειστά- που ανήκουν στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού. ∆εν µιλάµε µόνο γι’ αυτά. Μιλάµε γι’ αυτά που έχουν
οι δήµοι, γι’ αυτά που έχουν οι σύλλογοι, που έχουν οι ιδιωτικές
εταιρείες. Μιλάµε για όλα, για ό,τι υπάρχει στη χώρα µας. ∆ιότι
βάσει αυτών θα κρίνουµε ποιες είναι οι ανάγκες σε κάθε τόπο,
ούτως ώστε να κάνουµε και την υπέρβασή µας και γιατί όχι, να
επιλέξουµε, εφόσον δεν έχουµε άλλη επιλογή και το θέµα των
Σ∆ΙΤ, που δεν τα δαιµονοποιούµε, αρκεί, όπως είπε και ο κ. Ευ-
θυµίου, να είναι πραγµατικά και αποδεδειγµένα προς το κοινό
όφελος, προς όφελος του δηµοσίου.

Ναι, τα προγράµµατα Σ∆ΙΤ -και το έχει αποδείξει το ΠΑΣΟΚ- τα
έχει χρησιµοποιήσει κυρίως για έργα που δεν είχε την απαραί-
τητη τεχνογνωσία η χώρα µας για να µπορέσει να τα υλοποιή-
σει. Σε αυτά, βεβαίως και είµαστε σύµφωνοι. Για έργα, όµως, για
τα οποία και την τεχνογνωσία έχουµε και ενδεχοµένως µε µία
πολύ καλή, στοχευµένη, εξορθολογισµένη διαδικασία να µπο-
ρούµε να τα αντιµετωπίσουµε, γιατί να πρέπει να µπούµε σε µία
διαδικασία, τώρα ειδικά και να κάνουµε αυτή την υποθήκευση
για τόσα χρόνια;

Άρα, λοιπόν, για να µην υπάρχουν και παρερµηνείες, και ευαι-
σθησία υπάρχει και πολιτική στόχευση από την πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Πολιτισµού, Τουρισµού και της Γενικής Γραµ-
µατείας Αθλητισµού.

Επιτρέψτε µου, όµως, να σας πω ακόµη µία φορά: ∆εν θέ-
λουµε να πάει χαµένο ούτε ένα ευρώ του Έλληνα πολίτη. Αρκετά
έχει στραγγαλιστεί δυστυχώς από τα σκληρά µέτρα που είµαστε

υποχρεωµένοι να πάρουµε, εξαιτίας της κατάστασης που βρί-
σκεται η χώρα µας. Αρκετά αυτή τη στιγµή υποφέρει ο Έλληνας
πολίτης. ∆εν πρέπει µε τίποτα, ούτε κατά ένα ευρώ, να του υπο-
θηκεύσουµε τη ζωή του, χωρίς αυτό να είναι άκρως απαραίτητο
και απόλυτα στοχευµένο.

Και ναι, θέλω να σας πω -και ειλικρινά είχα κάθε επίγνωση όταν
έλεγα για θολές περιοχές στο χώρο του Αθλητισµού- ότι αυτό
που είναι φωτεινό, είναι αυτή η προσπάθεια των αθλητών µας,
αυτή η προσπάθεια των παιδιών µας και όσων ανθρώπων στηρί-
ζουν –και παραγόντων και προπονητών- την προσπάθεια. Υπάρ-
χουν, όµως, σκοτεινά και θολά σηµεία και στο ποδόσφαιρο και σε
όλους τους άλλους χώρους. Τα ξέρουµε όλοι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Και στη ζωή.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Στη ζωή, είπα, έχουν αντανάκλαση.
Εµείς, λοιπόν, θέλουµε να εξυγιάνουµε, όσο είναι ανθρωπίνως

δυνατόν, αυτό το τόσο σηµαντικό εργαλείο για τη σωστή ανά-
πτυξη των παιδιών µας, αλλά χωρίς βιασύνες, χωρίς επικοινω-
νιακά τερτίπια, µε απόλυτη σύνεση και µε απόλυτη λογική.
Βεβαίως, µακάρι να έχουµε και τη συναίνεση. Και νοµίζω ότι αυτή
τη στιγµή πραγµατικά δεν πρέπει να επικρατήσει ούτε το µικρο-
κοµµατικό όφελος, ούτε το ψηφοθηρικό, ούτε ότι σε λίγους
µήνες έχουµε εκλογές για την Τοπική µας Αυτοδιοίκηση. Γιατί,
λυπάµαι, εµείς δεν θα ακολουθήσουµε αυτές τις πρακτικές, έργα
τα οποία επιλέγονται βάσει κάποιων συµφερόντων.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆εν µιλάω για εσάς προσωπικά. Μιλάω γενικότερα, ότι πρα-

κτικές που έχουν να κάνουν µε επιλογές ψηφοθηρικές, µικρο-
κοµµατικές και που δεν έχουν άµεση σύνδεση µε την απόλυτη
ανάγκη της τοπικής κοινωνίας, δεν είναι στις δικές µας πρακτι-
κές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κοινοβουλευτικέ

Εκπρόσωπε της Νέας ∆ηµοκρατίας, ακούσατε τη δευτερολογία
της αρµοδίας Υφυπουργού, της κ. Αγγελικής Γκερέκου κι έχετε
το λόγο να δευτερολογήσετε.

Το λόγο, λοιπόν, έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος για έξι
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος,
κύριε Πρόεδρε και πολύ συγκεκριµένος.

Κατ’ αρχάς, να πω στον κ. Ευθυµίου το εξής: Κύριε Ευθυµίου,
µην κάνουµε πολιτική στις πλάτες των νέων, µιλώντας για σχο-
λεία και για γυµναστήρια. ∆εν είναι το ίδιο πράγµα. Και να πω ότι
είναι ατυχές το παράδειγµα τού να βάλουµε κάτω είκοσι επτά
σχολεία ή είκοσι τέσσερα αθλητικά κέντρα. Είναι διαφορετικά τα
κόστη, διαφορετικές οι συνθήκες.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Επί θητείας µου, την περίοδο 2000 –
2004, κατασκευάσαµε πενήντα κλειστά γυµναστήρια από τον Ορ-
γανισµό Σχολικών Κτηρίων, άρτια, απίστευτου επιπέδου. Άρα,
ξέρω γιατί µιλάω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Το γνωρίζω. Θα αναφερθώ
πιο κάτω στο έργο σας. Εµείς δεν είπαµε κάτι γι’ αυτό. Και στην
Πιερία κάνατε τέσσερα, αν θυµάστε, τα οποία είναι εξοπλισµένα
και σωστά, στα οποία, όµως, δεν µπορούν δυστυχώς, λόγω δια-
στάσεων, να παίξουν οι οµάδες του χάντµπολ και του µπάσκετ.
Είναι οι διαστάσεις τέτοιες, που δεν µπορούν οι οµάδες να προ-
πονηθούν. Τι να κάνουµε; Είναι κλειστά γυµναστήρια. Συµφωνώ.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, για να µη διακόψω
τώρα τον κ. Κουκοδήµο, θα ήθελα µετά το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Εσείς επιµείνατε, βεβαίως,
σε ένα πολύ σηµαντικό θέµα που έχει να κάνει µε την ηµεροµη-
νία –το αναφέρατε κι εσείς- που υπογράφθηκε η συγκεκριµένη
σύµβαση.

Σας είπα, όµως, µε ηµεροµηνίες, πότε δηµοσιεύθηκε και στην
εφηµερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και το συγκεκριµένο
πρόγραµµα Σ∆ΙΤ από πότε ήταν σε επεξεργασία. Ήταν από το
2006. ∆ηλαδή, ήταν ένα πρόγραµµα στο οποίο έχετε µεγάλη ευ-
θύνη, διότι ήταν κι ένα πρόγραµµα της δικής σας κυβέρνησης. Εί-
χατε εντάξει στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων τα
περισσότερα από αυτά τα έργα. Τα βρήκαµε δηλαδή.

Κυρία Υπουργέ, εµείς πιστεύουµε ότι και βιώσιµα είναι τα έργα
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αυτά και απαραίτητα για τις τοπικές κοινωνίες, στις οποίες, όπως
αντιλαµβάνοµαι, όχι µόνο θα τα παγώσετε, αλλά, όπως εγώ κα-
τάλαβα, πολύ απλά δεν θα τα κάνετε. Εσείς θα λογοδοτήσετε
στις τοπικές κοινωνίες. ∆εν θα λογοδοτήσουµε εµείς. Κι εσείς θα
απαντήσετε στους πολίτες που δεν άκουσαν τι θα γίνει µε το µέλ-
λον αυτών των έργων.

Εξάλλου, είναι στη γενική σας πολιτική. Κόψατε τους Μεσο-
γειακούς Αγώνες, Παγκόσµιο Πρωτάθληµα Κωφών. Κόψατε το
µαζικό αθλητισµό. Τους κόβετε τους Μεσογειακούς Αγώνες.
Προχθές ο κ. Γερουλάνος είπε –αν δεν µε απατά η µνήµη µου- ότι
θα πάµε σε περικοπές.

Σας λέω, λοιπόν, ότι η ∆ΕΜΑ θα επανέλθει πολύ σύντοµα µε
έγγραφό της στη χώρα µας και θα πει ότι θα χάσουµε τους Με-
σογειακούς Αγώνες. Θα ξαναγυρίσουν στο Μαρόκο οι Μεσογει-
ακοί Αγώνες.

Εγώ απορώ γιατί να πληρώνουµε Γενικό Γραµµατέα Αθλητι-
σµού. Τα έχετε κόψει όλα. ∆εν υπάρχει κάτι για τον Αθλητισµό
όπως έργα, προγράµµατα κ.λπ.. Ας σταµατήσει, λοιπόν, κι αυτός.
Ας πάει στη δουλειά του, εκεί που ήταν, ο άνθρωπος.

Λύσατε, λέτε, τη σύµβαση µε το σύµβουλο επειδή αυτός άρ-
γησε. Εµείς πιστεύουµε ότι είχατε ήδη αποφασίσει τι θα γίνει µε
το θέµα των Σ∆ΙΤ για τα αθλητικά. ∆εν θα τα κάνετε καθόλου. Εί-
µαστε σίγουροι γι’ αυτό.

Παγκοσµίως τα έργα και οι υποδοµές, κυρίως τα αθλητικά,
είναι σε προτεραιότητα σε όλα τα κράτη, εκτός από τη δική σας
την Κυβέρνηση, την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Και πηγαίνετε να
συνδέσετε τα πάντα µε την οικονοµία, την οποία κατά την προ-
σωπική µου άποψη εσείς καταντήσατε έτσι. Και θα σας πω και
γιατί µε παράδειγµα.

Το 2004 ανέλαβα Γενικός Γραµµατέας Αθλητισµού. Ξέρετε τι
χρέος βρήκα στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού; ∆ιακόσια πε-
νήντα πέντε εκατοµµύρια ευρώ. Το 2006 που έφυγα, ξέρετε πόσο
ήταν το χρέος αυτό; Είχε πέσει στα µισά. Άρα, ποιοι πολεµού-
σαν να ρίξουν το χρέος; Εσείς ή εµείς; Θα µου πείτε, είναι ολυ-
µπιακά έργα. Ας µη µιλήσουµε για τις αµαρτωλές συµβάσεις, τις
οποίες υπογράψατε τότε µε τις οµοσπονδίες και τι αµαρτωλά
έργα ήταν εκείνα.

Τέλος πάντων, φεύγουµε και από αυτό.
Όσο για το έργο σας, κύριε Ευθυµίου, σας είπα, είναι γνωστό.

Εγώ και το επικροτώ και µακάρι να συνεχίσει έτσι, σε αυτή την
προσπάθεια, και η καινούργια Υπουργός Παιδείας κ.λπ.. Κάνατε
πραγµατικά πάρα πολύ καλή δουλειά. Κανένας δεν λέει το αντί-
θετο. Αυτό, όµως, είναι το κακό της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πάντα
σας επικροτούµε για τα καλά και µόλις πάµε να αντιδράσουµε,
γυρνάτε στο παρελθόν και µονίµως στο παρελθόν. Τι θα γίνει;
Εγώ είµαι νέος άνθρωπος. Βαρέθηκα να κοιτάω πίσω, κύριε Ευ-
θυµίου. Πρέπει να κοιτάξουµε επιτέλους µπροστά.

Κάνουµε, λοιπόν, µία έκκληση: Εµείς –επειδή είπε η κ. Γκερέ-
κου, τι Αθλητισµό θέλουµε- ξέρουµε τι Αθλητισµό θέλουµε στη
Νέα ∆ηµοκρατία. Υπήρχε πρόγραµµα, το οποίο το συνεχίζουµε.
Οι προγραµµατικές µας δηλώσεις για τον Αθλητισµό είναι στο
site της Νέας ∆ηµοκρατίας -να το επισκεφθείτε- από τον πρώτο
µήνα που ανέλαβα τοµεάρχης, σε συνεργασία µε όλους τους
αθλητικούς και τους εµπλεκόµενους φορείς. Εσείς δεν ξέρουµε
τι έργο θέλετε τελικά και τι θέλετε να κάνετε µε τον Αθλητισµό.
Εσείς τον απαξιώνετε. ∆εν έχετε Υφυπουργό αυτή τη στιγµή.
Έχετε έναν Γενικό Γραµµατέα που δεν σας ενηµερώνει προφα-
νώς για τις πράξεις του. Κι έρχεστε εδώ, χωρίς να έχετε µελετή-
σει το παραµικρό, για να µας πείτε τι; Τελικά θα γίνουν αυτά τα
έργα ή όχι;

Μας λέτε για ένα πρόγραµµα το καλοκαίρι. Πρώτη φορά
ακούω εγώ στη θητεία µου και ως Γενικός Γραµµατέας και ως
Βουλευτής, ότι θα γίνει Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων για
τον Αθλητισµό το καλοκαίρι. Θα το καταθέσετε προφανώς το Σε-
πτέµβριο ή τον Οκτώβριο. Για τον επόµενο προϋπολογισµό προ-
φανώς µιλάτε, γιατί προς το παρόν δεν είπατε κάτι.

Για να κλείσουµε αυτό το θέµα, γιατί κουραστήκαµε, κυρία
Γκερέκου, πέρασε και η ώρα, είναι σήµερα και γιορτή, εµείς κά-
νουµε έκκληση να φέρετε αυτό το πρόγραµµα πίσω. Είναι βιώ-
σιµο και πρέπει να γίνει.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός κ. Αγ-

γελική Γκερέκου έχει το λόγο για να τριτολογήσει.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κατ’ αρχάς, δεν λύσαµε τη σύµβαση κατά του συµβού-
λου. ∆εν σας είπαµε κατά του συµβούλου. Κατά των επιλογών
που περιλάµβανε ως προς τα έργα. Είναι τελείως διαφορετικό
αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Έχετε δίκιο σε αυτό.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Και µου είπατε ότι δεν απαντήσαµε ποια από αυτά τα
έργα θα γίνουν. Μα, τόση ώρα προσπαθούσα να σας εξηγήσω
ποια είναι η διαφορετική µας φιλοσοφία. Πώς µπορούµε αυτή τη
στιγµή να σας απαριθµήσουµε, από τη στιγµή που σας είπα ότι
οι ανάγκες της ελληνικής Περιφέρειας –και όχι µόνο- και των µε-
γάλων αστικών κέντρων, δεν είναι απόλυτα σαφείς και καταγε-
γραµµένες; Και δεν µίλησα για ολοκλήρωση της καταγραφής σε
πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα; ∆εν µίλησα, όµως, για την προ-
αναγγελία των δηµοσίων δαπανών όπου θα ενταχθούν τα έργα.
Σας µίλησα για το σχεδιασµό, για τον ακριβή σχεδιασµό.

Όσον αφορά άλλα έργα, που φαίνονται από την πρώτη µατιά
ότι είναι πολύ αναγκαία, όπως το κλειστό της Καστοριάς, όπως
στην Ηγουµενίτσα, αυτά βεβαίως είναι έργα που δεν χρειάζεται
να έχουµε µία σύµβαση συνολική, είκοσι τεσσάρων έργων, για
να πούµε ότι αυτά θα τα κάνουµε. Σας είπα δύο, τα οποία πραγ-
µατικά θεωρώ ότι είναι εξαιρετικά. Και σας είπα, ενδεικτικά και
πάλι.

Πείτε µου σας παρακαλώ πολύ –γιατί δεν µου απαντήσατε στα
ερωτήµατα που έκανα- αν θεωρείτε πραγµατικά απαραίτητα
αυτά τα έργα, που στην ουσία µπορούν να καλύπτονται πάρα
πολύ καλά από τους όµορους δήµους ή από έργα που ήδη υπάρ-
χουν. Ο Νοµός Χαλκιδικής, που είναι κι ένας µικρός πληθυσµιακά
νοµός, χωρίς µεγάλο αριθµό αθλητικών σωµατείων, διαθέτει ήδη
ένα από τα πιο πυκνά δίκτυα κλειστών γυµναστηρίων. Υπάρχουν
και λειτουργούν ήδη πέντε κλειστά γυµναστήρια. Και µόνο το ένα
από αυτά δεν µπορεί να εξυπηρετήσει αγώνες µπάσκετ.

Είναι ο νοµός µε τις περισσότερες υποδοµές, που έχει κατα-
σκευάσει η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Για τριάντα δύο συ-
νολικά αναγνωρισµένα από τη Γενική Γραµµατεία αθλητικά
σωµατεία, µε τη σύµβαση θα προσθέτατε στο δυναµικό του
νοµού άλλο ένα µικρό κλειστό γυµναστήριο, αλλά και ένα κλειστό
κολυµβητήριο στον Πολύγυρο και ένα ανοικτό στα Νέα Μουδα-
νιά.

Άλλοι νοµοί έχουν λιγότερες υποδοµές -γιατί πρέπει να µιλάµε
και για ισοµερή και για όσο µπορούµε πολύ πιο δίκαιη κατανοµή,
έτσι δεν είναι;- Νοµίζω είναι και αρχή µας αυτή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Κόψτε κάτι.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ά, δηλαδή, ρίχνουµε όσα έργα θέλουµε, έτσι για να κά-
νουµε εντύπωση και από εκεί και πέρα..

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Κόψτε κάτι και αφήστε κάτι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν είναι ευγενικό να

διακόπτετε και οι δύο την κυρία Υπουργό.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Άλλοι νοµοί, λοιπόν -και γνωρίζετε πολύ καλά, µε πολύ
περισσότερα αναγνωρισµένα σωµατεία- έχουν εξαιρετικά λιγό-
τερες υποδοµές.

Γι’ αυτό, σας µιλάµε για ένα πολύ καλοµελετηµένο σχεδιασµό
µε ισοµέρεια, µε ισονοµία, όπως θα πρέπει, µε δίκαιη αντιµετώ-
πιση και της περιφέρειάς µας και των αστικών µας κέντρων.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι στην αρχή συµφωνούµε ότι ο αθλη-
τισµός -για να µην το πούµε για πολλοστή φορά- είναι ό,τι πιο
σηµαντικό για τα παιδιά µας, µαζί µε την παιδεία και µαζί µε όλα
αυτά που διαµορφώνουν την ψυχική και σωµατική τους υγεία.

Θέλουµε, όµως, έναν αθλητισµό ανθρωποκεντρικό –γιατί µε
ρωτήσατε τι αθλητισµό θέλουµε, και αυτό σηκώνει πολύ συζή-
τηση. Είναι µια λέξη µόνο που συµπυκνώνει όµως, την φιλοσοφία
µας. Και αυτό νοµίζω ότι τα λέει όλα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆ύο Κοινοβουλευτικοί

Εκπρόσωποι έχουν ζητήσει το λόγο. Επί προσωπικού είναι, κύριε
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Ευθυµίου;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μόνο µε την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά ο Κανονισµός

µας επιτρέπει, µόνο αν εξηγήσετε ότι υπάρχει λόγος.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας

θα ήθελα µετά από δύο προσωπικές αναφορές από τον κ. Στα-
µάτη και από τον κ. Κουκοδήµο να πω το εξής.

Πιστεύω ότι πρέπει να τελειώσουµε µε τα σύµβολα στην πολι-
τική παλαιά και νέα. Παλιός, νέος. Σωστές πολιτικές και λάθος
πολιτικές. Αυτό χρειάζεται ο τόπος.

Εγώ σέβοµαι πάντα τον κάθε έναν από εµάς. Τον Κουκοδήµο
τον έχω καµαρώσει ως αθλητή, τον Γιάννη τον Ιωαννίδη ως άν-
θρωπο του αθλητισµού που έφερε στην Ελλάδα τρόπαια, αλλά
από την άλλη µεριά ο καθένας έχει το δικαίωµα της συµβολής
από τη δική του πλευρά.

Επειδή, λοιπόν, είπε ο κ. Σταµάτης για παλαιούς, εγώ είµαι
βαθιά περήφανος που το 1982-1985, στο Υφυπουργείο Νέας Γε-
νιάς και Αθλητισµού µε τον Κώστα Λαλιώτη, εισαγάγαµε για
πρώτη φορά στην Ελλάδα το µαζικό λαϊκό αθλητισµό. Αυτό δεν
είναι παλαιό, είναι πάντα το καινούργιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και τον Γιώργο Κασσι-
µάτη.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Τον αείµνηστο Γιώργο Κασσιµάτη, τον
απίστευτα ξεχωριστό αυτόν άνθρωπο του αθλητισµού.

Αυτό δεν είναι παλαιό, είναι διαρκώς επίκαιρο, γιατί όσο οµορ-
φιά έχει ο πρωταθλητισµός, χωρίς το βάθρο του διευρυµένου
µαζικού λαϊκού αθλητισµού δεν µπορεί να υπάρξει. Το ίδιο ακρι-
βώς και ο σχολικός αθλητισµός.

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι αυτό που είναι ο πυρήνας των πολιτι-
κών, µπορεί να αποτελέσει και ένα σηµείο συναίνεσης. Όπως,
εξήγησε η κ. Γκερέκου, εµείς θα θέλαµε τη συναίνεση σε ένα
σχεδιασµό που να αφορά την ουσία των αθλητικών πολιτικών,
που η ουσία των αθλητικών πολιτικών δεν είναι πάντα ταυτισµένη
µε τις επιλογές µιας κάποιας συγκυρίας και κυρίως, για τον
τρόπο αυτών των πολιτικών. Ήθελα απλώς να προσθέσω αυτό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ανατολάκη, έχετε

ανοχή ενός λεπτού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: ∆εν είναι επί προσωπικού.
Θα ήθελα να πω µόνο ότι ξέρουµε πολύ καλά ότι ο αθλητισµός

ενώνει όλους τους λαούς, τον κόσµο όλο. Άρα, θα πρέπει εδώ
πέρα µέσα να µην κοιτάµε κοµµατικά ΠΑΣΟΚ, Νέα ∆ηµοκρατία,
ΛΑΟΣ, ΚΚΕ, ΣΥΡΙΖΑ για να µην γίνουν κάποια πράγµατα.

Αναφερθήκατε σε κάποια γυµναστήρια που δεν πρέπει να γί-
νουν για τους δικούς σας λόγους.

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): ∆εν είπα κάτι τέτοιο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Εγώ θα ήθελα να πω ότι στη Β’

Πειραιά εδώ και πάρα πολλά χρόνια θέλουν να γίνει ένα αθλη-
τικό κέντρο. Ο κύριος Πρόεδρος το ξέρει πάρα πολύ καλά. Εγώ
είµαι καινούργιος µέσα στο Κοινοβούλιο, ο κύριος Πρόεδρος
ξέρει πολύ καλά τι τραβάνε και πως έχουν όνειρο για να γίνει
πραγµατικότητα αυτό εδώ.

Άρα, αυτό το όνειρο µην το αφήσετε να πετάξει. Εύχοµαι να
γίνει πραγµατικότητα. Αλήθεια σας λέω.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Υπουργέ, µπο-

ρείτε να κλείσετε µε µία σύντοµη παρέµβασή σας.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κατ’ αρχάς να πω ότι σέβοµαι πραγµατικά όλους τους
αθλητές από οποιαδήποτε χώρο και εσάς, κύριε Ανατολάκη και
σίγουρα είστε αυτοί που µε µεγαλύτερο πάθος δικαιούστε πραγ-
µατικά να στηρίζετε τα οράµατα και τα όνειρά σας.

Είµαστε κοντά σας σε αυτά τα οράµατα και όνειρα. Βεβαίως,
όπως είπα και προηγουµένως, ακριβώς γι’ αυτό το πεδίο δεν
χρειάζονται µικρές, κοµµατικές, αν θέλετε, παρωπίδες.

Άρα, και για τον Πειραιά, που όλοι αγαπάµε και για κάθε πε-
ριοχή της χώρας µας που είναι πανέµορφη, είµαστε εδώ στη διά-
θεσή σας µε σύνεση, µε λογική και µε σωστή αντιµετώπιση των
θεµάτων, να συµφωνήσουµε στο τι πρέπει να γίνει στην κάθε πε-
ριοχή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Με το ήθος, λοιπόν, που

διδάσκει ο αθλητισµός ολοκληρώνουµε κατ’ αυτόν τον τρόπο τη
συνεδρίασή µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 28/17-3-2010 επερώτησης Βουλευ-
τών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Οικονοµικών,
Πολιτισµού και Τουρισµού σχετικά µε τη διακοπή της διαδικα-
σίας κατασκευής 11 κλειστών γυµναστηρίων και 13 κολυµβητη-
ρίων µε σύµπραξη δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα (Σ∆ΙΤ).

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.22’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 26 Απριλίου 2010 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµ. 32/15/24-3-2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, Οικονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την υλοποίηση του
προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης της Ελλάδας 2007-2013
«Αλέξανδρος Μπαλτατζής», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.

6194 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


